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1 ACHTERGROND EN ONDERWERPEN ONDERZOEK 

DUO Market Research heeft in opdracht van gemeente De Fryske Marren een Inwonerspanel 
opgezet. Deze rapportage bevat de resultaten van het onderzoek dat in februari en maart 2020 is 
uitgevoerd onder de leden van het Inwonerspanel. 
 

Het onderwerp van het onderzoek is afvalinzameling. Met behulp van het onderzoek wil gemeente 
De Fryske Marren het nieuwe afvalbeleidsplan 2020-2024 opstellen. 
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2 ONDERZOEKSOPZET 

Doelgroep en respons 

 
Het onderzoek is uitgevoerd via een online enquête. Tot de onderzoekspopulatie behoren alle 
inwoners die lid zijn van het Inwonerspanel van gemeente De Fryske Marren.  
 
Het online veldwerk onder de leden van het Inwonerspanel is als volgt verlopen: 
1. De inwoners ontvingen een e-mail waarmee ze zijn uitgenodigd om deel te nemen aan het 

online onderzoek. Deze e-mail bevatte een link waarmee men direct in de online vragenlijst 

terechtkwam. In de e-mail is benadrukt dat de deelname aan het onderzoek geheel vrijwillig 
en anoniem is. 

2. De vragenlijst kon via de browser worden bekeken en ingevuld. 
3. Na enige tijd is er per e-mail een herinnering gestuurd naar de inwoners die op dat moment 

nog niet aan het onderzoek hadden meegewerkt. 
 

Elke inwoner kon slechts één keer de vragenlijst invullen. De technische realisatie van het online 
veldwerk voor het onderzoek is door DUO Market Research in eigen beheer uitgevoerd en 
gemanaged.  
 
Van 20 februari tot en met 11 maart 2020 hebben de inwoners de mogelijkheid gekregen de 
vragenlijst in te vullen. In totaal hebben 608 inwoners de vragenlijst ingevuld, hetgeen neerkomt 

op een responspercentage van 49%. De gemiddelde invulduur van de vragenlijst bedroeg 20 
minuten. 
 
 

Respons Aantal 

Uitgenodigd (alle leden van het Inwonerspanel) 1.243 

Geen medewerking/geen reactie 635 

Aantal inwoners dat medewerking heeft verleend 608 

Responspercentage 49% 
 

 
 
We hebben geanalyseerd of de gerealiseerde netto-respons een afspiegeling van de gemeente 
vormt (voor de kenmerken leeftijd, geslacht en plaats/dorp). Na deze analyse heeft een herweging 

plaatsgevonden. Dit houdt in dat de antwoorden van de ondervertegenwoordigde groepen 
“zwaarder” meetellen. De resultaten van het onderzoek zijn, na herweging, representatief voor de 
gemeente als geheel. Voor een verantwoording van de respons en de herweging wordt verwezen 
naar de bijlage van dit rapport (zie paragraaf 5.1).  
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Opzet vragenlijst 

 

De vragenlijst is in nauw overleg door de gemeente en DUO Market Research opgesteld. Voor de 
vragenlijst wordt verwezen naar de bijlage van dit rapport (zie paragraaf 5.4). 

 
 

Opzet rapportage 
 
Conform de reglementen en gedragscodes van de Autoriteit Persoonsgegevens zijn alle antwoorden 
van de respondenten anoniem verwerkt. 

 
De resultaten van het onderzoek zijn weergegeven in grafieken (zie hoofdstuk 3). In de grafieken 
zijn de resultaten van de gemeente als geheel weergegeven. De samenvatting van de belangrijkste 
resultaten staan in hoofdstuk 4. In de bijlage zijn de resultaten per plaats/dorp (zie paragraaf 5.2) 
opgenomen.  
 

Bij bepaalde vragen is er gebruikgemaakt van de antwoordoptie “anders, namelijk”. De open 
antwoorden bij deze antwoordoptie zijn zoveel mogelijk alsnog in een categorie ingedeeld. De 
letterlijke antwoorden van inwoners op open vragen (inclusief de resterende/overige antwoorden 
bij de optie “anders”) zijn opgenomen in de bijlage (zie paragraaf 5.3).  
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3 RESULTATEN 

3.1 Inzameling van restafval 

 
We hebben als eerste enkele vragen gesteld over de inzameling van restafval.  
 

Veruit de meeste inwoners hebben thuis een grijze en groene container van de gemeente staan. 
Slechts 2% van de inwoners maakt gebruik van een gezamenlijke of ondergrondse container. 
 

  

4%

2%

93%

Anders

Ik maak gebruik van een

gezamenlijke / ondergrondse

container voor mijn adres.

Ik heb thuis een grijze

restcontainer en groene gft-

container van de gemeente.

Welk antwoord is voor u van toepassing voor uw dagelijkse, 

huishoudelijke afval? 
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Aan de inwoners die thuis een container hebben, hebben we de volgende vraag voorgelegd:  
 
Bij gebruik van een standaard 180 liter grijze restafvalcontainer, betaalt u het laagste tarief voor 
afvalstoffenheffing (namelijk € 210,- per jaar). Voor de grotere restafvalcontainer van 240 liter 
betaalt u het hoogste tarief (dit is € 267,- per jaar). U bespaart per jaar € 57,- op uw 
afvalstoffenheffing door de restafvalcontainer van 240 liter om te wisselen voor een 
restafvalcontainer van 180 liter, als u deze nog niet heeft. De omwisselkosten zijn eenmalig € 30,- 
(en omwisselen is gratis binnen 3 maanden na een verhuizing). Waar gaat uw voorkeur naar uit? 
 
Bijna twee derde (64%) heeft al een grijze restafvalcontainer van 180 liter. Iets meer dan een 

kwart wil zijn/haar grote container houden. Een klein deel (5%) wil de grote container (240 liter) 
omwisselen voor een kleiner formaat (180 liter). 
 

 

 
 

Twee toelichtingen zijn vaker gegeven:  

• Omwisselen kost teveel geld. 
• Wij kunnen niet met een kleinere container. 
 
Voor een overzicht van alle gegeven toelichtingen verwijzen we naar de bijlage (5.3).   

3%

0%

5%

28%

64%

Weet niet/kan geen keuze maken

Anders

Ik wil mijn grijze restafvalcontainer

van 240 liter omwisselen voor een

restafvalcontainer van 180 liter.

Ik wil mijn grijze restafvalcontainer

van 240 liter houden.

Ik heb al een grijze

restafvalcontainer van 180 liter.

Waar gaat uw voorkeur naar uit met betrekking tot uw restafvalcontainer?

- gesteld aan inwoners die thuis een container van de gemeente hebben -
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Vervolgens hebben we alle inwoners de volgende vraag voorgelegd:  
 
Voor energie betaalt u precies voor de hoeveelheid energie die u gebruikt: 'de gebruiker betaalt'. 
Ook bij afvalinzameling is dit een mogelijkheid: je betaalt voor het gewicht dat je weggooit. Voor 
iedere geleegde grijze container betaalt u dan per kg afval (of per zak, als u die in een 
ondergrondse container gooit). Dit in plaats van het vaste tarief van € 210,- of € 267,- dat u nu per 
jaar betaalt.  
 
Met 'betalen naar gebruik' wordt afvalscheiding gestimuleerd: immers hoe minder restafval u 
overhoudt in de grijze container, hoe minder u betaalt. Echter de totale kosten voor 
afvalinzameling gaan omhoog door investeringen in weegapparatuur en tijd, zodat u waarschijnlijk 
een hogere afvalstoffenheffing betaalt. Vervolgens worden de kosten wel eerlijker verdeeld, 
namelijk naar gebruik. De verwachting bij deze keuze is dat de kosten per inwoner gemiddeld 
omhoog gaan, maar eerlijker worden verdeeld. 
 
Bijna driekwart van de inwoners wil de huidige situatie behouden en een vast bedrag per jaar 
betalen. Bijna één op de vijf inwoners (18%) betaalt liever per aantal kilo’s afval. 

 

 

De meest gegeven toelichtingen zijn:  

• Het risico bestaat dat anderen hun afval in jouw container gooien bij ‘betalen naar gebruik’ 
• Het risico op illegale dumping groeit bij ‘betalen naar gebruik’ 

• Als dit ingevoerd wordt, zou ik een slot op mijn container willen 
• Het ‘betalen naar gebruik’ systeem veroorzaakt een toename van zwerfafval 

• In gemeenten waar het ‘betalen naar gebruik’ systeem wordt gehanteerd wordt al veel aan 
illegale dumping of storting in andermans container gedaan. 

• Richt je als gemeente eerder op het stimuleren van afvalscheiding 
 
Voor een overzicht van alle gegeven toelichtingen verwijzen we naar de bijlage (5.3). 

5%

4%

18%

74%

Weet niet/geen voorkeur

Anders

Voor restafval betaal ik liever

precies voor het aantal kilo's

dat ik weggooi, ook al gaan

mijn kosten dan iets omhoog.

Ik betaal liever een vast bedrag

voor de grootte van mijn

restafvalcontainer.

Waar gaat uw voorkeur naar uit met betrekking tot de betaling voor 

restafval?
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3.2 Mogelijke veranderingen in de afvalverwerking 

 
We hebben de inwoners drie mogelijke veranderingen voorgelegd en gevraagd naar hun houding.  
 
Om afvalscheiding bij inwoners te stimuleren kan de gemeente besluiten om containers aan huis 

minder vaak op te halen. Als de gemeente deze beslissing maakt, dan denkt 20% van de inwoners 
(zeker of waarschijnlijk) zijn/haar afval beter te gaan scheiden. Ruim drie vijfde van de inwoners 
(61%) geeft aan zijn aanval (zeker of waarschijnlijk) niet beter te gaan scheiden. 
 

 

 

 

De meest gegeven toelichtingen zijn:  

• Ik scheid het afval al zo veel mogelijk. 
• Dan moet de gemeente ook afvalscheiding beter faciliteren (bijv. bezoeken aan de milieustraat 

kosten veel tijd en geld). 

• Voor mijn situatie zou minder ophalen geen probleem zijn. 

• Er bestaat een gevaar voor stank of ongedierteoverlast bij minder vaak legen. 
• De gemeente zou ook plastic moeten ophalen. 

• Het kan illegale dumping in de hand werken. 
 
Voor een overzicht van alle gegeven toelichtingen verwijzen we naar de bijlage (5.3). 

  

11% 9% 10% 29% 32% 10%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Welk antwoord is voor u van toepassing als de container minder vaak 

wordt opgehaald? 

Ik zou zeker mijn afval beter gaan scheiden.

Ik zou waarschijnlijk mijn afval beter gaan scheiden.

Ik zou misschien mijn afval beter gaan scheiden.

Ik zou mijn afval denk ik niet beter gaan scheiden.

Ik zou mijn afval zeker niet beter gaan scheiden.

Weet niet/ik kan geen inschatting maken
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Voor het verzamelen van groenafval binnenshuis verstrekt de gemeente een gratis biobakje. Meer 
dan de helft van de inwoners heeft zo’n biobakje en gebruikt dat regelmatig. 15% heeft een 
biobakje, maar gebruikt dat niet of nauwelijks. 22% van de inwoners heeft geen biobakje, maar 
een deel daarvan heeft daar wel behoefte aan. 

 

 

De meest gegeven toelichtingen zijn:  

• Het biobakje is handig. 

• Ik loop meestal rechtstreeks naar de container. 
• Het biobakje geeft stank. 

• Ik gebruik het biobakje vaak. 
 

Voor een overzicht van alle gegeven toelichtingen verwijzen we naar de bijlage (5.3).  

53% 2% 15% 8% 14% 8%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Wat is voor u van toepassing wat betreft een biobakje? 

Ik heb een biobakje en dat gebruik ik regelmatig.

Ik heb een biobakje en dat gebruik ik af en toe.

Ik heb een biobakje en dat gebruik ik niet of nauwelijks.

Ik heb geen biobakje, maar ik zou er wel één willen hebben.

Ik heb geen biobakje en ik heb er geen behoefte aan.

Anders
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3.3 Milieuterreinen 

 
De volgende vraag/introductie is voorgelegd:  
 
Veel huishoudelijke spullen die bij het opruimen thuis gemakkelijk in de grijze container terecht 
komen, horen eigenlijk thuis op het milieuterrein of bij andere inleverpunten, zodat ze hergebruikt 
kunnen worden. Denk aan speelgoed, textiel, gereedschap, kleine (elektronische) apparaten, 
boeken, bloempotten, hout etc. Al deze spullen kunt u gratis wegbrengen naar het milieuterrein. 
Om te stimuleren dat er meer afvalsoorten op de milieuterreinen komen, kunt u met ingang van 
januari 2020 namelijk alle huishoudelijke spullen en grof huisvuil (zoals meubilair) gratis naar de 
milieuterreinen brengen. Nu u weet dat u deze spullen gratis kunt wegbrengen naar het 
milieuterrein, wat is voor u dan het meest van toepassing?   
 
Bijna twee derde (64%) van de inwoners denkt meer materialen naar het milieuterrein te brengen.  

 
 
De meest gegeven toelichtingen zijn:  

• Ik heb geen vervoer naar de milieustraat. 

• Ik ga al naar de milieustraat. 
• Vervoerskosten naar milieustraat toe zijn hoog. 

• De milieustraat is te ver weg. 
• De milieustraat zou betere openingstijden kunnen hebben. 

• Ik breng het ook naar andere plekken (bijv. kringloopwinkel). 
 
Voor een overzicht van alle gegeven toelichtingen verwijzen we naar de bijlage (5.3).  

4%

17%

15%

64%

Weet niet/geen voorkeur

Anders

Ik blijf denk ik vooral mijn grijze

container gebruiken voor het

weggooien van huishoudelijke

materialen.

Ik breng daardoor waarschijnlijk

meer materialen naar het

milieuterrein.

Nu u weet dat u deze spullen gratis kunt wegbrengen naar het 

milieuterrein, wat is voor u dan het meest van toepassing? 
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De huidige openingstijden van de milieuterreinen in de gemeente Fryske Marren zijn als volgt: 

• Joure: maandag, dinsdag, donderdag, vrijdag: 12.30-16.00 uur, zaterdag: 9.00-14.00 uur.  

• Balk: maandag, vrijdag, zaterdag: 9.00-12.00 uur. 
• Lemmer: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag: 13.00 - 16.00 uur, zaterdag: 9.00 - 12.00 

uur.  
 
De mening van de inwoners over de openingstijden is verdeeld: 43% van de inwoners is (zeer) 
tevreden over deze openingstijden, terwijl ongeveer een derde van de inwoners (34%) (zeer) 
ontevreden is.  
 

 
 

 
De meest gegeven toelichtingen zijn:  

• Balk moet vaker open. 

• De milieustraat moet op zaterdag langer open. 
• De milieustraat moet ’s avonds langer open. 

• De milieustraat zou elke dag open moeten. 
• Werkenden kunnen nauwelijks terecht bij de milieustraat. 

• Joure kan ruimere openingstijden gebruiken. 
• Op zaterdag is het erg druk bij de milieustraat. 

• Vrijdagmiddag zou een handigere dag zijn om open te gaan. 
 

Voor een overzicht van alle gegeven toelichtingen verwijzen we naar de bijlage (5.3).  

9% 34% 21% 24% 10% 2%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Hoe tevreden bent u met de openingstijden van de milieuparken? 

Zeer tevreden Tevreden Neutraal Ontevreden Zeer ontevreden Weet niet/geen mening
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Er is bij de inwoners vooral behoefte aan langere openingstijden op zaterdagmiddag (34%). Ook 
heeft ruim een vijfde de behoefte dat de milieuterreinen vaker open zijn op werkdagen (22%). 
Ruim een derde van de inwoners heeft geen behoefte aan ruimere openingstijden voor de 
milieuterreinen. Er zijn weinig toelichtingen op de antwoorden bij deze vraag gegeven (zie ook 

paragraaf 5.3). 
 

 
 
 

3%

34%

3%

11%

15%

22%

34%

Weet niet/geen mening

Nee, ik heb geen behoefte aan

ruimere openingstijden.

Anders

Ja, op een ander tijdstip.

Ja, op werkdagen eerder open.

Ja, vaker open op werkdagen.

Ja, zaterdagmiddag langer

open.

Heeft u behoefte aan ruimere openingstijden? 

Meerdere antwoorden mogelijk.
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We hebben alle inwoners gevraagd een oordeel te geven over dienstverlening op de 
milieuterreinen. Over het algemeen is de tevredenheid hoog, over alle onderzochte aspecten is 
minimaal de helft van de inwoners (zeer) tevreden. Over de wachttijden zijn de inwoners het 
vaakst ontevreden: 17% is hier (zeer) ontevreden over. 
 

 

 
De meest gegeven toelichtingen zijn: 

• Wisselende ervaring medewerkers. 

• Niet geweest of een tijd niet geweest. 
 

Voor een overzicht van alle gegeven toelichtingen verwijzen we naar de bijlage (5.3).  

9%

10%

10%

16%

41%

55%

56%

52%

25%

19%

22%

19%

13%

8%

6%

4%

4%

3%

1%

2%

8%

6%

6%

7%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Wachttijden

Toegankelijkheid

Duidelijkheid wat in welke container moet

Klantvriendelijkheid medewerkers

Hoe tevreden bent u over onze dienstverlening op de milieuterreinen van de gemeente? 

Zeer tevreden Tevreden Neutraal Ontevreden Zeer ontevreden Weet niet / geen mening
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Kleine elektrische apparaten (alles met batterij, accu of snoer) kunnen inwoners gratis inleveren op 
onze milieuterreinen of - bij aanschaf van nieuwe apparaten - ook bij elektrozaken. Op deze manier 
worden de apparaten gerecycled. Kleine elektrische apparaten worden door de meerderheid (71%) 

naar een inleverpunt op een milieuterrein gebracht. Een klein gedeelte (8%) gooit de apparaten 
meestal in de grijze container voor restafval. Er zijn weinig toelichtingen op de antwoorden bij deze 
vraag gegeven (zie ook paragraaf 5.3). 

 

 
 
 
  

2%

5%

8%

12%

18%

71%

Weet niet/geen mening

Anders

Ik gooi kleine elektrische apparaten

meestal in de grijze container voor

restafval.

Ik zou graag willen dat kleine

elektrische apparaten bij mij aan huis

worden opgehaald.

Ik breng kleine elektrische apparaten

meestal naar een elektrozaak.

Ik breng kleine elektrische apparaten

meestal naar een inleverpunt op een

milieuterrein.

Wat heeft uw voorkeur bij kleine elektrische apparatuur die voor u 

overbodig is geworden? 

Meerdere antwoorden mogelijk.
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3.4 Huis-aan-huisbladen 

 
We hebben inwoners gevraagd naar hun voorkeur als het gaat om het ontvangen van huis-aan-
huisbladen en ongeadresseerd reclamedrukwerk. Bijna de helft (45%) wil zowel huis-aan-bladen 
als ongeadresseerd reclamedrukwerk ontvangen. 14% geeft aan beide vormen van ongeadresseerd 

drukwerk niet te willen ontvangen. Er zijn weinig toelichtingen op de antwoorden bij deze vraag 
gegeven (zie ook paragraaf 5.3). 
 

 
  

1%

4%

14%

35%

45%

Weet niet/geen mening

Ik wil wel ongeadresseerd

reclamedrukwerk ontvangen.

Ik wil geen ongeadresseerd drukwerk

en geen huis-aan-huisbladen

ontvangen.

Ik wil wel huis-aan-huisbladen zoals

kranten ontvangen.

Ik wil wel huis-aan-huisbladen en

ongeadresseerd reclamedrukwerk

ontvangen.

Wat is uw voorkeur voor ongeadresseerd drukwerk in de brievenbus 

thuis?
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3.5 Gebruik wasbare luiers 

 
Eén op de tien inwoners heeft op dit moment één of meer kinderen die luiers gebruiken.  
 

 
 
Aan de inwoners met een kind dat luiers gebruikt (10%, zie de bovenstaande grafiek), hebben we 

gevraagd of ze gebruik maken van wasbare luiers. De meerderheid van deze groep inwoners 
(70%) gebruikt liever geen wasbare luiers. Bijna één op de vijf inwoners met kinderen die luiers 
gebruiken, gebruikt nog geen wasbare luiers, maar zou deze wel graag willen proberen. Geen van 
de inwoners maakt al gebruik van wasbare luiers. Er zijn weinig toelichtingen op de antwoorden bij 
deze vraag gegeven (zie ook paragraaf 5.3). 

 

 

10% 90%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Heeft u op dit moment één of meer kinderen die luiers gebruiken?

Ja Nee

0%

11%

0%

19%

70%

Weet niet/geen mening

Anders

Ik gebruik al wasbare luiers

Ik gebruik geen wasbare luiers,

maar ik wil ze graag proberen.

Ik gebruik liever geen wasbare

luiers.

Maakt u gebruik van wasbare luiers?

- gesteld aan inwoners met kinderen die luiers gebruiken -
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3.6 Informatie over afvalinzameling 

 
Een onderdeel van de app van de gemeente Fryske Marren is de ‘afvalapp’, waarin inwoners de 
afvalkalender voor hun woonadres kunnen vinden. 45% van de inwoners is bekend met de 
afvalapp, maar 19% maakt er ook daadwerkelijk gebruik van. Meer de helft van de inwoners 

(53%) is niet bekend met de afvalapp, maar een deel (30%) is er wel nieuwsgierig naar. 
 

 
 
 
De inwoners die de gemeentelijke afvalapp kennen en ook gebruiken is gevraagd om suggesties 
voor het verbeteren van de afvalapp te noemen. Er worden zeer weinig suggesties genoemd, 

hetgeen een indicatie is dat inwoners over het algemeen tevreden zijn (zie ook paragraaf 5.3). 

19% 26% 30% 23% 3%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Kruis hieronder aan welk antwoord voor u van toepassing is met 

betrekking tot de afvalapp: 

Ik ken de gemeentelijke afvalapp en ik gebruik deze ook.

Ik wist van het bestaan af van de afvalapp, maar ik gebruik deze niet of nauwelijks.

Ik wist niet dat de gemeente een afvalapp heeft, maar ik ben hier wel nieuwsgierig naar.

Ik ken de afvalapp niet en ik heb ook geen interesse.

Anders
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Er zijn verschillende manieren waarop de gemeente inwoners informeert over de dagen dat de 
verschillende soorten afval worden opgehaald. Het merendeel van de inwoners (84%) gebruikt de 
papieren afvalkalender om te kijken welke container aan de weg moet. Bijna een kwart (23%) kijkt 
in de buurt om te kijken welke container aan de weg moet. Een klein deel van de inwoners zoekt 

die informatie online (13% gebruikt de afvalapp en 7% kijkt op de gemeentelijke website). 
 

 
 
 
 
Tot slot hebben we de inwoners een vraag voorgelegd over het illegaal dumpen van afval. De 
meerderheid (60%) van de inwoners ziet (af en toe, regelmatig of vaak) illegaal afval liggen. Een 
klein gedeelte (7%) ziet nooit illegaal afval liggen. Er worden zeer diverse voorbeelden genoemd 
van plekken waar illegaal afval ligt (zie paragraaf 5.3 voor de gegeven voorbeelden). 

 

 

7%

7%

13%

23%

84%

Anders

Ik gebruik de afvalkalender op de gemeentelijke

website om te kijken welke container wordt

opgehaald.

Ik gebruik de afvalapp van de gemeente (op mijn

smartphone of tablet) om te kijken welke

container aan de weg moet.

Ik kijk bij mijn buurtgenoten / in de buurt om te

kijken welke container aan de weg moet.

Ik gebruik de papieren afvalkalender van de

gemeente.

Welke informatiebron(nen) gebruikt u om te kijken welke container aan 

de weg moet? 

Meerdere antwoorden mogelijk

7% 19% 34% 31% 7% 2%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Welk antwoord is voor u van toepassing met betrekking tot illegaal afval?

Ik zie erg vaak illegaal afval liggen. Ik zie regelmatig illegaal afval liggen.

Ik zie af en toe illegaal afval liggen. Ik zie weinig illegaal afval liggen.

Ik zie nooit illegaal afval. Anders
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4 SAMENVATTING BELANGRIJKSTE RESULTATEN 

Algemeen 
 

In februari en maart 2020 is een onderzoek via het Inwonerspanel uitgevoerd. In totaal hebben 
608 inwoners de vragenlijst ingevuld, hetgeen neerkomt op een responspercentage van 49%. 
 

In het onderzoek hebben we de inwoners gevraagd naar hun mening over zaken die betrekking 
hebben op afvalinzameling. De resultaten van het onderzoek neemt de gemeente mee als input 
voor het opstellen van het nieuwe afvalbeleidsplan in 2020. Dit afvalbeleidsplan 2020-2024 moet 
kosten gaan besparen en bijdragen aan de circulaire economie.  
 

 
Belangrijkste resultaten onderzoek 
 

• Een derde van de inwoners heeft een restafvalcontainer van 240 liter: 28% van de inwoners 
wil deze houden en 5% wil deze omwisselen voor een container van 180 liter.  

• Driekwart van de inwoners (74%) betaalt bij voorkeur een vast bedrag voor de grootte van de 
restafvalcontainer (i.p.v. per kilo te betalen).  

• 20% van de inwoners zal (zeker of waarschijnlijk) zijn/haar afval beter te gaan scheiden als de 
gemeente de containers aan huis minder vaak zou ophalen.  

• Een groot deel van de inwoners (64%) denkt meer materialen naar het milieuterrein te 
brengen nu ze weten dat dit vanaf januari 2020 gratis is. De inwoners zijn over het algemeen 
(zeer) tevreden over de milieuterreinen, maar willen wel graag ruimere openingstijden, vooral 
op zaterdagmiddag (34% van de inwoners geeft dit aan). 

• De meeste inwoners zorgen ervoor dat kleine elektrische apparaten worden hergebruikt en 
brengen deze apparaten naar een milieuterrein (71%) of naar een elektrozaak (18%).  

• Bijna de helft van de inwoners (45%) wil huis-aan-bladen en ongeadresseerd reclamedrukwerk 
(blijven) ontvangen.  

• 45% van de inwoners is bekend met de afvalapp, maar 19% maakt er ook daadwerkelijk 
gebruik van. Het merendeel van de inwoners (84%) gebruikt de papieren afvalkalender om te 

kijken welke container aan de weg moet.  
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5 BIJLAGE 

5.1 Verantwoording weging respons en betrouwbaarheidsmarges 

 

Weging respons 
 
De respons is geanalyseerd naar geslacht, leeftijd en dorp. Op basis van de werkelijke verdeling en 
de verdeling in de respons heeft een herweging plaatsgevonden. Respondenten waarvan geen 
achtergrondkenmerken beschikbaar zijn, hebben de weging 1 gekregen (geen herweging). 
 

 

Werkelijke 
verdeling 

Verdeling in 
onderzoek 

Weging 

Geslacht    

• Mannen 50% 52% 0,97 

• Vrouwen 50% 48% 1,04 

Leeftijd    

• 16-29 jaar 18% 1% n.v.t. 

• 30-39 jaar 13% 8% 1,55 

• 40-49 jaar 19% 13% 1,49 

• 50-64 jaar 27% 33% 0,81 

• 65 jaar of ouder 25% 46% 0,54 

Dorp/plaats    

• Joure 26% 31% 0,81 

• Lemmer 20% 17% 1,14 

• Balk 7% 10% 0,75 

• Sint Nicolaasga 7% 5% 1,34 

• Overig (kleine) plaatsen 41% 37% 1,11 

 
 

Om inzicht te geven in de nauwkeurigheidsmarges is hieronder een tabel opgenomen waarin bij 
verschillende netto-respons-aantallen de bijbehorende nauwkeurigheidsmarges zijn vermeld. Hierbij 
is uitgegaan van een betrouwbaarheid van de resultaten van 95% (betrouwbaarheid = de mate 
waarin bij herhaalde meting, dezelfde resultaten worden verkregen; uitgaande van een populatie 
van 51.000 inwoners).  
 

Netto-respons  Uitkomst  

 50%-50% 

 Uitkomst  

 75%-25% 

 Uitkomst  

 90%-10% 

500 4,4% 3,8% 2,6% 

608 4,0% 3,4% 2,4% 

700 3,7% 3,2% 2,2% 

800 3,4% 3,0% 2,1% 

Toelichting op de tabel 
Bij een netto-respons van bijvoorbeeld ‘n = 608 inwoners’, dient bij een onderzoeksuitkomst van bijvoorbeeld 
‘75% van de inwoners is het eens met een stelling en 25% niet’, rekening gehouden te worden met het feit dat 
de werkelijke percentages liggen tussen: 
- wel eens met de stelling: 71,6% (75% - 3,4%) en 78,4% (75% + 3,4%); 
- niet eens met de stelling: 21,6% (25% - 3,4%)en 28,4% (25% + 3,4%). 



 

Rapportage Inwonerspanel – Gemeente De Fryske Marren – maart 2020 – DUO Market Research  22 

Resultaten Inwonerspanel 

5.2 Resultaten naar plaats 

 
In deze paragraaf worden de resultaten naar plaats gepresenteerd. We hebben hierbij de volgende 
verdeling gebruikt. De respons in de kleinere plaatsen is te beperkt om apart te presenteren. 

 
 

Aantal 

Balk 60 

Joure 191 

Lemmer 104 

Sint Nicolaasga 30 

Overig (kleinere) plaatsen 223 

Totaal 608 

 
 

De vraagstelling is verkort in de tabellen opgenomen. Voor de exacte vraagstelling verwijzen 
we u naar de bijlage (zie paragraaf 5.4). 
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Welk antwoord is voor u van toepassing voor uw dagelijkse, huishoudelijke afval? 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik heb thuis een grijze 
restcontainer en 
groene gft-container 
van de gemeente. 

100% 92% 94% 88% 94% 93% 

Ik maak gebruik van 
een gezamenlijke / 
ondergrondse 
container voor mijn 
adres. 

0% 6% 1% 3% 0% 2% 

Anders 0% 2% 5% 9% 6% 4% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Waar gaat uw voorkeur naar uit? 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik heb al een grijze 
restafvalcontainer van 
180 liter. 

65% 64% 73% 52% 60% 64% 

Ik wil mijn grijze 
restafvalcontainer van 
240 liter houden. 

32% 27% 19% 45% 31% 28% 

Ik wil mijn grijze 
restafvalcontainer van 
240 liter omwisselen 
voor een 
restafvalcontainer van 
180 liter. 

0% 6% 4% 3% 6% 5% 

Anders 0% 0% 0% 0% 1% 0% 

Weet niet/kan geen 
keuze maken 

3% 3% 3% 0% 3% 3% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Waar gaat uw voorkeur naar uit: 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Voor restafval betaal ik 
liever precies voor het 
aantal kilo's dat ik 
weggooi, ook al gaan 
mijn kosten dan iets 
omhoog. 

18% 23% 20% 9% 14% 18% 

Ik betaal liever een 
vast bedrag voor de 
grootte van mijn 
restafvalcontainer. 

71% 67% 76% 81% 75% 74% 

Anders 5% 3% 2% 6% 5% 4% 

Weet niet/geen 
voorkeur 5% 6% 2% 3% 6% 5% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 
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Welk antwoord is voor u van toepassing als de container minder vaak wordt opgehaald? 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik zou zeker mijn afval 
beter gaan scheiden. 11% 17% 12% 6% 7% 11% 

Ik zou waarschijnlijk 
mijn afval beter gaan 
scheiden. 

3% 9% 5% 13% 11% 9% 

Ik zou misschien mijn 
afval beter gaan 
scheiden. 

14% 6% 8% 19% 11% 10% 

Ik zou mijn afval denk 
ik niet beter gaan 
scheiden. 

35% 36% 25% 25% 25% 29% 

Ik zou mijn afval zeker 
niet beter gaan 
scheiden. 

30% 22% 41% 28% 34% 32% 

Weet niet/ik kan geen 
inschatting maken 8% 9% 8% 9% 11% 10% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Wat is voor u van toepassing? Maak uw keuze: 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik heb een biobakje en 
dat gebruik ik 
regelmatig. 

47% 48% 57% 66% 52% 53% 

Ik heb een biobakje en 
dat gebruik ik af en 
toe. 

0% 2% 1% 0% 2% 2% 

Ik heb een biobakje en 
dat gebruik ik niet of 
nauwelijks. 

13% 13% 14% 13% 17% 15% 

Ik heb geen biobakje, 
maar ik zou er wel één 
willen hebben. 

8% 13% 6% 6% 7% 8% 

Ik heb geen biobakje 
en ik heb er geen 
behoefte aan. 

21% 16% 12% 9% 14% 14% 

Anders 11% 8% 10% 6% 7% 8% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 
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Nu u weet dat u deze spullen gratis kunt wegbrengen naar het milieuterrein, wat is voor u dan 
het meest van toepassing? 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik breng daardoor 
waarschijnlijk meer 
materialen naar het 
milieuterrein. 

59% 68% 60% 56% 65% 64% 

Ik blijf denk ik vooral 
mijn grijze container 
gebruiken voor het 
weggooien van 
huishoudelijke 
materialen. 

16% 11% 16% 31% 14% 15% 

Anders 22% 15% 19% 13% 18% 17% 

Weet niet/geen 
voorkeur 3% 5% 5%  3% 4% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Hoe tevreden bent u met deze openingstijden? 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Zeer tevreden 16% 7% 11% 6% 8% 9% 

Tevreden 32% 37% 33% 29% 35% 34% 

Neutraal 24% 21% 20% 26% 21% 21% 

Ontevreden 16% 28% 24% 26% 23% 24% 

Zeer ontevreden 11% 6% 9% 6% 12% 10% 

Weet niet/geen 
mening 0% 1% 2% 6% 2% 2% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Heeft u behoefte aan ruimere openingstijden?  

Meerdere antwoorden mogelijk. 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ja, zaterdagmiddag 
langer open. 

32% 35% 33% 42% 33% 34% 

Ja, vaker open op 
werkdagen. 

21% 18% 18% 29% 26% 22% 

Ja, op werkdagen 
eerder open. 

3% 25% 10% 16% 14% 15% 

Ja, op een ander 
tijdstip, namelijk: 

11% 16% 9% 0% 11% 11% 

Anders 0% 3% 2% 6% 3% 3% 

Nee, ik heb geen 
behoefte aan ruimere 
openingstijden. 

45% 31% 40% 31% 31% 34% 

Weet niet/geen 
mening 

3% 4% 4% 6% 2% 3% 
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Hoe tevreden bent u over onze dienstverlening op de milieuterreinen van de gemeente? 

- Klantvriendelijkheid medewerkers - 

 
Balk Joure Lemmer Sint 

Nicolaasga 
Overig Totaal 

Zeer tevreden 19% 12% 21% 6% 16% 16% 

Tevreden 59% 53% 51% 59% 50% 52% 

Neutraal 14% 25% 11% 16% 21% 19% 

Ontevreden 0% 2% 5% 6% 6% 4% 

Zeer ontevreden 0% 2% 2% 6% 1% 2% 

Weet niet/ geen 
mening 

8% 6% 10% 6% 5% 7% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Hoe tevreden bent u over onze dienstverlening op de milieuterreinen van de gemeente? 

- Toegankelijkheid - 

 
Balk Joure Lemmer Sint 

Nicolaasga 
Overig Totaal 

Zeer tevreden 5% 11% 11% 3% 11% 10% 

Tevreden 47% 55% 61% 63% 52% 55% 

Neutraal 16% 18% 12% 19% 22% 19% 

Ontevreden 18% 10% 3% 6% 8% 8% 

Zeer ontevreden 5% 3% 2% 3% 2% 3% 

Weet niet/ geen 
mening 

8% 3% 11% 6% 5% 6% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Hoe tevreden bent u over onze dienstverlening op de milieuterreinen van de gemeente? 

- Duidelijkheid wat in welke container moet - 

 
Balk Joure Lemmer Sint 

Nicolaasga 
Overig Totaal 

Zeer tevreden 8% 8% 10% 0% 12% 10% 

Tevreden 64% 64% 54% 68% 48% 56% 

Neutraal 8% 21% 21% 6% 27% 22% 

Ontevreden 8% 3% 2% 16% 8% 6% 

Zeer ontevreden 3% 2% 0% 3% 1% 1% 

Weet niet/ geen 
mening 

8% 2% 13% 6% 5% 6% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 
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Hoe tevreden bent u over onze dienstverlening op de milieuterreinen van de gemeente? 
- Wachttijden - 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Zeer tevreden 5% 5% 19% 0% 8% 9% 

Tevreden 38% 40% 37% 45% 43% 41% 

Neutraal 22% 24% 22% 32% 27% 25% 

Ontevreden 19% 22% 4% 13% 11% 13% 

Zeer ontevreden 8% 6% 1% 3% 4% 4% 

Weet niet/ geen 
mening 8% 3% 17% 6% 6% 8% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Wat heeft uw voorkeur bij kleine elektrische apparatuur die voor u overbodig is geworden? 

Meerdere keuzes mogelijk 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik breng kleine 
elektrische apparaten 
meestal naar een 
inleverpunt op een 
milieuterrein. 

68% 76% 67% 56% 73% 71% 

Ik breng kleine 
elektrische apparaten 
meestal naar een 
elektrozaak. 

51% 15% 27% 6% 13% 18% 

Ik zou graag willen dat 
kleine elektrische 
apparaten bij mij aan 
huis worden 
opgehaald. 

3% 9% 8% 23% 17% 12% 

Ik gooi kleine 
elektrische apparaten 
meestal in de grijze 
container voor 
restafval. 

8% 9% 12% 6% 6% 8% 

Anders 3% 2% 9% 13% 4% 5% 

Weet niet/geen 
mening 0% 2% 1% 6% 1% 2% 
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Wat is uw voorkeur voor ongeadresseerd drukwerk in de brievenbus thuis  

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik wil wel huis-aan-
huisbladen en 
ongeadresseerd 
reclamedrukwerk 
ontvangen. 

62% 47% 49% 42% 39% 45% 

Ik wil wel huis-aan-
huisbladen zoals 
kranten ontvangen. 

19% 36% 21% 52% 43% 35% 

Ik wil geen 
ongeadresseerd 
drukwerk en geen 
huis-aan-huisbladen 
ontvangen. 

11% 12% 22% 6% 14% 14% 

Ik wil wel 
ongeadresseerd 
reclamedrukwerk 
ontvangen. 

5% 5% 7% 0% 2% 4% 

Weet niet/geen 
mening 3% 1% 1% 0% 1% 1% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Heeft u op dit moment één of meer kinderen die luiers gebruiken? 

 
Balk Joure Lemmer Sint 

Nicolaasga 
Overig Totaal 

Ja 8% 11% 14% 0% 9% 10% 

Nee 92% 89% 86% 100% 91% 90% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
De onderstaande vraag is door 61 inwoners beantwoord. De resultaten zijn daarom indicatief van 
aard. 

 
Maakt u gebruik van wasbare luiers? 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik gebruik geen 
wasbare luiers, maar 
ik wil ze graag 
proberen. 

0% 23% 14% 0% 24% 19% 

Ik gebruik liever geen 
wasbare luiers. 100% 69% 57% 0% 76% 70% 

Ik gebruik al wasbare 
luiers. 0% 0% 0% 0% 0% 0% 

Anders 0% 8% 29% 0% 0% 11% 

Weet niet/geen 
mening 

0% 0% 0% 0% 0% 0% 

Totaal 100% 100% 100% 0% 100% 100% 
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Kruis hieronder aan welk antwoord voor u van toepassing is: 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik ken de 
gemeentelijke 
afvalapp en ik gebruik 
deze ook. 

22% 12% 21% 25% 20% 19% 

Ik wist van het 
bestaan af van de 
afvalapp, maar ik 
gebruik deze niet of 
nauwelijks. 

28% 30% 23% 25% 25% 26% 

Ik wist niet dat de 
gemeente een 
afvalapp heeft, maar 
ik ben hier wel 
nieuwsgierig naar. 

25% 33% 29% 22% 29% 30% 

Ik ken de afvalapp niet 
en ik heb ook geen 
interesse. 

19% 22% 24% 25% 22% 23% 

Anders 6% 2% 3% 3% 3% 3% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

 
Welke informatiebron(nen) gebruikt u om te kijken welke container aan de weg moet?  

Meerdere antwoorden mogelijk 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik gebruik de papieren 
afvalkalender van de 
gemeente. 

84% 81% 92% 81% 82% 84% 

Ik kijk bij mijn 
buurtgenoten / in de 
buurt om te kijken 
welke container aan 
de weg moet. 

26% 25% 22% 25% 22% 23% 

Ik gebruik de afvalapp 
van de gemeente (op 
mijn smartphone of 
tablet) om te kijken 
welke container aan 
de weg moet. 

16% 9% 15% 10% 15% 13% 

Ik gebruik de 
afvalkalender op de 
gemeentelijke website 
om te kijken welke 
container wordt 
opgehaald. 

13% 9% 4% 13% 6% 7% 

Anders 0% 10% 4% 6% 7% 7% 
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Welk antwoord is voor u van toepassing? 

 Balk Joure Lemmer Sint 
Nicolaasga 

Overig Totaal 

Ik zie erg vaak illegaal 
afval liggen. 3% 6% 8% 3% 9% 7% 

Ik zie regelmatig 
illegaal afval liggen. 16% 25% 21% 13% 16% 19% 

Ik zie af en toe illegaal 
afval liggen. 

32% 32% 37% 41% 32% 34% 

Ik zie weinig illegaal 
afval liggen. 42% 30% 27% 34% 30% 31% 

Ik zie nooit illegaal 
afval. 8% 6% 6% 3% 10% 7% 

Anders 0% 1% 1% 6% 2% 2% 

Totaal 100% 100% 100% 100% 100% 100% 

  



 

Rapportage Inwonerspanel – Gemeente De Fryske Marren – maart 2020 – DUO Market Research  31 

Resultaten Inwonerspanel 

5.3 Open antwoorden en toelichtingen 

 

Vraag 1: Welk antwoord is voor u van toepassing voor uw dagelijkse, huishoudelijke afval?  
Anders, namelijk: 
 

- Alleen een grijze container  
- Alleen een grijze restcontainer  
- Behalve een grijze- en een gft-container heb ik er nog één voor papier/karton  
- Centrale container bungalowpark  
- Een zwart deksel en een groen deksel  
- Gft, rest en papier container  

- Grijs, groen en papier  
- Grijs, groen en papiercontainer  
- Grijze container, een groene container en een blauwe container voor papier.  
- Grijze container: alle afval zwarte container : papier  
- Grijze restcontainer, een groene GFT plus een blauwe papiercontainer  
- Grijze restcontainer, gft en een papiercontainer  
- Grijze restcontainer, groene gft-container en een blauwe papiercontainer  

- Grijze, groene en blauwe voor oud papier  
- Ik heb thuis een container voor restafval, gft en papier.  
- Ik heb thuis een grijze container en drie groene gft-containers van de gemeente  
- Ik heb thuis enkel een grijze restcontainer en geen groene gft-container  
- Mijn buurman en ik doen samen met mijn containers  
- Verder ook een compostton  

- Voor glas in het centrum van het dorp  
- Zoals boven en een papier-container  
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Vraag 2: Waar gaat uw voorkeur naar uit? 

Anders, namelijk: 
 
- Heb 180L en 240L container die ik beiden wil houden  

- Omwisselen moet altijd mogelijk zijn. Zodra men bijvoorbeeld kleine kinderen heeft, heeft men 
meer behoefte aan een grote container (luiers).  

- Volgens mij is hij al kleiner die grijze  
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

De meest gegeven antwoorden zijn: 

• Omwisselen kost teveel geld 

• Wij kunnen niet met een kleinere container 
- De afvalcontainer kan ook wel minder vaak geleegd worden. Eventueel zomers om de drie 

weken of een keer overslaan. Als hij minder vaak geleegd wordt, ga je ook bewuster met afval 
om is mijn zienswijze.  

- De frequentie van het legen kan natuurlijk ook omlaag. Dat heeft minstens zo veel effect op 
het besparen.  

- De omwisselkosten naar een kleinere container zijn hoog, misschien niet meer doen, maar 

naar een groeter container duurder maken  
- De omwisselkosten van €30 begrijp ik niet... Dit zou sowieso gratis moeten zijn.  
- De reden om de grote te houden is omdat wij een groot gezin hebben  
- Een kleinere restafvalcontainer 100 liter is voor mij ruim voldoende.  
- Eenpersoonshuishoudens kunnen gemakkelijk samen doen met een restafvalcontainer van 180 

liter. En dan ook helft van de prijs !!!  
- Gewoon een chip op de container en laten betalen per kg inhoud of per lediging ,want de 

bewoner word niet beloond maar belast met hoge rekeningg g  
- Gewoon wegen. Laten betalen voor wat wordt opgehaald  
- Graag een mogelijkheid om ook een 180 liter container voor groen afval  
- Graag een papiercontainer erbij.  
- Grof vuil waar moet dat heen het punt Balk is te ver en praat niet over Lemmer Kan grofvuil 

niet in elk dorp  

- Hadden we de oude containers nog maar. Die waren veel steviger. Dezen waaien zomaar om. 
Aan de vorige containers mankeerde niets. Zonde dat die ingeleverd moesten worden. Wat 
een verspilling was deze actie om nieuwe containers aan te schaffen!!!!!  

- Heb geen ruimte genoeg in de 180ltr container ondanks zorgvuldig scheiden  
- Het is nu nog wat riskant om de container om te wisselen, want deze komt eigenlijk elke 2 

weken wel vol. De omwisselkosten maken omwisselen daarbij minder aantrekkelijk.  

- Het streven naar omwisseling van de 240-liter-container naar een van 180 liter kan een 
averechts effect opleveren, doordat er gezocht gaat worden naar illegale stortmogelijkheden, 
waardoor er juist hogere kosten zullen ontstaan. Denk aan illegale stort in bossen e.a. 
Afgelegen natuurplekken, aan opruim- en schoonmaakkosten. 'Daders' zijn meestal niet 
traceerbaar(en controle/handhaving is kostbaar) en burgewrlijke (on)gehoorzaamheid raakt in 
het geding.  

- Hiermee wordt het afval niet minder. Ficus dient te liggen hoe bijgedragen kan worden aan 

minder afval.  
- Hij zit vaak maar halfvol, maar ik wil ook een keer de garage of de zolder kunnen opruimen, of 

wat dan ook  
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- Hoe weet ik hoeveel liter er in kan, het is donker en het regent. Bij ons is ie bij lange na niet 
vol. 180 ltr zou prima zijn.  

- Hy aoe wol lytser kinne, wy ha dy fan ien kear yn â€˜e moanne by de dyk  
- Ik begrijp niet dat een gezin van 3 a 4 personen toe kunnen met een kleine container. Ik zie 

het wel onderweg of de deksel staat open met nog een zak erbovenop en word niet 
meegenomen of alles kiepert eruit met legen en ligt in de berm daar word men niet vrolijk van. 
Al is dat niet mijn probleem wij hadden direct door dat de container kleiner werd voor het 
zelfde tarief als de oude container toen der tijd en hebben toen een grote besteld. Maar ik 
denk dat de meesten het niet eens door hadden dat hij kleiner werd en nu niet echt terug 
kunnen of het maar zo laten of misschien naar de stort brengen of erger heb de laatste tijd 

nog nooit zoon afval van lege blikjes, flesjes, verpakkingen in de gemeente frieske marren zien 
liggen of drijven.!!  

- Ik kan niet anders met 2 kleine kinderen dus ik vind het zeer onterecht dat we extra worden 
belast dan een klein huishouden zonder kinderen  

- Ik mis de plastic afval container  
- Ik vind het omruilen wenselijk, maar een bedrag van 30 euro erg veel. Dat betekent voor ons 

slechts een voordeel van 27 euro. Waarom niet een gratis omwisseling? Dat spoort meer aan 

tot aanschaf van een kleine container, en dat is wat u graag wenst. Dus: ruilen naar kleine 
gratis, ruilen naar grote betalen. Dat lijkt mij een beter plan.  

- Ik vond de vroegere afvalcontainer prettiger in gebruik, doordat je er makkelijker in kon 
kruipen om deze b.v. Schoon te maken en een krant onderin te leggen.  

- IK weet eerlijk gezegd niet hoe groot onze container is, maar ik kan geen kleinere, hij zit altijd 
vol wanneer hij opgehaald wordt.  

- Ik weet eigenlijk niet welke maat container ik heb. Maar degene die ik nu heb is qua formaat 
goed.  

- Ik wil proberen in de toekomst naar 180 liter te gaan.  
- Ik zou geen eenmalige omwisselkosten doen. Dat stimuleert zeker niet!  
- Ik zou wel willen wisselen met het oog op het milieu, maar ik vind het van de zotte om €30 

omwisselkosten te betalen. Wanneer ik een (extra) papiercontainer wilde was dit namelijk 

zomaar GRATIS geregeld. Dezelfde dag was deze in de tuin gezet, die service was echt top. Ik 
heb toevallig 2 weken geleden opgezocht om de container om te wisselen, maar doe dit dus 
niet vanwege die €30.  

- Kan makkelijk zo'n container van 180 liter. Wij zijn met 2 personen en zetten hem 1 x in de 4 
weken aan de weg.  

- Laat mensen betalen voor een kilo afval.  
- Maakt veel verschil wat de samenstelling van je gezin is. Wij zijn met man en vrouw.  

- Meestal heb ik genoeg aan kleine grijze container. Slechts bij logeerders, niet ophalen van het 
huisvuil met feestdagen of een keer missen van het ophalen heb een grote container nodig.  

- Mijn 180 l. Container bied ik 1x per maand aan.  
- Mijn groene is VEEL te groot  
- Minder dan 180 liter is niet mogelijk helaas  
- Om dit te stimuleren is het handig hiervoor geen kosten in rekening te brengen  

- Omwisselen voor een kleine zou gratis moeten zijn, dit stimuleert......  
- Omwisseling moet gratis zijn , is anders een belemmering  
- Onze bak van 180 liter is bijna nooit helemaal vol. Wij merken dat buurtgenoten hun teveel 

aan vuilnis in onze bak deponeren. Dat ervaren wij niet als positief. We doen heel veel moeite 
om duurzaam te scheiden, maar als anderen hier dan weer ge-/misbruik van maken, dan word 
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je daar een beetje moedeloos van. En we weten uiteraard niet wie dat doet. Wij weten zo 
gauw geen oplossing voor dit probleem.  

- Onze gezin door uithuusgaande kinderen is ingekrompen. Het is raar om 30 euro te moeten 
betalen voor omruilen. Of je nu verhuisd of je gezinssamenstelling veranderd.  

- Per gewicht betalen want een 1 persoonshuishouding betaald dan ook naar gelang van afval. 
Bovendien is het ook eerlijker een 1 persoon moet overal al extra voor betalen  

- Soms komt het zo uit dat de grijze container 1x in 4 weken wordt geledigd. Dan past het afval 
niet in 1 container.  

- Voor een 2 pers. Huishouding en door goed te scheiden is de 180 liter container groot genoeg.  
- Voor een gezin met kinderen is 180 l te klein  

- Vreemde ruiling, een paar jaar geleden kregen we juist een grotere. Dit roept wel op dat dit 
voorbedacht is. Met een inwissel van eenmalig 30;- bespaar je €27 op dit jaar, levert de 
gemeente dus toch nog extra geld op. De ruiling van enkele jaren geleden is dus een wassen 
neus geweest?  

- Waarom geen kleinere GFT en papier containers (die zitten bij de meeste inwoners nooit vol) 
.....maar dan wel tegen een lager tarief?  

- Wat gebeurt er eigenlijk met omgeruilde containers? Als die ook 'afval' zijn, dan is dat iets om 

rekening mee te houden.  
- We zitten ver van de stortplaats en daarom moeten we ook grote dingen als hout, steen kwijt, 

waardoor in feite het restafval veel zwaarder wordt en moeilijker te verwerken. We hebben 
geen aanhangwagen en we zijn gewoon particulier. Deze maand werd op 18 februari geen 
groencontainer geleegd waardoor mensen groen dus in de restcontainer gaan gooien!!! 
Gemeente: nee, u moet wachten... (ook nu er zoveel groen is na de stormen!  

- Wellicht kan de gemeente bij huishoudens van twee personen of minder direct een kleinere 
container neerzetten  

- Werk ook aan huis, geeft ook afval  
- Wij zijn een gezin van vier personen, een kleinere container zou voor ons inhouden dat wij ons 

afval niet kwijt kunnen.  
- Wij zijn met 2 personen. Hebben nooit veel afval.  

- Wil graag een kleinere container deze komt soms 1 keer in de maand aan de weg.  
- Wil graag geen beleid dat leidt tot zgn. Besparingen maar leidt tot geweldig veel zwerfafval in 

de omgeving. Dit is in veel gemeenten al geprobeerd. Ook graag geen bezuinigingen onder het 
mom van milieuverbetering. Vertrouwen in overheid is bij mij verder gedaald. Gas in 
Groningen, stikstof voor boeren waar Schiphol door mag. Cijfers van de overheid zijn van 
gezag ontdaan.  

- Wil ik gaan verder scheiden of minderen, moet ik eerst een boete betalen. Doen we dus niet  

- Zelfs de restafvalcontainer van 180 liter is nog veel te groot voor ons huishouden van 2 
personen. Voordat we nieuwe containers kregen hadden we een restafvalcontainer van 140 
liter en ook die was groot genoeg. Ik heb nooit goed begrepen waarom we indertijd allemaal 
een grotere container hebben gekregen.  
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Vraag 3: Waar gaat uw voorkeur naar uit:  
Anders, namelijk: 
 
- 1 maal per 3 weken de container het afval inzamelen ipv 1 maal per 2 weken 

- Betalen per aanbieden van de grijze container. Ikzelf eens per 6 weken 
- Betalen per container met daarnaast een beloningssysteem voor beter recyclen 
- De kosten zijn al behoorlijk hoog. Dus een hogere omslag is niet nodig. Misschien een ander 

werkwijze hanteren en de groene container gedurende de wintermaanden minder vaak legen. 
Scheelt toch ook behoorlijk. 

- Ik wil graag afval scheiden, maar er meer voor betalen vind ik van de zotte 

- Ik wil wel per kg betalen, maar niet als het me dan meer gaat kosten. 
- Ivm appartement is dit niet van toepassing 
- Keuze 1 heb kleine container en zal waarschijnlijk nog minder betalen maar ben bang dat 

anderen gebruik zullen maken met de ruimte in mijn container 
- Laat het zo het zal niet helemaal eerlijk zijn maar her voorkomt wat in Heerenveen gebeurt dat 

op parkeerplaatsen het afval wordt gedumpt of op de voor jullie zo bekende vogelzang weg 
wat vol ligt met gedumpt afval uit Heerenveen iedereen heeft afval als ze per kg moeten 

betalen gooien ze het liever in de natuur dan dat ze per kg betalen de bedoeling van de 
gemeente is goed maar de uitvoering wordt een flop de theorie werkt niet als de praktijk 

- Meer containers om afvalscheiding meer mogelijk te maken. 
- Niet hoger maken,anders gaat het,het bos in of ergens anders 
- Niets betalen, stimuleert hergebruik door afvalverwerkers 
- Per aantal legen 

- Per container per keer 
- Restafval, gft en papier 
- Samen een bak delen 
- Vast bedrag voor de grootte van mijn restafvalcontainer per leging 
- Vast bedrag voor kleine container met een inhoud tot max. 100 liter 
- Zie hieronder 

- Zie hieronder 
- Zie onder 
- Zie onderstaand 
- Zo als het nu is 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen bij uw antwoord:  

De meest gegeven antwoorden zijn: 

• Het risico bestaat dat anderen hun afval in jouw container gooien bij ‘betalen naar gebruik’ 
• Het risico op illegale dumping groeit bij ‘betalen naar gebruik’. 

• Als dit ingevoerd wordt, zou ik een slot op mijn container willen. 
• Het ‘betalen naar gebruik’ systeem veroorzaakt een toename van zwerfafval. 

• In gemeenten waar het ‘betalen naar gebruik’ systeem wordt gehanteerd wordt al veel aan 
illegale dumping of storting in andermans container gedaan. 

• Richt je als gemeente eerder op het stimuleren van afvalscheiding 
 

- A.u.b.niet per kilo. Dit heeft vele nadelen. Bij weinig afval zal de kilo-prijs omhoog moeten of 
anderszins kostendekkend gemaakt. "Derden" zullen medegebruiker worden en eens wat afval 
ruimen van openbaar terrein zal niet meer plaats vinden. 
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- Alles is al zo duur en in de winkel kun je niet de verpakking om je producten weg gooien. Zorg 
er eerst voor dat de fabrikanten minder verpakkingsmaterialen gaan gebruiken. Dan wordt het 
afval wat wij weg gooien ook minder. Wij scheiden het afval al zo goed mogelijk. Daarom 
hebben wij voldoende aan een container van 180 kilo. Het wordt voor ons echt een probleem 

om nog meer te gaan betalen voor de afvalstoffenheffing. Want het is niet alleen die 
afvalstoffenheffing waar wij meer voor moeten betalen. Ook de WOZ, en andere gemeentelijke 
belastingen worden duurder, net als de energierekening en andere vaste lasten. 

- Als de container niet vol is staat het ook niet aan de weg,bespaart ook tijd en geld 
- Als er een vast bedrag staat kun je ook eens de garage opruimen of een zak van de buurman 

aannemen als hij geen ruimte meer heeft in zijn container. 

- Als er meer mogelijkheid is voor afvalscheiding, plastic en blik apart gaat de hoeveelheid 
restafval ook om laag. Als je per kilo moet betalen willen mensen ook geen zwerfafval 
opruimen. 

- Als er voor het aantal kilo's betaald zou worden is het mogelijk dat anderen zonder 
toestemming van de "eigenaar" de container verder vullen. 

- Als ik .afval opruim in de straat omdat willens en wetens door de gemeente bepaalde gezinnen 
het afval mogen uitstrooien in de straat wordt ik beboet  doordat ik dan meer afval aanlever, ik 

denk zo wie zo dat er dan nog meer afval illegaal gestort wordt in de straat en in de natuur. 
Maar daar heeft de burgemeester geen last van want die woont.niet in een arbeiders buurt, 
vroeger werdt de buurt ook nog wel eens opgeruimd. Maar dat is in onze wijk ook al weg 
bezuinigt we moeten wel meer betalen. 

- Als je 'betaald naar gebruik' en je kosten voor de afvalinzameling gaan dan omhoog, dan is dat 
niet het juiste signaal om minder restafval te krijgen. En minder restafval is niet direct 

mogelijk. Zolang de winkels en vooral de supermarkten tegenwoordig van alles in plastic 
verpakken zullen we bijna niet kunnen 'besparen' op restafval. 

- Als je moet betalen per kilo, heb je kans dat andere personen rest afval in je bak gaan gooien 
en dat is de bedoeling ook niet. Dit laatste is wel gebeurd vanuit een andere gemeente die de 
kilo heffing hadden en het restafval werd gewoon bij een andere mensen in de bak gedaan 
buiten hun gemeente 

- Als je per kilo betaalt moet er een slot op de container omdat anders de buurman zijn afval in 
mijn container gooit een slot is leuk voor degene die de container komt legen of als ik 
smorgens nog iets wil weggooien als ik naar mijn werk ga 

- Als je per kilo gaat betalen, zullen mensen eerder afvl ergens dumpen of nog ergerlijker bij de 
buurman in de container gooien. 

- Als je per kilo moeten betalen vrezen wij illegale dumping, en nu kun je nog "middelen" met 
de buren na een verjaardag of als je de container hebt vergweten buiten te zetten 

- Als men per kg moet betalen dan wordt er ook meer  illegaal gedumpt.. Of een zak bij iemand 
anders zijn container ingedrukt! Gewoon een vast tarief. 

- Als men per kilo gaat betalen zijn er zeker mensen die restafval bij een andere container in 
gaan gooien en dat zal zeker gebeuren want dat gebeurd nu ook al. 

- Als mensen moeten gaan betalen per kilo worden er zakken "weggewerkt". Bijv. In de 
container van de buren, in openbare afvalcontainers of nog erger...   In de natuur gedumpt. 

- Als mijn keuze betekend dat er veel restafval in de natuur terecht komt en er veel 
afval"toerisme" ontstaat betaal ik liever een vast bedrag maar de voorkeur blijft dat de 
vervuiler betaald. 

- Als we per kg gaan betalen lopen we het risico dat mensen hun afval elders gaan dumpen, 
bijvoorbeeld in de natuur. 
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- Alsjeblieft geen betaling per kilo. Dan komen er veel meer illegale dumpingen/zwerfafval en 
storten anderen/buren bij mij in container. Niet aan beginnen!! 

- Anders wordt net als in de gemeente herenveen je container wel door mede bewoners vol 
gestort. 

- Ben bang voor misbruik bijv afval in andermans container gooien. 
- Ben toch bang dat er mensen zijn die op een andere manier van hun afval willen komen: bij de 

buren erin of in de natuur of verbranden.... 
- Betalen naar gebruik gaat m.i. Zwerfvuil veroorzaken en mogelijk ook het dumpen van afval in 

andermans container!!! 
- Betalen naar gebruik wordt niet gestimuleerd wanneer je kosten hoger zijn. 

- Betalen naar gewicht heeft als o.m. Als nadeel dat mogelijkerwijs buren daar misbruik van 
maken en afval in de bakken van de buren gaan droppen. 

- Betalen naar gewicht? Niet doen! Dit is namelijk de ideale manier om niet te hoeven betalen. 
Dan vinden wij straks de sloten vol met illegaal weggegooid afval. 

- Betalen op gewicht; dan moet ik opletten dat niemand iets in mijn container gooit. Nee liever 
niet. 

- Betalen per kg afval werkt allerlei (ongepast) ontwijkgedrag in de hand. 

- Betalen per kg leidt tot asociaal gedrag in de buurt (vuil bij buren in de kliko) en vergroot de 
kans op zwerfafval. Hoewel het een eerlijk principe is werkt het in de praktijk niet zoals 't 
bedacht is 

- Betalen per kg zal mogelijk illegale stort bevorderen , zie bv de regelmatige illegale stortnaast 
de containers nabij de Poiesz in de Kon. Julianastr. Joure 

- Betalen per kilo had in mijn vorige woonplaats het effect dat s'morgens door anderen in mijn 

afvalbak werd gedeponeerd. Dus bij berekening per kilo afvalbakken met sluiting op deksel 
- Betalen per kilo is eerlijker maar ik ben bang dat mensen om geld te besparen hun afval bij 

andere in de container gaan gooien 
- Betalen per kilo leidt tot veel ongewenste effecten: 1) 'illegale' stook 2) zwerfafval 3) vervuiling 

van GFT door toevoeging restafval 4) afval transport naar publieke prullenbakken. Vooral 
'illegale stook' baart ons zorgen. Wij wonen zelf in de Vogelbuurt. Daar hebben we gematigd 

last van open haarden, vuurkorven e.d. Ze worden beperkt gebruikt voor allerlei afval. Het is 
voor ons overigens wel een reden om te gaan verhuizen. In de nabij gelegen volkswijk gaat 
veel meer door de schoorsteen. We hebben begrepen dat de bewoners aldaar van alles 
opstoken, o.a. Omdat hun kleine container onvoldoende ruimte biedt en ze vooral niet voor 
een grote willen betalen. De betreffende wijk maakt al geen deel meer uit van onze (hard)loop 
en fiets route. Betalen per kilo afval? Volstrekt onverantwoord! 

- Bij betalen naar gebruik gaan mensen hun container volproppen, zodat ze per keer meer 

weggooien maar minder vaak (denken ze). Hierdoor onstaan onfrisse situaties, zoals maden i.e 
.d. In de container. Ongewenst dus! 

- Bij betalen naar gebruik is er misschien wel sprake van een meer eerlijk systeem, echter de 
verhoging van de kosten door niet te controleren investeringen is onsympathiek. 
Onsympathiek door meer moeite voor het deugdelijk scheiden van afval te belonen met meer 
kosten, maar ook het risico dat er afval buiten de containers wordt gedumpt. Thans worden de 

kosten voor afval ook al ieder jaar verhoogd zonder dat men daar invloed op uit kan oefenen. 
- Bij betalen per gewicht is de kans aanwezig dat restafval in de groencontainer wordt gegooid 

of in de container van de buurman of nog erger ergens in de bosjes. 
- Bij betalen per kg afval is er meer gevaar van dumpen van afval. 
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- Bij betalen per kg wordt het voor 'buren' lucratief nog even iets (zwaars) in de container van 
de buren te gooien als die aan de straat staat … tenzij de containers vergrendeld worden 

- Bij betalen per kg zal meer illegale storting plaatsvinden en huisvuil in een ander zijn container 
worden gestort. 

- Bij betalen per kilo meer kans op illegale dump. 
- Bij betalen per kilo ontstaat het risico van het dumpen van afval in iemand ander zijn 

container. 
- Bij betalen per kilo waar ik eigenlijk wel voor ben, ben ik bang dat veel mensen hun vuil op 

een andere manier weggooien zoals langs de weg. 
- Bij betalen per kilo zal de situatie ontstaan dat mensen hun afvalzak dumpen in de container 

van een ander, die vervolgens dus voor het afval van de buurman moet betalen. 
- Bij betaling gaan mensen hun afval in containers dumpen die niet van hun 
- Bij betaling per kilo wordt veel weggegooid in bermen enbosjes 
- Bij hogere kosten neemt het zwerfafval toe 
- Bij invoering kleinere containers wel de mogelijkheid eenmalig gratis omruilen. 
- Bij ons gooit iedereen altijd nog van alles bij de ander inde container 
- Bij wegen heb je een grote kans dat mensen het bij andere containers in gaan gooien om 

lager gewicht te krijgen. Of dumping in de natuur. Denk dat je beter op scheiding van afval 
kan stimuleren om restafval omlaag te krijgen 

- Blijft het probleem bestaan dat anderen hun teveel aan afval deponeren in de legere bakken. 
Ik kan dan de extra kosten hiervoor betalen. 

- Containers moeten aan de openbare weg worden gezet, daardoor kan iedereen afval in mijn 
container gooien en betaal ik dus voor een ander. Daarom betaal ik liever per container. 

- Dan gaan we afval dumpen of bij de buren in de kliko kieperen.. Afval lijkt me echt iets voor 
de gemeenschap om te dragen 

- Dan is er wellicht een mogelijkheid om het sorten van afval ook goedkoper te maken. De prijs 
is verhoogd namelijk 

- Dan weet ik tenminste op voorhand welke kosten ik voor kom te staan. 
- De afvalcontainers moeten dan wel afgesloten kunnen worden zodat er niet door anderen 

afval in mijn container gedumpt kan worden als deze aan de straat staat! 
- De container wordt niet onze straat opgehaald, na plaatsing geen zicht op container. Het komt 

voor dat er bij gestort word door anderen 
- De gemeente dient er voor te zorgen, dat een ieder naar rato betaald en hierbij dienen zij de 

kosten net zo laag te houden als bij een vast tarief, of zelfs lager. Dat dit meer zou moeten 
kosten slaat nergens op. 

- De gemeente zou een overgangsregeling moeten maken. Minder afval dus ook minder 

verwerking. 
- De kosten zullen niet omlaag gaan omdat de verwerkingskosten blijven. Waarschijnlijk zal daar 

het tarief per gewicht op worden aangepast zodat ik er niet op kan besparen, zoals dat met 
energie wel kan. Daarnaast zullen mensen dan uitgedaagd worden om restafval bij andere, 
niet volle containers in te gooien of hun afval buiten de bebouwde kom neer te gooien. 

- Denk dat betalen per kilo leidt tot meer zwerfafval. 

- Deze vraag is erg sturend. Er wordt geïmpliceerd dat betalen per kilo eerlijker is, ondanks dat 
het duurder is. Het woord 'eerlijker' stuurt de respondent naar betalen per kilo. De vragen en 
inleiding zouden neutraal en feitelijk moeten zijn. 

- Door betaling naar het aantal weggegooide kilo's restafval wordt de bewustwording vergroot. 
Maar we zien regelmatig dat straatgenoten met een zak vuilnis langs de containers gaan om 
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datgene dat niet meer in hun container past in een andere container te gooien. Dit 
oneigenlijke gebruik moet dan stoppen. 

- Duidelijk en het minst fraudegevoelig 
- Dus, elke keer dat mijn container aan de weg staat en geleegd wordt. Huidige bedrag per jaar 

/ 25 * aantal keren aangeboden aan de weg. Lijkt mij het eerlijkst. ??????? 
- Een ondergrondse container is mooi, heeft als nadeel dat men altijd met zijn afval over straat 

moet, denk aan oudere mensen (moeilijk ter been). De ervaring heeft geleerd dat er toch nog 
redelijk veel storing is met de huidige systemen, (b.v. Gem. Leusden) dan moet je ook terug 
met je afval, wat niet altijd gebeurt. Ook in deze gemeente was gecalculeerd met hogere 
kosten, dat viel nog behoorlijk tegen, na 1 jaar gebruik moesten de kosten behoorlijk verhoogd 

worden, dit was niet de bedoeling. Bezint eer ge begint. 
- Een vast bedrag zoals nu het geval is werkt voor ons beter omdat dit in te plannen is. Voor de 

zaken die naar de stort gaan moet ook al meer worden betaald en komt ook uit het potje 
onvoorzien. De lijst voor deze  pot moet niet groter worden... De kosten voor alle andere 
zaken in het leven worden ook steeds hoger, het wordt steeds minder leuk.... 

- Eigenlijk moeten we betalen bij aankoop. Betalen per kg geen bezwaar, maar risico dat er 
illegaal wordt gestort. 

- Er worden nu regelmatig zakken huisvuil in onze container gestopt (door wie?), zodra de 
container aan de weg staat voor inzameling. Dan gaan we dus betalen voor afval van een 
ander en dit zal dan alleen maar meer voorkomen. 

- Er zijn mensen die hun extra afval (wat niet meer in hun eigen container past) in containers 
van anderen gooien. Bij betalen per kilo wordt de kans hierop alleen maar groter evenals de 
kans op illegale afvaldumping. 

- Er zit al een chip in de container. Graag zou ik er dan wel een slot op hebben. 
- Ervaringen met het aantal geleverde kilo's dat anderen gaan shoppen met hun afval   Hoe 

voorkom je dat? Suggestie ondergronds met pasje. 
- Eventueel kan ophalen 1 x per 3 weken. 
- Gaan de mensen bij wegen in de natuur storten, komt nu ook al voor! Of gaan bij de 

buurgemeente rommel in containers gooien of bij mijn zuinige buurman die weinig in zijn 

container heeft. Is niet te handhaven. En dus niet eerlijk, want kan moeilijk om 06 uur opstaan 
om dat in de gaten te houden 

- Geen veranderingen graag. Is in Joure al jaren lang uitstekend geregeld. Bij nieuwe systemen 
gaan de prijzen net zo goed omhoog. Geen werkverschaffing voor ambtenaren die hier nota’s 
over schrijven. 

- Gemeente Heerenveen maakt gebruik van optie 1 en daar zie ik meer afval naast dan in de 
ondergrondse container en dat inwoners op creatieve wijze hun afval kwijtraken om de eigen 

kosten laag te houden.  Geen wenselijke situatie voor DFM 
- Gooi je het aantal kilo's weg, kqn het zijn dqt domme mensen afval ergens anders dumpen. 
- Graag zou ik het afvalbeleid van gemeente Enschede hier geïmplementeerd zien.  4 containers. 

1 container voor groen afval. 1 container voor huishoudelijke afval. 1 container voor rest afval. 
1 container voor papier. 

- Had deze vraag al eerder verwacht in onze gemeente.    Maar ja,   dit gaat niet werken.!!!     

Dan zoekt men wel een plekje in andermans container.  Dat scheelt weer wat centjes.   Per 
leeging  vol of leeg vast tarief.  Krijg je geen gesodemieter van. 

- Helaas blijkt vaak dat als de gebruiker betaalt er misbruik wordt gemaakt door afval elders in 
een container te gooien of illegaal te storten 
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- Helaas kan ik met een ondergrondse container niet scheiden, geen GFT. Moet deze dus, 
helaas, bij het grijze afval doen. 

- HET advies van vuilverbrandingsovens is : NIET SCHEIDEN , dat is voor ons effectiever en 
goedkoper , dus ook voor de gebruiker voordeliger.  Zou graag jullie standpunt in dezen willen 

horen. 
- Het gevaar bij punt 1is dat als jij naar je werk bent een ander afval in jouw container gooit 

waardoor jij dus meer moet betalen. Dat is dus niet te handhaven. 
- Het gevaar is wel dat anderen afval in containers van weer anderen dumpen.  Dat zou een 

moeilijk verhaal worden 
- Het hangt wat mij betreft af van hoe goed er al gescheiden wordt. Als dat al vrij goed gebeurd 

hoeft en niet te worden geïnvesteerd in weegapparatuur. Ook minder kans op storingen e.d. 
Als dat niet goed gebeurd is wegen wellicht een goede stimulans. Ik kan me ook voorstellen 
dat wegen selectief gaat gebeuren. Namelijk in wijken of dorpen waar men niet goed het afval 
scheidt. 

- Het is bijzonder vreemd dat mensen extra moeten betalen voor goed gedrag (kleine 
container). Wellicht kan de verdeling van de toegenomen kosten beter neergelegd worden bij 
die mensen die de grote afvalcontainer (nog) gebruiken. 

- Het langer met een container doen in de zomer maakt dat je stinkbakken krijgt. 
- Het lijkt mij een hele kostbare zaak om weegapparatuur aan te schaffen en vooral goed te 

houden. Wat gebeurd er wanneer apparatuur weigert of niet goed is af gesteld en hoe hoog 
worden de onderhoudskosten. Gewoon onze burgers stimuleren om afval goed te scheiden lijkt 
mij beter. 

- Het principe dat de vervuiler betaald onderstreep ik. Echter ik maak mij zorgen over illegale 

dumping in onze groene gemeente. Er is genoeg ruimte om je afval elders te deponeren. Dit is 
de reden dat het mijn voorkeur heeft om voor een systeem met een vast bedrag te kiezen. 

- Het risico dat een ander vuilnis in mijn container deponeert is aanwezig. Soms gebeurt dit nu 
al door een buurtgenoot die de container een keer te vol heeft, maar dat mag van mij nu 
gerust. 

- Het vermoeden bestaat, dat bij afval naar gewicht, de mensen 'creatieve' oplossingen gaan 

bedenken voor het lozen van afval, zullen de kosten van afvalbakken in de natuur en 
recreatieplaatsen niet overvol raken en wat te denken van dumpen? Dit zorgt voor extra 
kosten... Wat doet dit uiteindelijk, dus op de langere termijn met de lastenverzwaring voor 
huishoudens? 

- Het zou mooi zijn dat als je weinig afval weggooid, de totale kosten lager zijn dan nu als extra 
stimulans 

- Het zou mooi zijn dat deze vraag wat beter was toegelicht. Waar bestaat de € 210,00 uit? Wat 

kost het per huishouden per kilo nu? Wat is het gemiddelde aantal kilo's wat wordt ingeleverd 
per huishouden? Met deze gegevens kunnen voorbeeld berekeningen gemaakt worden. Tevens 
kunnen de huishoudens er toe gezet worden om bewuster met afval om te gaan.  Kortom: 
alles valt en staat met de kilo's en de prijs 

- Hier wordt aangegeven als je zuiniger bent en je betaald voor eigen afval moet je meer gaan 
betalen. Mijn vrouw en ik hebben hooguit een 3/4 restafval container gevuld en dan zal ik 

meer moeten betalen lijkt me geen goed idee 
- Hierbij wel de keuze tussen kleine of grote container. Bij betaling naar gebruik verwacht ik dat 

het dumpen van afval toeneemt. 
- Hoe ingewikkelder men het gaat maken des te meer neigingen tot sjoemelen. En er moet weer 

een hele ambtelijke organisatie worden opgetuigd voor de verwerking van het een en ander 
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- Hoe voorkom ik dat iemand anders mijn container “bijvult” ? Komt er wellicht meer restafval in 
de natuur terecht? 

- Hoewel ik graag uitga van het goede in de mens, vraag ik me af of betalen per kilo 
afvaldumping uitlokt. Ervaringen van andere gemeenten zijn daarbij van belang. 

- Huidige situatie in stand houden ivm ontbreken van controle bij 'dumpen' van afval door 
derden. Mijn zorg is dat de kans groot is dat ivm de kosten andere personen hun afval in onze 
container stoppen waar wij dan voor moeten betalen. 

- Ik ben alleen ontzettend bang voor "ontwijkingsgedrag"; het droppen van afval in andere 
containers dan wel in andere gemeenten. Als dat gebeurt dan ben ik voor het vaste bedrag. 

- Ik ben bang dat betalen per kilo of zak misschien leidt tot dumping van afval of het deponeren 

van restafval in de verkeerde container. Dit alles om te besparen op de kosten voor de afvoer 
van restafval. 

- Ik ben bang dat bij betalen per kilo afval naar andermans container wordt verplaatst. 
- Ik ben bang dat er mensen zullen zijn die dan afval bij jou in de container doen, om zelf te 

besparen. Containers moeten al vroeg aan de weg. Verder werk je het in de hand dat mensen 
met afval gaan lopen en gewoon ergens dumpen. 

- Ik ben bang dat er misbruik wordt gemaakt van mijn container wanneer er naar gewicht wordt 

afgerekend. Ik ben bang dat personen stiekem iets in mijn container gaan stoppen. 
- Ik ben bang dat we te maken krijgen met veel dumping in de natuur of bermen. Als men per 

kg moet betalen, dan vrees ik dat het elders weggegooid wordt. Het zal er niet fraaier op 
worden in de Fryske Marren. Dus mijn advies: NIET DOEN. 

- Ik ben bang voor sjoemelen: dat mensen afval in andermans containers gaan gooien, of dat er 
meer afval in de natuur gedumpt gaat worden 

- Ik ben bang, als je per kilo moet gaan betalen, dat er dan vast wel een slimmerik is, die zijn 
afval in mijn nog niet geheel gevulde bak kiepert. Ik verzin dit niet, dat gebeurt nu al. 

- Ik ben bevreesd dat er anders mee gerommeld word. Afval inde bosrand etc. 
- Ik ben namelijk bang dat wanneer je moet betalen voor het aantal kilo's dat er altijd mensen 

zijn die afval bij een ander persoon in de container gooien als die langs de kant van de weg 
staat of een toename van zwerfafval. Daar zit niemand op te wachten. 

- Ik ben tegenstander van betalen per kg. De risico's op illegale storting worden dan groter 
(sloten, bos, berm, parkeerplaatsen etc) met alle nadelige gevolgen van dien. Ook al omdat ik 
niet verwacht dat je als "klant" na elke leging van de container het gewicht te horen krijgt met 
de daarbij horende kosten.  Als illegale storting te voorkomen zou zijn door intensieve 
handhaving met zeer grote pakkans (niet realistisch denk ik) en je als "klant" tweewekelijks 
inzicht krijgt in de gestorte kilo's,  zou ik voorstander zijn van per kg betalen. 

- Ik ben van mening dat bij de optie betalen per kg de mensen hun afval elders "dumpen", 

bijvoorbeeld in de berm of afvalbakken langs de rijksweg. Ik zag dat afgelopen zomer bij 
Brussel, echt een afvalberg! Als het een vast bedrag is dat je betaald weet je waar je aan toe 
bent en kun je het in de container gooien omdat het niet uitmaakt hoeveel kg er in zit. Dus 
houden zoals nu! 

- Ik ben zo bang dat het zwerfafval ernorm gaat toenemen of de grote verzamel containers 
gebruikt gaan worden. Dat is nog duurder en omsclachtiger, twee of meer keer door de 

handen 
- Ik denk als men moet betalen per kg afval dat er veel illegaal gedumpt wordt of dat er afval in 

containers van de buren wordt gegooid 
- Ik denk dat als de betaling per kilo gaat meer afval zou gedumpt worden in parken en bosjes. 

Misschien zou het mogelijk zijn om een rekening te maken per aantal inwoners in een woning. 
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Natuurlijk zou een gezin met twee of drie kinderen veel meer afval hebben dan een 
alleenstaande van boven de zeventig! Een suggestie? 

- Ik denk dat containers die 's avonds al buiten staan door anderen worden gevuld. 
- Ik denk dat het andere systeem ook niet gaat werken tenzij er een slot op de container komt. 

Wij gaan al vroeg van huis, wie zegt dat er niet iemand anders spullen bij ons in de container 
gooit als deze langs de weg staat! 

- Ik denk dat u niet bij de burgers moet  zijn , maar bij de winkels met hun dubbele 
verpakkingen. 

- Ik haal zo veel zwerfafval uit de bermen en gooi dit in mijn eigen container dat ik dit ook nog 
extra moet betalen is natuurlijk onzin. Daar komt nog bij dat er bij ons op de Bandsloot 

dagelijks (vooral s'nachts) heel veel vuil wordt verbrand. Dit gaat dan alleen maar toenemen 
mede door dat er totaal NIET op gehandhaafd wordt. Dus ik zeg maak vooral niet de fout om 
per kilo af te rekenen; de hele gemeente zal net als de berm van de A7 ter hoogte van Joure 
in een vuilnisbelt veranderen. 

- Ik heb als diensthoofd de voordelen maar ook de nadelen van diftar gezien . Het dumpen van 
afval op de meest onverwachte plekken is een echt probleem . Vraag een willekeurige 
pomphouder bij een snelweg wat er in de afvalbakken beland. 

- Ik heb darmkanker gehad en nu zit je vast aan een stoma en dat brengt veel extra vuil met 
zich mee. Voor heen kon ik 2 containers in de 6 weken hebben maar ik heb hem nu elke twee 
weken weer vol. Dus het zou voor mij zijn je bent ziek en je wordt extra gestraft.  Je hebt het 
ook met het ziekenfons die 385 euro ben ik in een maand ook al kwijt want ja 1 doos met 10 
stomzakjes kost 100 euro ik ben er 3 zeker per dag kwijt dus  ja het wordt zo voor ons straks 
onbetaalbaar. 

- Ik heb wel eens gezien dat er buren zijn die afval bij bij andere buren in de container gooien in 
het donker omdat de container van hun zelf vol is. Als we dan per gewicht betalen, betaald de 
ene buur voor de ander! 

- Ik hoop dat dat de oplossing zou zijn, dan gaan we meer artikelen kopen met statiegeld dus 
terug brengen naar de winkel. Maar dan twijfel ik toch weer. Zien we straks nog meer afval in 
de natuur?? Of worden de openbare prullenbaken vol gegooid. Wij wonen buiten af hoe gaat 

dat dan?? 
- Ik hoor van omliggende gemeenten dat er door het betalen per gewicht veel restafval op 

plaatsen weggegooid wordt waar het niet de bedoeling is. Bijvoorbeeld parkeerplaatsen bij 
tankstations of nog erger in de natuur. Dat is dus geen oplossing. 

- Ik kan niet zwaar tillen en gooi dus vaker een kleinere vuilniszak weg i.p.v. Een grote zak. Als 
ik dan per zak zou moeten betalen is dat niet eerlijk ! Dan zou zo'n ondergrondse container 
ook per gewicht moeten gaan en niet per zak 

- Ik mis ook een container voor blik 
- Ik scheid nl al het afval al en heb dus weinig restafval 
- Ik twijfel. Ik hoor van mensen in gemeenten waar al naar gewicht wordt betaald dat er 

mensen zijn die clandestien hun afval dumpen, of stiekem 's nachts in andermans container 
gooien. 

- Ik vermoed dat mensen hun afval eerder ergens anders gaan dumpen als ze per gewicht 

moeten gaan betalen (ik weet dit uit eigen ervaring, omdat op Urk een dergelijke regeling was 
en mijn broer die daar woont wel eens afval meenam naar mijn ouders in Lemmer). Daarnaast 
raap ik regelmatig afval van de straat dat ik in eigen container doe. Als ik daar dan voor moet 
betalen, zou ik dat niet waarderen. 
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- Ik vind de containers veel te groot, ik zou voor zowel groen als grijs een kleinere maat kunnen 
hebben, zelfs nu de containers voor 2  1-persoonshuishoudens wordt gebruikt 

- Ik vind het heel vreemd. Per kilo betalen? Eigenlijk wordt je gestraft voor het scheiden van 
afval. 

- Ik vrees, dat wanneer men per kg afval betaalt, er meer afval illegaal gedumpt of op een 
verkeerde manier ingeleverd gaat worden. 

- Ik weet uit verhalen van familie die woonachtig is in Heerenveen dat er in hun nog niet volle 
restafvalcontainer spullen van anderen worden gedaan als container bij de weg staat.Dit is 
hoogst irritant want je betaald eigenlijk nu voor een ander. 

- Ik wil solidair zijn met grotere huishoudens. Het is al veel te veel van ieder voor zich. 

- Ik wil wel minder maar niet meer betalen ,want ik maak al weinig afval,als het zuinig zijn niet 
beloond word ,heeft zorgvuldig heid voor mij geen zin meer 

- In een gemeente waar ik eerder heb gewoond werd gewerkt met tariefzakken, zodat je 
betaalde voor het aantal vuilniszakken dat je verbruikte. Door deze manier van inzamelen werd 
er veel illegaal in de natuur gedumpt. Daarbij meer last van ongedierte en stank doordat 
mensen de tariefzakken zo lang mogelijk wilden gebruiken (en erg vol stopten). Ook ben ik 
bekend met het betalen per gewicht dat er in de kliko zit. Ook dit zorgde voor extra 

afvaldumping in de natuur en het gebeurde ook geregeld dat er vlak voor het legen van de 
containers door anderen (buren) afval in de container werd gedaan zodat zij het niet zelf 
hoefden te betalen en een ander hogere kosten had door het afval dat er bij hen in was 
gestopt. 

- In onze vorige gemeente werd alles gescheiden. Door het plastic afval apart te houden hadden 
wij zeker 75% minder restafval en maar 3 legingen van restafval per jaar. De zakken voor het 

verzamelen van het plastic lagen gratis bij de supermarkten en werden iedere 2 weken 
ingezameld. In de zomermaanden werd ook de GFT container iedere week geleegd. Dit werkte 
super!! 

- In principe ben ik wel voor betalen per kilo, maar ik hoor elders dat dit misbruik van 
andermans container in de hand werkt, en dat dit soms weer tot onenigheid leidt. Dit lijkt me 
een onaangename situatie. Kan dit omzeild worden dan kies ik voor betalen per kilo. 

- Indien het per kilo betaald zou worden, is er meer kans dat afval gaat zwerven en in de 
bermen of bosjes terecht komt. 

- Indien je per gewicht gaat betalen zullen er helaas mensen zijn die hun afval illegaal gaan 
dumpen denk ik 

- Is dat niet heel veel werk ? Stééds per container kijken wie wat weggooit ? Als dat goedkoper 
is zou ik het altijd  doen 

- Je betaalt voor de maat van je container, maar alleen wanneer je die werkelijk langs de weg 

zet. Het aantal keren per jaar dat je hem laat legen wordt dan geregistreerd en zo de kosten 
berekend. 

- Je eigen aantal kilo's betalen werkt zwerfafval in de hand. 
- Kosten moeten OMLAAG 
- Leidt onherroepelijk tot ontwijkend en daarmee vervelend gedrag. Genoegzaam bekent en het 

heeft geen invloed op de hoeveelheid afval. Immers het grootste deel van het afval is 

inpakmateriaal veelal van voedsel. 
- Maar dan moet er wel een soort slot systeem komen op de grijze container. 
- Meer betalen nodigt uit tot het dumpen van afval wat nu al te veelnhet geval is 
- Misbruik omdat anderen van alles in de container ligt op de loer! 
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- Misschien niet bij de goeie vraag; maar plasticafval scheiden van het rest afval. Dan zou 
misschien voor de consument goedkoper het restafval goedkoper kunnen.... 

- Moeilijk. We wonen vlak bij de grens van een andere gemeente waar per kilo betaald moet 
worden en 'dus" veel afvalzakken in de natuur gedumpt worden. Evenals grof vuil. Als je hoort 

dat verenigingen steeds minder geld krijgen voor bijvoorbeeld opgehaald oud papier, maar dat 
er wel geld is om het naar China te verschepen, dan ga je je afvragen waar we mee bezig zijn. 
Is ook nog een aanslag op het milieu bij verscheping. 

- Niet begrijpelijk, minder restafval en toch hogere kosten 
- Niet omhoog als je laat wegen juist 
- Op de lange termijn zullen de kosten dan toch omlaag gaan. 

- Per gewicht lijkt mij heel fraudegevoelig. Men kan ongezien nog even afval in de bak van een 
ander gooien. Pas als dit waterdicht zou ik ervoor zijn. Ervaringen in andere gemeentes met 
diftar tonen dit aan. 

- Per kilo betalen brengt een groot aantal risico's met zich mee. Ten eerste dat mensen zware 
attributen gaan dumpen. Ten tweede dat mensen in elkaars bakken gaan gooien, wat nu ook 
al gebeurt als men te veel heeft. Dit leidt tot meer onderlinge ruzie.Ten derde 'de gebruiker 
betaalt' ondermijnt het solidariteits-principe. Dat is nu al veel te ver doorgevoerd in onze 

maatschappij en keert zich nu tegen ons. 
- Per kilo betalen stimuleert het verminderen van restafval, dus dat gaat vast helpen. Maar als 

de kosten daarbij stijgen, zullen niet veel mensen die keuze willen maken en dat is logisch. 
Kunnen de kosten van de weegapparatuur en tijd niet op een andere manier worden betaald 
dan door de burgers zelf? 

- Plastic weegt niks. Een container vol plastic is veel erger dan een container vol ander klein 

huishoudelijk afval. Zorg eerst voor alternatieve duurzame of minder verpakkingsmaterialen, 
inzamelpunt voor plastic, statiegeld op wegwerpflesjes en blikjes etc. 

- Plicht tot betaling per kg bevordert de neiging tot ontwijken v. D.hogere (kost)prijs d.m.v. Het 
storten van afval in de 'verkeerde' containers, op afgelegen publieke plekken. Roept ergernis, 
verzet op en leidt tot ongewenst - averechts- resultaat. Gevolg: meer werk en hogere kosten 
dan voorheen. Mijn mening is: stop met uitbreiding van regelgeving, ge- en verboden, en stap 

over op een  'beloningsaanpak'. Bedenk 'beloningen' voor burgers die positief reageren en 
meewerken. Die aanpak werkt goed/beter zowel in pedagogiek als in onderwijs. Heb ik 
ervaren als docent M.O. 

- Restafval wordt gecreëerd door supermarkten. Burgers zijn daarvan afhankelijk; hoe komen 
we anders aan eten? Bossen om in te jagen hebben we niet meer en de boeren zijn jullie ook 
aan het verjagen. 

- Samen gebruik maken van 1 bak voor wie dat wil met buren 

- Stimulering via de kosten van beperking van gebruik sta i helemaal achter. Met minder aanbod 
ook minder kosten zou een goede stimulans zijn.  Schaduw zijde kan zijn dat misbruik wordt 
gestimuleerd doordat sommigen dan denken dat weggooien in de bermen.  Bos en 
natuurgebieden nog goedkoper is. Of in de container van de buren. 

- Tevens voor gezinnen met een kleine beurs is dit systeem eerljjker, iedereen deelt de kosten. 
Probeer als gemeente ook afvaldumping te voirkomen. Nu zijn er mensen die bermen schoon 

maken en vuil in de grijze container stoppen. Als je per kilo moet betalen stkppen zij met 
bermen schoonmaken 

- Vast bedrag voorkomt het dumpen van afval. Nooit aan beginnen 
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- Veel voorlichting geven over mogelijkheden om restafval te scheiden en overwegen om de 
grijze container minder vaak te legen, 1 keer per 3 of 4 weken. Dit levert ook een besparing 
op voor zowel de gemeente als de burger en stimuleert ook tot beter scheiden. 

- Voor keuze 1 bestaat het gevaar dat derden afval in je container gooien, waardoor je weer 

meer kosten krijgt. 
- Voor minder afval meer betalen, dat stimuleert niet. Ben ook bang dat de gemeente meer 

afval langs de ‘ weg” moet ophalen. 
- Voor rest afval kan ik wel voor 3 weken afval kwijt in de grijze container. Elke 3de lediging kan 

ik wel overslaan. Kan het tarief dan ook met 33% omlaag?  Wij maken gebruik van een 
compostvat en gebruiken  nauwelijks   de groene container, hooguit 10 keer per jaar. Voorkeur 

gaat uit naar betaling van de container per lediging. 
- Wanneer afval inzameling duurder wordt, worden de sloten in de polder de afvalberg. 
- Wanneer dit voor mijn huishouden goedkoper zou worden, dan zou ik ook wel voor het aantal 

kilo's willen betalen. 
- Wanneer minder afval inleveren goedkoper wordt, dan beland het afval ergens anders. De 

hoeveelheid afval is er nu eenmaal. 
- Wanneer voor het aantal kg betaald moet worden zie ik een groot gevaar voor afval toerisme. 

NIET DOEN! 
- Wat al gebeurt in mijn woonplaats is dat er buurtbewoners zijn die afval in iemand anders 

zijn/haar afvalcontainer gooit (dit is afval van familie van de buurtbewoners die in Heerenveen 
woonachtig zijn en waar per gewicht kosten in rekening worden gebracht). Aangezien ik 
overdag niet thuis ben, is de kans er groot dat iemand anders mijn container volgooit met 
zijn/haar afval, waar ik vervolgens voor moet betalen. 

- Wat een lastige vraag! 
- We moeten verder scheiden, bijvoorbeeld voor: blik , plastic en tetrapakken, 
- We scheiden in ons gezin actief. Plastic bijvoorbeeld gaat niet in de container. Ik breng dat nu 

naar iemand die ik ken in een andere gemeente waar dit apart wordt ingezameld. Gewoon 
omdat ik niet weet of en waar ik dat hier bij ons kan doen. Wanneer de onze gemeente kosten 
voor restafval wil aanpassen lijkt het mij zo toe dat ze eerst maar eens een plek moeten 

creëren waar dan gescheiden materiaal (los van papier en glas) heen kan. Want waar laak ik 
mijn plastic, blik, ed.? 

- Welke zijn de opbrengsten van de grijze container; als die vol zit met "oud ijzer/koper/lood"  
levert dat ook iets op. Ik heb ervaring daarmee ! Die opbrengsten moet je dan ook kunnen 
innen als gemeente en weer verrekenen met de deelnemers. 

- Wij betalen hier in Friesland al de hoofdprijs. Nog meer brengt ons in financiele 
problemen!!!!!!!!!!!!!! 

- Wij gaan heel bewust om met ons afval. Echter, ik weet uit ervaringen uit andere gemeentes 
dat dit erg veel overlast gaat geven; mensen met een kleine portemonnee gooien afval buiten 
de container, of gooien het in kleding containers voor inzamelingen. Dit lijkt me echt een 
slechte keuze, want er wordt niet op gehandhaafd dat afval daadwerkelijk op de juiste plek 
komt. Geloof mij maar, het gebeurt nu zelfs al al iemand zijn gewone container vol heeft. 
Gevolg is dat er ongedierte als ratten en muizen op aangaat komen. 

- Wij hebben 2 grijze containers, omdat wij ook een vakantiehuis erbij hebben. Hiervoor betalen 
we een flink bedrag. Wat gasten erin gooien is heel wisselend. Dus voor de verbruiker betaalt 
is onze situatie niet handig 

- Wij legen elke 2 weken onze zeer volle container. Voor ons is deze optie ideaal echter ik 
begrijp goed als je alleenstaand bent de optie per keer betalen voordeliger is. 
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- Zeer oneerlijk om per kg te betalen. Als je dan lekker gaat bezuinigen, ga je toch meer 
betalen! 

- Zo houden zoals het nu is wij wonen hier met 2 personen en betalen voor 3 personen of meer 
overal voor 

- Zo'n oplossing kan ook tot meer zwerfafval en afvaltoerisme leiden 
- Zo'n wagen die de kilo's per adres weegt wordt vast erg duur. 
- Zou voor de eerste keus gaan maar heb geen idee hoe dit te handhaven/berekenen. Wanneer 

het om geld gaat wordt er gesjoemeld. 
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Vraag 4: Welk antwoord is voor u van toepassing als de container minder vaak wordt opgehaald?  

 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen bij uw antwoord:  

De meest gegeven antwoorden zijn: 

• Ik scheid het afval al zo veel mogelijk. 
• Dan moet de gemeente ook afvalscheiding beter faciliteren (bijv. bezoeken aan de milieustraat 

kosten veel tijd en geld). 

• Voor mijn situatie zou minder ophalen geen probleem zijn. 
• Er bestaat een gevaar voor stank of ongedierteoverlast bij minder vaak legen. 

• De gemeente zou ook plastic moeten ophalen. 
• Het kan illegale dumping in de hand werken. 
 

- 1 x per 3 weken is voor ons voldoende 
Aangezien wij ons afval al prima scheiden (als aanvulling op het antwoord) 

- Afval scheiden we nu al maximaal door spullen naar kringloop, textielcontainers e.d. Te 

brengen. 
- Afval wordt al goed gescheiden, de grijze container wordt 1x per 4 weken bij de weg 

gezet/geleegd. 
- Afval wordt al goed gescheiden. Deze vraag is zeer suggestief en leidend naar gewenste 

uitkomst 
- Afval wordt al maximaal gescheiden, hierdoor bieden wij geregeld 1 keer per 4 weken aan. 

Niet iedereen is in de gelegenheid om afval naar het milieuterrein te brengen, b.v. Niet in bezit 

van auto, hiervoor moet een oplossing komen, b.v. Restafval containers in de dorpen, en 
locaties in elk dorp om grof groenafval te deponeren, takken en struiken e.d. 

- Afval zo goed mogelijk scheiden doe ik nu al. 
- Alleenstaand , dus heel weinig afval. 
- Als de container 2 weken in de zon staat begint het aardig te ruiken, dus bij 3 weken reken 

maar uit 

- Als de container minder vaak wordt opgehaald, dient de heffing te worden verlaagd! Lijkt mij 
een redelijke consequentie! 

- Als de overheid de verpakking industrie terugdringt dan kan het ophalen wel minder. Alles zit 
tegenwoordig verpakt in plastic blits verpakking. 

- Als iemand uit de bijstand alles in een bak wil gooien (hoeft toch niet te betaleb en hoef zo 
minder vaak te lopen) wordt die mentaliteit door buren overgenomen. Het wordt toch wel 

geleegd 
- Als ik mijn afval moet gaan scheiden dan moet ik dit eerst ook ergens opslaan. Hier is beperkte 

ruimte voor.  Daarnaast blijkt bij bijvoorbeeld kleding de kleding container heel vaak vol is en 
niet op tijd geleegd wordt. 

- Als je de bak 1 x gaat legen in de 3 weken ik moet er niet aan denken van de stank overlast 
en vooral in de zomer 

- Als je het goed doet, is het slechts op één manier te scheiden. 

- Als klein huishouden kan ik ook makkelijk drie weken met een container. Scheiden doe ik toch 
wel zoveel mogelijk. Het is een aanname dat ik mij door een paar euro meer of minder ander 
gedrag ga toe-eigenen. Ik ben voor scheiden maar dwing mij niet. Ik kan niet meer dan mijn 
best doen. Maak het mij makkelijker en maak het goedkoper wat het milieu spaart. 

- Als mensen het vuil niet goed kwijt kunnen krijg je weer meer kans op dumpafval. 
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- Antwoord: ik scheid mijn afval al zodanig dat ik wel langer met een container kan doen dan 2 
weken 

- Ben er niet van overtuigd dat voorgestelde plannen tot grotere effectiviteit leiden. En ALS dat 
zo zou zijn twijfel ik dat de burger dit terugziet in zijn/haar portemonnaie omdat de Gemeente 

( door haar zorgvuldig ??? Financiële beleid ALTIJD geld te kort komt en er dus nooit sprake 
zal zijn van 'winst-voor-de-inwoners-van-Lemsterland.  ( jarenlange ervaring ) 

- Ben nu al heel kritisch met wat ik in de restcontainer gooi. Met huidig systeem is het in overleg 
met de buren incidenteel een andere container te gebruiken. Het collectieve systeem is eerlijk 
genoeg. 

- Beter dan dat ik dat nu doe kan bijna niet 

- Beter dan, kan niet 
- Beter scheiden is mogelijk als de gemeente daar ook de mogelijkheid voor biedt. Dus een 

papiercontainer, een container of zakken voor plastic afval etc. Dit wordt in diverse gemeenten 
die deze regeling hebben wel aangeboden. Op de huidige wijze beter scheiden lijkt mij niet 
haalbaar. Waar moet je met het gesorteerde afval heen. Dan krijg je meer zwerfafval. 

- Beter scheiden kan ik niet. Kan de container misschien wel aanstampen 
- Bij de kleinste container is ophalen per twee weken een goede vorm. 

- Bij een- een of tweepersoonshuishouding zou eens per drie weken goed haalbaarmoeten 
zijn.(container 180liter). Waarschijnlijk geldt dit ook voor meerpersoonshuishoudens met een 
grotere container. Eventueel proefdraaien in 1 of 2 wijken/dorpen? Wel iets tegenover stellen 
voor de huishoudens die mee doen! Korting op afvalstoffenhefging? Gratis afbreekbare 
afvalzakken o.i. D.? 

- Bij minder ophalen van de container bestaat de mogelijkheid dat afval in afvalbakken beland, 

als voorbeeld in gemeentelijke afvalbakken. 
- Bovenstaande scheiding voeren wij al uit. 
- Container gaat in de zomer stinken 
- Container voor groenafval kan winters wel om de 4 weken. 
- Container voor plastic 
- Dan moet er wel meer duidelijkheid zijn hoe je verder zou kunnen scheiden. Op een zinvolle 

manier. Geef maar ns een inzicht 
- Dan moet ook het plastic apart verzameld worden. 
- Dat doen we al zo goed mogelijk 
- Dat kan pas werken als plastic apart wordt ingezameld. 
- Dat zou betekenen dat ik met mijn vervuilende auto ritjes moet gaan maken naar het stort 

met lange tanden in het gezicht 
- De afstand en de openingstijden van het milieuterrein zijn zodanig dat we er altijd apart voor 

moeten rijden, minimaal 12 km enkele reis, dus 24 km heen en terug. Als je dit afzet tegen de 
stikstofproblematiek dan denk ik dat de gemeente mensen niet moet gaan verplichten het naar 
een milieuterrein te brengen, nog daargelaten of je altijd een auto ter beschikking hebt om 
spullen weg te brengen. 

- De alternatieven moeten goed bekend zijn. Groenafval kan verwerkt worden tot compost of in 
de groene container; textiel kan verwerkt worden tot textiele kunst of tot nieuwe kleding, 

tassen en als vulmateriaal; hout en bloempotten kunnen ook vaak worden hergebruikt. De 
gemeente zou dan het hergebruiken van materialen actief moeten propageren en mogelijk 
maken. Circulaire economie stimuleren. 
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- De gemeente heeft een zeer slecht toegankelijke millieustraat qua openingstijden en tarieven. 
Leg niet dit soort vragen voor aan de inwoners, maar ga eerst zelf de hand in de boezem 
steken. 

- De groene kan mij wel een keer per maand 

- De grootste winst is te halen door vooral echt kritisch te kijken wat er in de winkels wordt 
aangeboden. Daarover is bij mij veel ergernis. 

- De huidige termijnen sluiten goed aan. 
- De vraag en antwoordstelling gaan uit dat er (onvoldoende) aan afvalscheiding wordt gedaan. 

In ons geval proberen we al zo optimaal mogelijk te scheiden. 
- De vraag is of minder ophalen wel kan. In ons geval is dit wel mogelijk omdat wij met 2 

personen zijn, maar voor een groot gezin ligt dat anders. Beter is in te zetten op goede 
voorlichting. Er is nog veel onduidelijkheid over wat waar in moet. Met name verpakkingen zijn 
onduidelijk, is het nou plastic of is het papier. Denk ook aan de verpakking van reclame post. 

- Denk dat er een container bij moet voor plastiek.  Dat is  het meeste materiaal  wat in de 
container zit.   Geen hout en geen bloempotten, dat heb ik zelfs nog nooit in de container 
gedaan.  Daarom pak de winkels aan en  val hier de burgers niet hiermee lastig.  Want dat is 
het, wij kunnen er niets aan doen hoe de verpakking is. 

- Deze vraag is alleen van toepassing op losse containers 
- Doe al ontzettend mijn best 
- Doe nu ook aan scheiden en ben daar erg serieus in. 
- Doe nu ook al mijn best....! 
- Doen wijal 
- Eens per drie weken zou voor ons genoeg zijn. 

- Elke keer met de auto naar het milieuterrein dat is goed voor het milieu echt weer een 
oplossing van een ambtenaar 

- Er is hier geen mogelijkheid voor het invullen van een antwoord ' we scheiden het afval al 
optimaal'! 

- Extra naar het milieuterrein toe gaan is bijna geen optie als je 5 dagen per week werkt of van 
huis bent. Of je moet zorgen dat je hier op avond ook terecht kunt om het afval af te voeren. 

Denk dat de milieu belasting ook hoger gaat worden als iedere inwoner ook nog eens apart 
met een auto naar het milieuterrein gaat rijden. 

- Gaat al maar eens per maand aan de weg. 
- Geen idee, kan dit 's-zomers wel, stankoverlast, ratten?   Wie wil, doet het wel, de rest laat het 

echt koud. 
- Gevaar voor dumping elders in de openbare ruimte 
- Goed idee. 

- Graag nog een container voor plastic afval 
- Groen, textiel, hout en bloempotten scheiden wij al. 
- Heb al een 180 kliko,  zou dan een 240 nemen! Dus dit helpt niet 
- Heb nu geen mogelijkheid voor scheiden van afval, behalve papier 
- Het is belangrijk dat milieuterreinen goed toegankelijk zijn, vaak open zijn, en dat er 

hulpvaardig en vriendelijk personeel is. Ook zouden de kosten van afval brengen laag moeten 

zijn, om illegale stort in de natuur te voorkomen 
- Het is niet te hopen dat er stankoverlast ontstaat bij het minder vaak legen van de containers 

(je zult maar kleine kinderen hebben met pampers.... 15 jaar geleden kon je de pampers nog 
inleveren bij kinderdagverblijven waar ze werden opgehaald voor recycling, een dergelijke 
oplossing lijkt mij haast wel noodzakelijk om de frequentie van het legen van de containers te 
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verlagen. Of ouders zouden de pampers naar het milieuterrein gaan brengen - voor zover dat 
praktisch mogelijk is wat betreft vervoer - , en dat kan ook flink gaan stinken...) 

- Het is voor heel wat gezinnen niet wenselijk dat langer wordt dan 14 dagen ook in de zomer 
maanden als de temperaturen hoog zijn. 

- Het moet geen verkapte bezuiniging worden die wel/niet ten goede komt aan de gebruiker 
- Het zou fijn zijn als we hier een aparte plastic inzameling zouden hebben, erg jammer dat dat 

niet kan in de gemeente. 
- Huidige grijze container is wat aan de grote kant, omdat wij al goed afval scheiden. Voor de 

zomerperiode met hitte, is het onwenselijk 1x per 3 weken op te halen. 
- Ik / wij scheiden het afval zo goed mogelijk. Wel is er veel plastic afval. Bijna alles zit verpakt 

in plastic. Als je dan een gezin hebt van 5 personen is er best veel plastic afval. 
- Ik begrijp niet hoe beter scheiden de hoeveelheid afval gaat verminderen. 
- Ik ben al erg bezig met de circulaire economie en het milieu. Meer scheiden dan we nu doen, 

gaat niet. In de zomer zal het een stinkboel worden als de zwarte containers drie weken 
moeten staan......Rattenoverlast?! 

- Ik ben al erg precies bij het scheiden van afval 
- Ik ben al erg precies in het scheiden en heb zelfs toen mijn beide kj deren nog pampers 

gebruikten ruimte over gehad in mijn container. Ik verbaas mij wel eens dat er 
eensgezinscontainers uitpuilen (misschien  mamen zij onze bermen schoon...) 

- Ik ben al redelijk goed bezig. Maar ik ga zeker niet voor een klokhuis naar mijn groene bak ! 
- Ik ben alleenstaand en mijn container staat lang niet elk 14 dagen bij de weg, meestal 1 keer 

in de 4 week 
- Ik ben bang dat er dan hetzelfde gebeurt, als in de gemeente Heerenveen, dat men het afval 

in de bermen of in de natuur gaat gooien, op het moment dat een container vol zit. Het lijkt 
mij een erg slecht plan! 

- Ik ben een gehandicapte alleenstaande en ben lichamelijk niet in staat dit uit te voeren.. Als 
jullie een vrijwilliger kunnen vinden die dit zonodig dagelijks wil doen wil ik er over nadenken. 
Wil geen stank of troep in de woning. 

- Ik ben een heeeele goede scheider 

- Ik ben het al zoveel mogelijk aan het scheiden de blikjes breng ik al weg en de doppen breng 
ik weg en meer van die dingen 

- Ik ben niet in het bezit van een auto dus zelf dingen zit er niet in misschien een idee om eens 
in de zoveel tijd grof vuil op te halen 

- Ik denk dat dit net als bij de vorige vraag zorgt voor zwerfafval. De kleine container is voor 
een gezin echt te klein om langer dan 2 weken mee te doen. 

- Ik denk dat ik en anderen dan andere manieren zoek n om afval kwijt te raken. Met grotere 

tussenpozen ophalen zorgt voor stank en ongedierte. 
- Ik doe al aan afvalscheiding en daarnaast let ik bij mijn aankopen om zo weinig mogelijk 

restafval over te houden. Het begint uiteindelijk aan de voorkant 
- Ik doe al mijn afval zoveel mogelijk scheiden. Jammer dat dat antwoord er niet tussen staat 
- Ik doe al mijn best zou niet weten of het nog beter kan. Misschien een pers kopen om nog 

beter het afval plat te drukken voor ik het de container in doe. 

- Ik doe al zoveel mogelijk aan afvalscheiding, het houdt wel ergens op, ik heb de ruimte van 
mijn huidige container echt nodig. Misschien komt het later nog in deze enquete aan de orde: 
ik zou vóór minder ophalen zijn, als we als inwoner van deze gemeente ons PLASTIC apart 
zouden kunnen inleveren. Ik vind het heel erg jammer dat dat nu niet kan, dat scheelt heel 
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veel ruimte én is zoveel beter voor het milieu. Hiervoor woonde ik in een gemeente waarin dat 
wél kon en ik weet daarom hoeveel dat kan schelen. 

- Ik doe nu al wat in mijn vermogen ligt om het afval te scheiden. 
- Ik heb alles al gescheiden, wat wordt verlangd. 

- Ik heb de indruk dat wij ons afval al goed scheiden. Met een gezin met kinderen is eenmaal 
ophalen in de twee weken al niet te veel. De bak zit na twee weken meestal hartstikke vol. 

- Ik heb mijn container nooit vol ik zet de container vaak om de 4 weken bij de weg. 
- Ik kan gft niet kwijt bij mijn appartement 
- Ik kan het afval niet beter scheiden van ik nu doe. Plastic wordt hier niet apart gescheiden. 
- Ik kan mijn afval niet beter scheiden want daar is geen mogelijkheid voor bij de gemeente de 

Fryske Marren. 
- Ik kan mijn afval niet beter scheiden. 
- Ik kan niet meer doen dan ik nu al doe 
- Ik kan nu al toe met 1 x in de vier weken, omdat ik minder producten koop met onnodig 

plastic verpakkingen, zoals groente en fruit (die koop ik bij de groenteboer waar geen plastic 
verpakkingen worden gebruikt) of bijv. Thee met alleen papierverpakking. Dit zou ook iets 
kunnen zijn dat de gemeente middels voorlichting kan stimuleren. 

- Ik kan wel toe met een containerleging van 1 keer per maand. 
- Ik maak nu al een goede scheiding tussen de verschillende afval soorten. Wat niet in de 

container kan of hoort, brengen we naar een milieuterrein. 
- Ik mis het antwoord: ik scheidt mijn afval al heel secuur en daar zal geen wijziging in komen 

als eens in de 3 weken de container wordt geleegd 
- Ik moet meer als 30 kilometer rijden voor grofvuil en ga dus zeker niet ervoor rijden 

- Ik probeer afval al zo goed mogelijk te scheiden dus er valt weinig te verbeteren. Alleen zullen 
in de zomer de maden dan helemaal uit de container komen kruipen. 

- Ik probeer mijn afval al zo goed mogelijk te scheiden. Maar het zal altijd beter kunnen. 
- Ik probeer nu al optimaal te scheiden. Extra rijden naar het millieuterrein is ecologisch ook niet 

zo best. Verder is in een periode van warm weer 3 weken mogelijk een lange termijn ivm 
stankontwikkeling. 

- Ik scheid al goed  ben alleen en meestal heb ik aan 1x per mnd genoeg 
- Ik scheid al mijn afval al 
- Ik scheid al zo dat ik de restcontainer eens in de 4 weken aan de weg zet en dan is die nog 

lang niet vol 
- Ik scheid alles al zoveel mogelijk. Daarnaast is het met kleine kinderen die in de luiers zitten 

niet heel prettig en erg onhandig als het naar 1x in de drie weken zou gaan. Ivm met de stank 
(vooral richting voorjaar/zomer) en hoeveelheid 

- Ik scheid het afval (naar mijn idee) al vrij goed. 3-wekelijkse ophalen kan wat mij betreft 
doorgaan. 

- Ik scheid het afval al goed 
- Ik scheid het afval al zo goed mogelijk 
- Ik scheid het afval al zoveel mogelijk. 
- Ik scheid het afval al zoveel mogelijk. 

- Ik scheid het afval nu al veel. 
- Ik scheid mijn afval al bewust. Dus er verandert niets 
- Ik scheid mijn afval al dus dit heeft geen nut 
- Ik scheid mijn afval al goed 
- Ik scheid mijn afval al goed 
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- Ik scheid mijn afval al goed vind ik 
- Ik scheid mijn afval al goed. 
- Ik scheid mijn afval al goed. 
- Ik scheid mijn afval al heel goed 

- Ik scheid mijn afval al maximaal 
- Ik scheid mijn afval al optimaal. Alleen voor plastics zou er nog een oplossing mogen komen. 
- Ik scheid mijn afval al perfect 
- Ik scheid mijn afval al vrij goed. Een groot deel van mijn restafval is plastic. Het zou een eind 

schelen als dit ook apart ingezameld zou worden. 
- Ik scheid mijn afval al zeer zorgvuldig.  Misschien helpt meer en duidelijke en vaker aandacht 

voor de zaken die gratis bij het stort gebracht kunnen worden 
- Ik scheid mijn afval al zo goed dat ik soms 1 of 2 x oversla (dus dan zet ik hem niet aan de 

weg op de ophaaldag) 
- Ik scheid mijn afval al zo zorgvuldig mogelijk. 
- Ik scheid mijn afval al zoveel als kan. Wij zijn met 5 personen thuis eens in de drie weken gaat 

ons niet lukken zolang plastik en blik ook onder het restafval valt 
- Ik scheid mijn afval al. Bii veel tuinafval (minder tegels in de tuin, veel groen) is 1x per 2 

weken legen echt het minimum. De kans is anders groot dat de container gaat stinken, zeker 
in de zomer. Niet iedereen heeft mogelijkheden naar het milieuterrein te gaan. 

- Ik scheid mijn afval goed 
- Ik scheid mijn afval nu al heel serieus. 
- Ik scheid mijn afval nu al optimaal 
- Ik scheid mijn afval nu al zo goed mogelijk 

- Ik scheid mijn afval nu ook al. 
- Ik scheid mijn afval zeer goed het kleinste stukje papier zoek ik nog uit het restafval. Het GFT 

afval scheid ik in de keuken al. 
- Ik scheid mn afval al optimaal 
- Ik scheid momenteel alles al zoveel mogelijk. Kan vgls mij nauwelijks beter. 
- Ik scheid nu mijn afval al zo goed mogelijk. Ik ben bang, dat het op bovenstaande manier 

dwingen om afval meer te scheiden leidt tot meer illegaal dumpen ed. 
- Ik scheidt mijn afval al heel bewust. Minder ophalen maakt daar geen verschil in dus voor die 

optie kies ik zeker niet. 
- Ik scheidt mijn afval al op de juiste manier. Gewoon allemaal een grote container geven tegen 

het laagste bijdragen en deze minder vaak ophalen dat scheelt heel wat in de kosten. 
- Ik scheidt mijn afval al zo goed mogelijk. 
- Ik scheidt mijn afval nu al zo goed mogelijk 

- Ik sla nu weleens over 
- Ik vind dat er aparte plasticinzameling moet komen. Papier en hout doen we al apart evenals 

groenafval. En de supermarkten en winkels moeten minder verpakkingsmaterialen gebruiken. 
- Ik vind dat ik op dit moment het afval al maximaal scheidt en verwacht dat ik wel 3 weken met 

1 container kan doen. 
- Ik weet het niet omdat ik de vragen suggestief vind en de vragen suggereren dat ik nu mijn 

afval niet bewust scheid en het dus niet goed doe in uw ogen. De vraagstelling klopt m.i. Niet. 
- Ik weet het niet omdat ik gebruik een ondergrondse container totaal zonder afscheiding wat ik 

heel erg vind! Alles kan daarin gedumpt worden! 
- Ik zal denk ik niet beter mijn restafval gaan scheiden. Want het gaat mij meer kosten. Ik moet 

nl. Dan regelmatig naar het milieuterrein afreizen om mijn beter gescheide afval weg te 
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brengen. Niet milieuvriendelijk (want met de auto omdat het milieuterrein ver verwijderd is 
van de woonkern en niet iedereen heeft een auto) en niet hygienisch (opslag van afval bij je 
thuis en niet iedereen heeft de ruimte daarvoor). 

- Ik zet hem nu al maar 1x per maand buiten 

- Ik zet nu mijn rest-afvalcontainer al niet iedere 2-weken aan de weg. Soms zelfs maar 1 op de 
3 leegdagen. Dus eens in de zes weken. 

- Ik zou dat prima vinden,wij hebben ruimte zat 
- Ik zou een grotere afvalcontainer aanvragen. In dat opzicht werkt het beter scheiden juist niet 

in de hand. 
- Ik zou het erg vervelend vinden als er minder vaak de container geleegd word ondanks goed 

scheiden ,heb je nu eenmaal de ene keer meer afval dan de andere ! 
- Ik zou mijn afval elders moeten dumpen. Dat kan niet het doel zijn van een overheid. 
- Ik zou niet weten hoe ik nog beter mijn afval kan scheiden. Wij hebben in de keuken een bak 

op het aanrecht voor schillen en groente- en fruitafval, koffie, etc.. Verder staat er een krat 
voor het glaswerk, een kist voor papier, een bakje voor batterijen (zo nu en dan gaan ook 
oplaadbare batterijen stuk) en een emmer voor het restafval. Verder hebben wij nog een 
mand voor textiel e.d. En een tas voor statiegeld flessen. Daarnaast brengen wij kapotte 

apparaten, verf e.d naar de milieustraat. Wat wij verder nog zouden kunnen scheiden is het 
plastic en blik, maar dat kan niet gescheiden worden ingeleverd bij de gemeente. 

- Ik zou niet weten hoe we nog meer kunnen scheiden binnen de geboden afvalstromen in de 
gemeente, ik geloof ook niet dat 't werkt, in veel gemeentes is te zien dat de gft afvalstroom 
vaker vervuild raakt naarmate 't restafval sterker geprobeerd wordt in te perken 

- In mijn vorige woonplaats had ik een aparte zak/container voor het plastic afval en dat 

scheelde enorm veel restafval 
- In scheidt mijn afval al goed 
- Indien dat nog mogelijk is. We staan er nu ook al veel bij stil. 
- Indien frequentie omlaag, waar laat ik dan het eventuele meerdere. Op straat gooien soms? 
- Is bij ons niet wenselijk zie eerdere opmerking, omdat wij te maken hebben met toeristen. 
- Jammer hier mist een positive stelling. Er zijn ook veel inwoners  die alles al heel goed 

scheiden !! 
- Je bent nu al bezig met afvalscheiding, dus hoe nog intensiever afvalscheiding? 
- Kan niet beter scheiden, doe dat al enorm. Zie in diezelfde  naastgelegen gemeente 

Heerenveen dat het minder vaak ophalen al terug gedraaid is. Zeker in de zomer minder vaak 
ophalen bleek veel overlast te veroorzaken qua stank en ongedierte. 

- Kan niet beter! 
- Laat opruimacties over aan de gemeente. 

- Langere tijd door minder vaak ophalen is voor mij geen probleem omdat met de huidige kleine 
grijze container met gemak 3 weken overbrugd kan worden. 

- Maak nu gebruik van een gezamenlijke  verzamelcontainer 
- Maar dan moeten de milieuterreinen ook vaker open en zeker ook op avond, want gezien 

vanuit mijn persoonlijke situatie kan ik alleen naar een milieuterrein als die al gesloten zijn of 
het is er zo druk dat je gewoon een uur in de rij moet staan wachten op zaterdagmorgen 

omdat ze maar tot 12.00 uur open zijn. 
- Meer dumpen ergens 
- Met kleine kinderen (vooral veel luierafval) is de container minder vaak ophalen geen optie, 

deze raakt dan overvol. 
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- Mijn antwoord geldt alléén als er meer containers worden aangeboden om vermelde en andere 
afvalproducten in op te slaan. Denk daarbij aan producten die als rest of afval nog recyclebaar 
zijn en dus van waarde. Die waarde moet zichtbaar worden,  bv. Door handhaving van 
bestaande kostprijs voor de bewoner(s).Dat past ook in mijn 'belonings-aanpak' Zie toelichting 

vorige antwoord!             En -heel belangrijk!- regelmatige berichtgeving over resultaten van 
deze aanpak. 

- Mijn grijze container wordt nu 1x in de 4/6 weken geleegd. Voor mij mag de grijze container 
minder vaak worden geleegd. 

- Mijn scheiding is nagenoeg optimaal. Daarbij is eens in de 2 weken voor restafval voor 
eenpersoonshuishoudens veel, terwijl het voor gezinnen misschien wel te weinig is. 

Anderszijds geldt voor groenafval dat dit voor mensen met een grote tuin te weinig is en voor 
mensen zonder tuin te veel. 

- Milieuterrein; niet iedereen gaat voor groenafval niet naar het milieuterrein. Voor bloempotten 
ga ik er ook niet heen. Buitendorpen wonen verder van het milieuterrein. 

- Minder vaak legen resulteert in overvolle containers, waardoor afval op straat en daarmee in 
het milieu terecht komt. Wat is er milieuvriendelijk aan, om individueel naar de stort te rijden? 
100 auto's die kant op, of 1 vrachtwagen die op vaste tijden langskomt. Het laatste is beter. 

- Moeilijk om afvalhoeveelheid terug te brengen 
- Nadeel: er zullen veel meer ritten naar het mileiuterrein plaatsvinden en dat is slecht voorhet 

milieu! 
- Niet iedere inwoner is in staat om naar het milieuterrein te gaan. In mijn dorp zijn mensen 

zonder auto afhankelijk van andere mensen. Denk dat het ook voor veel ouderen een 
probleem is 

- Niet van toepassing ivm ondergrondse container 
- Nog beter gaan scheiden,  heeft overigens voor de illegale storten weinig invloed 
- Nog meer illegale verbranding! 
- Nvt 
- NVT bij ondergrondse container 
- OL scheidt het afval al. Dingen die niet in de container mogen, breng ik naar de story 

- Ons afval wordt al goed gescheiden. 
- Onze container is groot genoeg om het langer dan 2 weken uit te kunnen zingen 
- Onze leeftijd is ruim negentig jaar , respectievelijk bijna 88 jaar. Met gebruik van nog al wat 

kunststof hulpmiddelen, catheder, urinezakken etc.. 
- Ook hier weer de grote adder onder het gras! Indien je meer naar de gemeentewerf gaat, 

moet je daar dus geen betalen per bezoek. Kortom ook hier je bent altijd de pineut 
- Ook in dit geval lijkt het mij eerder dat mensen dan andere maatregelen nemen. Het afval 

dumpen als zwerfafval of meer op plaatsen waar een container staat voor algemeen gebruik. 
Een klein gedeelte gaat misschien beter scheiden. 

- Op dit moment scheid ik het afval al, dus meer scheiden van afval is niet mogelijk ook al 
verandert het aantal ophaal momenten. 

- Plastic en blik naar de stort brengen omdat er geen containers voor zijn moet voor inwoners 
wel mogelijk zijn praktisch. 

- Probeer al zoveel mogelijk te scheiden! Container moet echter wel om de 2weken geleegd 
worden, Een container van 180ltr in een gezin met kleine kinderen veel luiers ect is het passen 
en meten en natuurlijk door goed te scheiden komt het altijd net uit! 
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- Scheiden doen we al goed, maar de hoeveelheid die bij supermarkten aan plastic wordt 
aangeboden loopt de spuigaten uit!!!! Ik zie niemand de aangeboden zakjes voor fruit en 
groenten en zo gebruiken. Veel te klein 

- Scheiding doen we nu al zoveel mogelijk dus gaat een langere periode geen verschil maken. 

Alleen maar minder service. 
- Stimuleren om beter te scheiden lijkt mij beter door bak inhoud te verkleinen 
- Textiel breng ik naar de juiste container, evenals glaswerk. Groen-en keukenafval in de 

compostbak voor bemesting. 
- Toename zwerfafal 
- Vaker naar het milieuterrein is een slechte optie. Denk aan al de uitstoot als een ieder vaker 

naar het milieuterrein gaat. Een betere optie is om de detailhandel te stimuleren in het 
onzinnig verpakken (vaak in meerdere lagen plastic) van hun producten. Die vervuiler zou dan 
ook de rekening moeten krijgen. 

- Vaker naar milieu terrein ??   Bespaar het milieu  en ga op de fiets?   Al die stomende 
uitlaatgassen naar het milieu terrein.   Volgens mij schiet je het doel dan voorbij.   
Vrachtwagen vuil ophaal dienst rijdt hier toch door de straat. 

- Volgens mij doen wij het al vrij goed. Dus dat levert weinig verbetering op. Als ik vaker naar 

het milieuterrein zou moeten zouden daar de capaciteit en de openingstijden verruimt moeten 
worden. 

- Volgens mij scheid ik mijn afval al optimaal 
- Voornamelijk in de zomer gaat de container ontzettend stinken als er te lang tussen de 

ophaaldagen zit. 2 weken is echt maximaal. Ook als je echt goed je afval scheid. 
- Vreemde opgelegde antwoorden Wat wil je nu nog beter scheiden een komkommer,een 

donald duck de folders etc alles komt in plastik daar vraag je niet om je krijgt het gewoon die 
container en leeging zijn wel nodig anders verdwijnt het gewoon in de natuur wat je absoluut 
niet wilt 

- Waar voor ons nog winst te behalen is is kijken naar hoe producten verpakt worden en daar 
een keuze maken (verpakte groenten, koekjes, brood bijvoorbeeld 

- Waarom ook niet een container voor blik en plastic. Zolang de supermarkten veel verpakte 

groenten, fruit en andere artikelen hanteren blijf je met plastic verpakkingsmateriaal zitten. 
- Waarschijnlijk niet beter omdat we dat nu al goed doen 
- Want ik scheid nu al goed 
- Wat een flauwekul dan creëer je toch dat mensen illegaal gaan dumpen. Die 180 L is al zo 

klein voor een normaal gezin. Jullie gaan er maar van uit dat we allemaal met een dikke 
portemonnee rondlopen of een grote auto hebben om ons vuil naar de stort te brengen Nee 
dus!! 

- Wat naar het milieuterrein kan doe ik nu ook al. 
- We brengen nu ook al dat soort zaken apart weg. Echt gebruiksvriendelijk is het milieu trein 

echter niet. Ook een punt van aandacht. 
- We doen al heel flink mee vinden wij. Als je naar de stort moet rijden... Wat voor gevolgen 

heeft dat dan voor het milieu en de gemeentekas..  Alles ten koste van de bewoners... Nog 
meer wegen en stoplichten, wachten en daar kost het ook het een en ander; en de mensen 

zonder vervoer? De afgeleverde goederen zullen nog steeds "gecontroleerd" moeten worden !! 
De analfabeet, de buitenlanders, de afval-tonnen in drukke centra/strand/evenementen  Wij 
doen er al alles aan........... 

- We doen al heel goed ons best en bieden de container al 2 x zo weinig aan... 
- We dòen al ons best om het afval goed te scheiden, hoe zou het nu nog anders kunnen? 



 

Rapportage Inwonerspanel – Gemeente De Fryske Marren – maart 2020 – DUO Market Research  56 

Resultaten Inwonerspanel 

- We hebben een kleine restafval container voor 5 persoons huishouden en we scheiden het 
afval al zoveel mogelijk. Daarmee krijgen we de container altijd toch wel vol. Dus als de 
container minder vaak wordt opgehaald zouden we een grotere container willen of het afval op 
een andere manier kwijt moeten raken. 

- We hebben geen mogelijkheid afval te scheiden (niet GFT) in bijvoorbeeld plastic, metaal etc. 
De gemeente biedt geen containers hiervoor aan, dus kunnen we de vraag niet beantwoorden. 

- We scheiden al. In lemsterland begonnen  we met 4 soorten scheiding. 2 containers . Gft -  
papier   - blik drinkartons plastic  -   rest.... Dat was scheiden van afval... Vooral.voor rest 
scheiden beter 

- We scheiden alles al, zijn alleen soms in twijfel zoals ingeval van composteerbaar plasric. 

- We scheiden de afval al aardig 
- We scheiden nu al waar mogelijk 
- We scheiden ons afval al behoorlijk optimaal. Bij ons twee persoonshuishouden is de 180 liter 

container lang niet altijd vol. Minder vaak legen zou voor ons geen probleem zijn, denk ik. 
- We scheiden ons afval al zo goed mogelijk, de leveranciers van boodschappen en producten 

moeten niet meer zoveel plastic verpakkingen gebruiken. De helft van de 
verpakkingsmaterialen is echt onzin, dat kan echt wel zonder extra plastic. 

- We scheiden ons afval al zoveel mogelijk.  Nog meer is onzin. Pak dan de grote vervuilers aan 
ipv de gewone burger. 

- Weer extra kosten om het naar het milieu terrein te brengen dus.geen goed idee 
- Wij doen al erg ons best om zaken te scheiden..... Waar houdt dit op...! 
- Wij doen dit al heel bewust. Wonen vlakbij glascontainer en oud papier bak. 
- Wij doen er al alles aan om afval te scheiden. 

- Wij doen in onze beleving al behoorlijk goed aan afvalscheiding. 
- Wij doen nu al ons best om zoveel mogelijk te scheiden! 
- Wij gaan er nu reeds zo correct mogelijk mee om 
- Wij hebben mooi systeem dat afval bij Omrin wordt gescheiden. De rest is flauwekul. Geen 

enkel vertrouwen in zgn. Verbeteringen. Ik vul dit soort velden NOOIT in, maar dit voelt als 
een bezuinigings onderzoek in plaats van echt onderzoek naar verbeteringen. Dat voel je al 

aan de vraagstelling. Overheid is inmiddels omnbetrouwbaar geworden. 
- Wij moeten blik en plastiek niet apart houden maar is wel de grootste hoeveelheid restafval 
- Wij scheiden al heel goed, we hebben de container al nooit vol zitten. 
- Wij scheiden al, en afstand tot milieu terrein is te ver, Vervuiling met een auto rit is het niet 

waard. 
- Wij scheiden alles al dus meer als nu kan niet. 
- Wij scheiden het afval al zo serieus mogelijk. 

- Wij scheiden het afval al zoals het hoort 
- Wij scheiden het afval nu al zoveel mogelijk 
- Wij scheiden het al zo goed mogelijk 
- Wij scheiden ons afval al bewust, dat is niet afhankelijk van een tarief maar van een diepere 

overtuiging dat we bewust moeten omgaan met ons milieu en dus met ons afval. Verder vind 
ik het erg onwenselijk vanuit hygiëne en volksgezondheidsoverwegingen.  Tot slot verwacht ik 

dat het afvaldumping in de hand werkt en ook dat de containers flink zullen worden 
aangestampt, wat het ledigen bemoeilijkt. 

- Wij scheiden ons afval al heel goed. De grijze container laten legen slaan wij nu al regelmatig 
over. Dan staat hij 4 weken! 

- Wij scheiden ons afval al optimaal. 
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- Wij scheiden ons afval al tot in detail. Glas wordt apart afgevoerd, papier komt in een aparte 
container. Etensafval komt in de GFT bak of bij de beesten. Het is puur plastic en drinkpakken 
verpakkingsmateriaal wat er in onze container komt. Maar die is bij ons gezin van 6 personen 
na twee weken gewoon vol. Dus gewoon deze frequentie houden. 

- Wij scheiden ons afval al zo goed als mogelijk 
- Wij scheiden ons afval al zo goed mogelijk 
- Wij scheiden ons afval al zo goed mogelijk 
- Wij scheiden ons afval al zo goed mogelijk en volgens de adviezen van de gemeente.  Als ik 

mijn afval dan niet kwijt zou kunnen omdat de container vol is, ga ik het "sparen" in een 
vuilniszak en probeer het bij de volgende keer kwijt te kunnen. Als dat niet kan ga je kijken of 

het in de container van de buren kan. Proberen om er zoveel mogelijk in te krijgen (goed plat 
stampen etc).Vuilniszakken achter huis geven weer risico op ongedierte. 

- Wij scheiden ons afval al, wat kan ik dan nog beter doen?  Wanneer burgers zelf afval moeten 
gaan wegbrengen krijg je heel veel rijbewegingen dat is ook niet duurzaam 

- Wij scheiden ons afval altijd al. Hoewel er dus geen groente/fruit-afval of papier in de grijze 
container gaan, is hij echt wel vol na twee weken. 

- Wij scheiden ons afval nu al optimaal 

- Wij scheiden ons afval nu al redelijk strikt, onze kinderen weten niet beter. Corrigeert mij soms 
als ik iets doe wat niet hoort. 

- Wij zijn een tweepersoonshuishouden. Wij scheiden voldoende en eens per 3 weken legen is 
voor ons voldoende 

- Wy dogge soks al lang 
- Wy skiede no it ôffal al goed, better kin net. In wike letter hâldt yn dat der folle konteners 

steane 
- Zet em sowieso niet elke ronde bij de weg want hebben weinig afval 
- Zie eerdere opmerking 
- Zie mijn opmerking vorige vraag. 
- Zorg er voor dat producten en voedingsmiddelen duurzaam verpakt worden. Dat plastic, blik, 

en papier apart ingezameld en gerecyceld wordt. Dat er een papiercontainer komt in alle 

dorpen, ook in Sintjohannesga.  Het probleem zit vooral in het winkelaanbod; klant heeft bijna 
nog geen keus om te kiezen voor minder restafval... Door de service van de Gemeente te 
verlagen, loop je het risico dat het afval in de natuur gedumpt wordt of verbrand; dat werkt 
averechts. 
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Vraag 5: Wat is voor u van toepassing? Maak uw keuze:  
Anders, namelijk:  
 
- Bioafval gaat bij ons gelijk de groene container in - korte afstand tussen keuken en container 

- Biobakje was snel stuk; deksel eraf en hierdoor minder hygiënisch op 
- Dit bakje is natuurlijk veeeeel te klein, wij gebruiken daarom een grotere bak hiervoor 
- Een groter en steviger biobakje 
- Een speciale kleine pedaalemmer. Een biobakje vind ik een smeerpoetserij. 
- Eigen biobak 
- Gebruik eigen biobakje 

- Gebruik het altijd 
- Gft bakje te klein zie hieronder 
- Groenafval wordt hier niet gescheiden ivm ondergrondse container 
- Heb een biobak, die gebruik ik altijd 
- Heb een grote afvalbak in de keuken voor het gft,  het biobakje is veel te klein en neemt 

ruimte in op het aanrecht 
- Heb er nooit 1 gekregen 

- Het biobakje ligt al lang in de grijze container 
- Ik  loop zelf wat vaker naar de container. Ik vind biobakje te groot, heb klein aanrecht 
- Ik composteer zelf zonder gebruik van een container 
- Ik gebruik grote afvalscheiding bakken 
- Ik had een biobakje, maar dat ging snel kapot. Degene die ik zelf gekocht heb gaat langer 

mee. Wij gebruiken het elke dag. 

- Ik had thuis al een biobakje, merk rosti mepal, het bakje van de gemeente heb ik in de 
caravan. Het bakje van de gemeente is minder mooi dan wat ik nu heb, te smal. 

- Ik heb bakje nooit ontvangen, maar ik heb een eigen systeem 
- Ik heb een 10 liter biobak in de keuken 
- Ik heb een aparte bank voor gft in de afvalbak in de keuken 
- Ik heb een biobak en dat gebruik ik altijd 

- Ik heb een biobakje en dat gebruik ik altijd 
- Ik heb een biobakje en dat gebruik ik altijd! 
- Ik heb een biobakje en dat gebruik ik altijd!! 
- Ik heb een biobakje en dat gebruik ik altijd. 
- Ik heb een biobakje, maar gebruik hem niet 
- Ik heb een biobakje, maar ik heb al 2 afvalbakken ook voor groenafval. //daarom gebruik ik 

het voor kleinpapier  uit de keuken. Best veel elke dag. 

- Ik heb een dubbele afvalemmer in de keuken. 
- Ik heb een groter biobakje onder het aanrecht 
- Ik heb geen biobakje van de gemeente maar wel een vergelijkbaar bakje in het aanrecht. 
- Ik heb geen biobakje, vindt dat niet hygiënische . Maar doe de afval direct in de afvalbak voor 

groen in de keuken, heb er namelijk 2 afvalemmertjes in de keuken 
- Ik heb in biobakje en gebruik het altijd. 

- Ik heb mijn eigen biobak in de keuken. Het bakje van de gemeente is veel te klein voor alle 
composteerbare afval. 

- Ik heb mijn eigen brabantia bio bakje :) 
- Ik heb zelf een biobak gekocht en gebruik het iedere dag. 
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- Ik heb zelf een composthoop, waar ik mijn gft afval in deponeer. Die compost gebruik ik weer 
in mijn moestuin 

- Ik loop altijd met schillen, goenteafval e.d. Even naar buiten. Geen probleem. 
- Ik zou er nog wel een gratis biobakje bij willen hebben voor het aanrecht in de garage; pers ik 

bijv. Sinaasappels en ontleed daar bloemstukjes 
- Kan het gft afval niet scheiden ivm ondergrondse container 
- Kapot en dit is gewoon geld weggooien,dat kan beter benut worden 
- Maak zelf compost van huishoudeliik afval en deel tuinafval 
- N.v.t. Omdat ik gebruik een ondergrondse container. 
- We hebben een afvalbak waar we het afval kunnen scheiden 

- We hebben een bio bak geïntegreerd in de keuken. 
- We hebben een eigen biobakje (geintegreerd in de keuken) en die gebruiken we altijd. 
- Wij hebben eigen emmer daarvoor en een eigen compostvat 
- Wij hebben zelf een bak op het aanrecht staan voor de schillen, etensrestjes enz. 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

De meest gegeven antwoorden zijn: 

• Het biobakje is handig. 
• Ik loop meestal rechtstreeks naar de container. 

• Het biobakje geeft stank. 
• Ik gebruik het biobakje vaak. 
- ...... En wat gebeurt er met de inhoud-van-het-biobakje : ????????? Gaat dat naar de 

varkensboeren ?? Of toch gewoon naar de verbrandingsovens? 
- Alles wat in de compost bak kan gaat er regelrecht in 
- Als ik tenminste gft kwijt zou kunnen 
- Altijd gebruiken wij deze. Wij scheiden ons afval goed 

- Bakje gaat stinken : beter afval gelijk in de groen container 
- Belachelijk, dat ik geen korting krijg bij de gemeente voor het niet gebruiken van mijn 

groencontainer. 
- Betere kwaliteit biobakjes laten maken. 
- Bio bakje dat we gekregen hebben is stuk. En niet alleen alleen bij mij. 
- Biobakje is te klein en is een onhandig ding. Beter om met je aardappelschillen naar de 

container te lopen. 

- Biobakje is verschrikkelijk irritant en onghygienisch. Hebben we zelf opgelost. We scheiden 
groen en rest heel nauwkeurig. Biobakje is een ambtenarenverzinsel zonder enig praktisch 
gehalte. 

- Biobakje met sterker goed sluitend bakje verstrekjen 
- Biobakje van de gemeente was van slechte kwaliteit, daarom zelf één gekocht. 
- Biobakje wordt al vele jaren gebruikt. 

- Breng het direct naar de container 
- Breng mijn fruit en groeteafval rechtstreeks in de groencontainer 
- Dat biobakje is indertijd een reusachtig goede keus van de gemeente geweest. 
- De afvalcontainers staan binnen het bereik van mijn keuken en maken een biobakje overbodig. 
- De deksels gaan heel snel stuk. Dus ik haal graag een nieuwe op. 
- De kwaliteit van het bio bakje van de gemeente was slecht. Daarom heb ik zelf een andere 

aangeschaft 
- Deksel was al na 1 week stuk 
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- Dergelijk afval stinkt snel. Ik gooi het direct in de groene container 
- Ding is al lang kapot.   En veel te klein.    En dan iets over het bio bakje groen container.  Wij 

scheiden al veel naar de groene container.   Maar nu het punt?   Die dikke vast kliek bodem in 
die container hoe krijgen we die er een keer uit?   Vocht schillen alles gaat er in.  Lekker vast 

koeken 
- Ding van niks 
- Dit biobakje belandt uiteindelijk bij het restafval omdat het een plastic omhulsel heeft. Wat 

moeten we daarmee? 
- Dit staat altijd bij mij in de keuken en wordt altijd gebruikt. 
- Diverse keren geprobeerd een nieuw biobakje te krijgen. Ze zijn niet meer leverbaar 

- Doe  het rechtstreeks in het compostvat 
- Een biobakje op het aanrecht vind ik onfris. Je hebt dan steeds zicht op allerlei afval, wat 

vooral 's zomers veel (fruit)vliegjes aantrekt en ook onfris ruikt. Wij hebben ruimte in 1 van de 
keukenkastjes. Indien ik dan niet zou hebben, zou ik het vele malen beter vinden om een soort 
(goed herkenbare) pedaalemmerbak te hebben speciaal voor gft afval. 

- Eigenlijk is het biobakje gewoon het milieu vervuilen met weer plastic.wij hebben op het 
aanrecht gewoon bv een lege soepkom en daar gaat alles in en is hij vol,meestal binnen er 

dag word hij geleegd in de gft-container. Geen stank of muggen op het aanrecht 
- Gaat stinken 
- Gebruik eigen compost vat 
- Gebruik het biobakje altijd! 
- Gebruik het dagelijks 
- Gebruik ik altyd maak zelf compost 

- Gebruiken we altijd!! 
- Geweldig ding. Staat perfect op ons aanrecht en is superhandig in gebruik. 
- Groene bak is te groot staat veel telang voor ik hem vol heb 
- Heb een eigen gtf bak in mijn aanrecht 
- Heb een schillenpan bij het aanrecht 
- Heb mijn eigen bakje. Verkwisting van gemeenschapsgeld. 

- Heb zelf een afvalbak die groter is en dus geen extra geuren op het aanrecht 
- Heb zo.n ding door de strot geduwd gekregen.onzin dat stink ding , nòg meer kunststof in 

omloop wat is er bio aan dit systeem?.een stap en het kan in de kliko in plaats van in het bakje  
- Hebben eigen systeem voor afvoer alle groenafval naar composthopen en hebben geen 

groencontainer. Houden zoveel mogelijk het groenafval op het erf voor de diverse compost 
hopen. 

- Heel handig! 

- Het biobakje dat ik had was veel te klein om alles in op te vangen (1appelschil en bakje zit  
vol), plus de verbinding naar de deksel bleek snel af te breken bij een klein tikje of omstoten. 

- Het biobakje heeft geen zeefje om vocht apart op te vangen. Dat vind ik onhygienisch. Ik laat 
gft eerst apart uitlekken in een zg gootsteenbakje, dan laat ik het verder indrogen  in een open 
bakje en dan gaat het pas de gft-container in. 

- Het biobakje is geen hygiënische oplossing. Het gaat snel schimmelen, dus uiteindelijk stop ik 

klein groenafval meteen in de container of in de composthoop. 
- Het biobakje is voor mijn manier van huishouden te klein. Ik hanteer gewoon een grote bak en 

die kiep ik leeg in de container. Ik vind het idee van het biobakje sympathiek en een gebaar 
vanuit de gemeente dat positief is, en in die zin, zeer welkom. Het biobakje kan je ook ergens 
anders voor gebruiken. 
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- Het door de gemeente verstrekte bio-bakje is een onding voor in huis. Gebruik een eigen. De 
kosten had de gemeente beter kunnen besparen. 

- Het is heel goed om het verwerken van dit afval tot compost te stimuleren. Tips hoe en 
wanneer het voor de tuin of openbaar groen gebruikt kan worden. 

- Ideaal. Werkt heel goed. Kleine dingetjes meteen op de goede plaats. Zoals klokhuizen en 
schillen e.d.  . 

- Iedere dag gebruik ik dat. 
- Ik ben daar erg secuur in: geen groenafval en de grijze 
- Ik gebruik de biobak dagelijks voor groenafval 
- Ik gebruik een ander emmertje voor dit afval of ik loop even naar de groene container. We 

hebben twee keer een biobakje gehad, maar de deksels gingen heel snel kapot. 
- Ik gebruik een eigen (gekocht) bakje. Die van de gemeente is één geheel, waarbij het vocht er 

niet uit kan zakken, onhandig, want de container wordt zo ook nat en sneller vies en stinkend. 
- Ik gebruik hem altijd hij staat op het aanrechtblad 
- Ik gebruik het bakje wel maar om praktische redenen komt alles in de zwarte kliko. Zie 

toelichting hiervoor 
- Ik had dit biobakje al voordat het door de gemeente werd verstrekt. 

- Ik heb 2 kleine afvalbakken om afval te scheiden 
- Ik heb altijd een bord op het aanrecht voor konijn en groen... 
- Ik heb een biobakje en dat gebruik ik altijd, maar niet die van de gemeente, want die is 

bijzonder onpraktisch 
- Ik heb een grote biobak ipv kleine gegeven bak. Veel te klein in mijn ogen. 
- Ik heb een groter biobakje met deksel aangeschaft die in een keukenlade past. Perfect 

systeem, netjes en voorkomt fruitvliegjes. Misschien is het een idee om een ander soort 
biobakje aan te bieden of meerdere soorten of de verschillende mogelijkheden via voorlichting 
onder de aandacht te brengen. 

- Ik heb een volkstuintje daar gaat mijn "compost" naar toe; ideaal; grote bloemkolen, ik heb 
...enz 

- Ik heb eigen biobakje + composthoop ipv gtf container. 

- Ik heb haast geen afval. Ik heb honden die restjes kunnen eten. De container wordt erg vies 
als  je etensresten erin gooit. Mijn gezondheid laat het niet toe zo'n groot ding elke keer 
schoon te maken. Ik gebruik de container voor tuinafval. 

- Ik heb in de keuken een aparte afvalbak voor gft 
- Ik heb mijn eigen biobakje, dat ik aan de muur heb hangen, vrij van het aanrecht. Wie wil en 

gebruikt er nu zo onpraktisch biobakje van de gemeente(!?). Goedbedoeld, maar niet over 
nagedacht. 

- Ik heb ook een biobakje onder het aanrecht 
- Ik hoef dat festijn niet in mijn huis het trekt ongedierte 
- Ik kom bij veel mensen thuis maar zie nergens dit biobakje van de gemeente op het aanrecht 

staan. De meesten hebben een eigen systeem voor groenafval. 
- Ik wil mijn biobakje graag weer inleveren, want het past niet in mijn systeem 
- Ik wil niet zo'n vies ding op mijn aanrecht, ik droog het gft afval zoveel mogelijk (schillen een 

dag laten liggen bijv.) En gooi het dan in de biobak. 
- Ik zet nooit groene gft container aan de weg,heb een composteercontainer van de gemeente 

gekregen al jaren terug,en die gebruik ik. Inhoud komt na jaar over groente tuin! 
- In deze plattelandsgemeente ook compostvat verstrekken? 
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- In het begin toen ik hier kwam wonen, kon ik het gft en restafval nog wel scheiden. Na de 
invoering van de ondergrondse container niet meer. De ondergrondse container heeft wel het 
probleem van afvaltoerisme opgelost. Bewoners van de straat achter de mijne stopten hun 
afval ook in de gezamenlijke bovengrondse containers waardoor deze binnen 2 dagen na legen 

al weer vol waren. 
- In ons keukenblok scheiden we groen van grijs. Het zou de moeite waard zijn om na te gaan 

of een groot gedeelte van de gemeente dat ook doet. Het verstrekken van een biobakje kan 
dan bespaard worden. 

- Jammer dat bovenstaande antwoord mist. Het moet een vanzelfsprekendheid zijn. 
- Juist voor het klokhuis en de koffiefilters 

- Kan de gemeente faciliteren in uitleg over het starten van een composthoop? 
- Koffiepad en theezakjes mogen niet bij het gft afval, omdat in de meeste kunststof  is 

verwerkt. Dit wordt gedaan om ze te sealen. Ze horen dus bij het restafval. 
- Maar na gebruik moet ik deze in bij de gewone afval in de zak in de ondergrondse container 

gooien. 
- Maar vind het erg jammer dat de ondergrondse container geen gescheiden afval verzameld 
- Menen beter informeren dat de biobakjes gratis op het milieuterrein te halen zijn. Ik wist dat 

niet en heb net zelf weer een bakje gekocht. 
- Mijn afvalemmer heeft een gescheiden vak voor bio afval. Daar maak ik gebruik van ipv het 

biobakje. 
- Mijn deksel is stuk, kun je die ook gratis omruilen? 
- Nu eigen grotere biobak van ikea:  is ideaal 
- Onder het aanrecht heb ik een duo afvalbak. Agf afval verzamel ik in een composteer baar 

afval zak. 
- Ons biobakje wordt gebruikt voor alle bio afval. Ik sta er dan ook van te kijken dat die keuze 

er niet bij staat. 
- Onze keuken is zo ingericht dat er al een soort biobak is ingebouwd. Dit is handiger en wellicht 

hygienischer. 
- Overigens blijkt uit recente berichtgeving in de media dat theezakjes toch bij het restafval 

moeten. 
- Regelmatig gebruik betekent in ons geval dagelijks. 
- Te klein, wij hebben een emmer 
- Veel te weinig bio voor 1 persoonshuishouden. Gaat alleen maar stinken 
- Voedselresten gaat naar de dieren 
- We gebruiken dit bakje altijd en doen in de winterperiode ook aan bokashi 
- We gebruiken niet het door de gemeente verstrekte bakje, maar een eigen schaal met deksel, 

die gemakkelijk in de vaatwasser kunnen. 
- We gooien alle gft afval (uit het eigen biobakje)in de groene gft-container. 
- We hebben een compostbak in de tuin en gooien alleen tuinafval in de groene container 
- We hebben een eigen gft bak in de bijkeuken, dat bakje vd gemeente is veel te klein als je 

graag kookt met verse groente en veel koffie drinkt. Gft afval gebruiken we zelf op de 
composthoop 

- We hebben twee pendaalemmers in de huis om het afval te scheiden 
- Wij doen alles gelijk in de groene container. 
- Wij gebruiken een ouderwets pitrieten schilkorfje voor het bio afval. 
- Wij hebben een gescheiden kleine prullenbak in de keuken staan (rest en gft). Nog een bakje 

erbij! Geen ruimte. 
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- Wij hebben in de keuken 3 afval emmers t.w.: papier, bio en restafval. 
- Wij hebben twee composthopen. Daar gaat de inhoud van het bakje ook in.  Veel van mijn 

buren hebben hun tuin betegeld.  Kunnen degenen die een groene tuin met composthopen 
hebben beloond worden, bijvoorbeeld door minder afvalstoffenheffing te betalen. 

- Wordt hier standaard gebruikt, staat op het aanrecht. 
- Wy ha in fergelykber bakje 
- Zal een bio-bakje halen 
- Zal het direct ophalen. Heb nu een eigen bakje in gebruik 
- Ze gaan wel snel stuk! 
- Zelf gekocht. 

- Zie bij anders 
- Zorg voor regelmatige berichtgeving over de effecten van gemeentelijke acties/voorschriften. 

(simpel en met cijfers over behaalde resultaten en met kwalificaties als 'goed' of 'slecht' of 'kan 
nog/veel beter'.  In dit verband pleit ik voor een vaste (mobiele) locatie waar inwoners 
bepaalde (gepromote) artikelen kunnen ophalen of met vragen/suggesties terecht kunnen. 
Misschien een extra taak voor een gemeentevertegenwoordiger, die toch al toezicht heeft op 
allerlei ruimtelijke en/of milieuzaken. 

 
  



 

Rapportage Inwonerspanel – Gemeente De Fryske Marren – maart 2020 – DUO Market Research  64 

Resultaten Inwonerspanel 

Vraag 6: Nu u weet dat u deze spullen gratis kunt wegbrengen naar het milieuterrein, wat is voor 
u dan het meest van toepassing?  
Anders, namelijk: 
 

- Alle herbruikbare materialen worden al op de juiste plaats van bestemming gebracht 
- Alleen grote spullen wegbrengen en echt te hergebruiken spullen 
- Ben te oud om zelf naar het milieu terrein te gaan 
- Bij ons verandert hier niets. Wat naar het milieuterrein kan werd daar voorheen ook al heen 

gebracht. 
- Bijna alle huishoudelijke spullen gaan via ons kringloop-inzamelpunt. 

- Bovenstaande doen wij al. 
- Bracht het altijd al weg 
- Breng al dit materiaal al naar milieuterrein 
- Breng alles al weg 
- Breng deze reeds naar milieuterrein 
- Breng het naar de kringloopwinkel 
- Breng het zoveel mogelijk naar Milieuterrein, ijzer wordt te zwaar, wordt door particulier 

opgehaald. 
- Breng ik al. 
- Breng mijn afval al gescheiden weg 
- Breng nu al zoveel mogelijk materialen naar milieuterrein 
- Breng voornamelijk spullen naar de kringloop 
- Breng zo veel mogelijk naar kringloop of geef weg aan liefhebbers. En koop minder frutsels. 

- Bruikbare spullen gaan al naar de kringloop 
- Dat deed ik al. 
- Dat doe ik al 
- Dat doe ik allemaal al 
- Dat doe/deed ik al zoveel mogelijk. 
- De kringloopwinkel 

- De spullen die hier opgesomd worden brengen wij al weg naar milieuterrein of de 
kringloopwinkel. 

- Deed ik al 
- Deze materialen breng ik al naar het milieuterrein of de kringloopwinkel 
- Deze materialen wegbrengen deden we al 
- Deze spullen gaan altijd al naar de kringloopwinkel of milieuterrein. 
- Deze spullen spaarde in zowiezo al op 

- Doe ik al 
- Doe ik al 
- Doe ik al! Meer heb ik niet. 
- Er zal niets veranderen. We brachten dit soort spullen toch al naar het milieuterrein. 
- Gedrag blijft gelijk 
- Gewoon inleveren waar je nieuw koopt 

- Grijze container wordt nu alleen gebruikt voor zaken die daarin thuis horen. Wat gescheiden 
ingeleverd kan worden, brengen we nu ook al naar het mikieuterrein 

- Grijze is voor ons afval voor consumptie gebruik. (verpakkingen wel te verstaan) 
- Hetzelfde 
- Hetzelfde als voorheen. 
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- Ik ben een goede scheider geloof ik. 
- Ik ben op de hoogte van de werking van het milieuterrein en breng afval zoals genoemd daar 

naar toe. 
- Ik blijf al deze spullen steeds naar het milieuterrein brengen 

- Ik blijf huishoudelijke materialen naar het milieuterrein brengen. 
- Ik blijf scheiden zoals ik al (goed) deed 
- Ik bracht al zoveel mogelijk afval nar het milieuterrein ten behoeve van het milieu 
- Ik bracht alles al naar milieuterrein 
- Ik bracht het al weg, dus verandert er niks 
- Ik bracht het altijd naar het milieuterrein 

- Ik breng al zo veel mogelijk naar het mileuterrein 
- Ik breng al zoveel mogelijk naar het milieuterrein 
- Ik breng al zoveel mogelijk naar het milieuterrein 
- Ik breng deze spullen al weg 
- Ik breng deze spullen altijd al naar het milieuterrein, kringloop og geef het weg op een 

weggeefhoek. 
- Ik breng dit altijd weg. 

- Ik breng het al naar milieuterrein, meer kan niet 
- Ik breng het nu altijd al weg. Klein en groot huishoudelijk. 
- Ik breng meer weg, goede zet om gratis te kunnen inleveren 
- Ik breng mijn spullen nu ook al waar ze horen maar wel goed dat het nu gratis is 
- Ik breng vaker spullen naar de milieustraat ook artikelen waarvoor betaald moet worden. De 

kosten vam de bataalde dienst vind ik hoog. En twee keer rijden is ook weer een vreemde 

oplossing. 
- Ik deed deze spullen eigenlijk al nooit in de container 
- Ik doe al jaren aan recycling, Emmaüs, textiel inzameling 
- Ik doe dat nu al. 
- Ik doe textiel ,gereedschap etc altijd naar millieuterrein 
- Ik gebruik het millieuterrein al voor deze spullen los van dat ik daar nu voor moet betalen 

- Ik gooi geen huishoudelijke spullen in de grijze container. 
- Ik gooi niks weg, als wat bruikbaar is gaat het naar familie of de kringloop. Of verkoop het op 

Marktplaats. 
- Ik gooide deze spullen al nooit in de container, dus er verandert niets 
- Ik heb een toeristencontainer op het terrein staan, want we hebben ee  recreatiebedrijf. Daar 

gooi ik die spullen in. 
- Ik heb geen zin om steeds ver weg te fietsen met mijn afval. 

- Ik maak al gebruik van beide opties omdat je dan beter kunt scheiden. 
- Ik plaats mijn overige spullen op de weggeefhoek op internet. 
- Ik scheid mijn afval al goed op deze wijze. 
- Ik scheid nu al goed 
- Ik spaarde dat materiaal op om 1 à 2x per jaar naar het stort te brengen 
- Ik vermoed dat er een scheiding komt; gedeeltelijk meer naar de stort rijden. !!Echter dat is 

ook een belasting voor de bewoner' 
- Ik zal net als nu, gebruik blijven maken van beide, container en milieuterrein 
- Is bekend, bracht sowieso al veel daar heen 
- Is hier in huis reeds gewoonte 
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- Kosten zijn voor mij tot nu toe geen belemmering geweest om reststoffen op het millieuterrein 
aan te bieden 

- Kringloop 
- Kringloopwinkel 

- Mijn gedrag verandert niet, maar het is fijn dat het gescheiden aanbieden van dit soort afval 
wordt gestimuleerd en goedkoper wordt. 

- Ongewijzigd 
- Ophalen 1x in het kwartaal 
- Reapereren of kringloop 
- Restafval in container en de andere spullen zoveel mogelijk naar milieuterrein en ijzerhandel 

- Vergeet de kringloopwinkel niet! 
- Vervoer aanbieden voor een geringe prijs 
- Via de weggeefhoek zijn er vele mogelijkheden om van je spullen af te komen. 
- Voldoe al aan de eisen 
- We brengen al die spullen al jaren naar het milieu terrein of kringloop winkel of oudpapier 

container en textiel container. 
- We doen al het maximale aan afvalscheiding 

- Werd altijd al naar het milieuterrein gebracht. 
- Wij blijven het afval strikt scheiden als voorheen 
- Wij brengen al altijd de huishoudelijke spullen naar het afvalterrein 
- Wij brengen al veel materiaal naar het milieuterrein. 
- Wij brengen altijd de huishoudelijk spullen naar de milieustraat 
- Wij brengen dat nu al naar het miljeuterrein. 

- Wij brengen geregeld al spullen naar milieuterrein 
- Wij brengen het al weg, dus er verandert niets 
- Wij gooien geen huishoudelijk materiaal in de kliko 
- Wij scheiden deze artikelen al. 
- Wist ik, doe ik. 
- Zie onderstaand 

- Zo deden we het al.... 
- Zonder vervoer(auto) in kliko. Met vervoer naar milieustraat 
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Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

De meest gegeven antwoorden zijn: 

• Ik heb geen vervoer naar de milieustraat. 

• Ik ga al naar de milieustraat. 
• Vervoerskosten naar milieustraat toe zijn hoog. 

• De milieustraat is te ver weg. 
• De milieustraat zou betere openingstijden kunnen hebben. 

• Ik breng het ook naar andere plekken (bijv. kringloopwinkel). 
 

- Afstand tot milieu terrein is te ver (10 km) 
- Alles wat met elektro te maken heeft breng ik al naar het milieu  terrein en ook eventueel hout 
- Als de vrachtwagen voor de grijze container minder frequent langs zou komen, dan zou 

incidenteel een vrachtwagen voor het grofvuil langs kunnen komen (één keer per maand of 
minder?). 

- Als ik lang moet wachtten of als de procedure op het milieuterrein ingewikkeld is of de 
bejegening onvriendelijk dan gooi ik het in de container. 

- Als ik mijn auto moet gebruiken om naar het milieuterrein te gaan op bepaalde tijden, belast ik 
het milieu en mijn portemonnee veel te veel. Wanneer deze afvalstoffen dicht bij huis of weer 

opgehaald worden, is afvalscheiding veel eenvoudiger. 
- Apart naar het milieuterrein rijden is ook slecht voor het milieu. 
- Ben invalide en heb geen auto dus wegbrengen zit er niet in 
- Betreffende houtafval moet dit altijd gratis ingeleverd kunnen worden, en dat is nog steeds 

niet mogelijk, betalen onder bouwafval en daar staat hout ook bij. 
- Bij gebrek aan vervoer is de grijze container de enige optie. 
- Dan zou ik als gemeente dit nog beter onder de aandacht brengen bij de inwoners. 

- Dat deed en doe ik al. 
- De iepeningstiden fan it myljeuterrein soene rommer moatte 
- De meeste spullen gaan al in de recycling door doorgeven aan andere mensen die het nog 

kunnen gebruiken. 
- De textielbakken bij de supermarkten zijn vaak overvol, dit zorgt voor overlast en zwerfvuil... 

Ik weet dat deze niet van de gemeente zijn, maar zou de gemeente de organisaties kunnen 

vragen de containers vaker te legen? 
- Deden wij al 
- Deden wij voor 80% van bovengenoemde artikelen al. 
- Dit weet en doe ik al lang 
- Doe ik al 
- Doe ik al 

- Doe ik al en wist ik ook al:) 
- Doe ik altijd al 
- Doen we nu al veelvuldig 
- Dus alles kan gratis aangeboden worden? Dat was ons nog niet duidelijk. Als we wel ergens 

voor moeten betalen, dan is dat nog niet duidelijk. 
- Een zeer goede zaak. 

- Een zeer goede zet van de gemeente! Dit zal zeker gaan helpen. Overigens brengen wij ook 
veel nog te gebruiken spullen naar de kringloopwinkels. 
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- Eigenlijk moet alles gratis worden. Wij willen niet overal voor moeten betalen. Dat stimuleert 
het scheiden niet. De grijze container is dan makkelijk. De gemeente lokt het zelf ook wel wat 
uit. 

- En houten palen en stenen en tegels die kapot zijn dan? 

- Er veranderd niet zoveel voor mij. Ben blij dat er stees meer "gratis" (er wordt op een andere 
manier voor betaald, niets is gratis) kan worden weggebracht. Er verdwijnt anders veel op een 
illegale wijze. 

- Ga mijn leven verbeteren 
- Geen vervoer naar het milieuterrein 
- Goed initiatief, gunstig voor hergebruik van materialen en milieu wordt ontlast. 

- Goed initiatief! 
- Gooi niet alles gelijk weg ! 
- Gratis wegbrengen is mooi maar is voor mij niet haalbaar. Ophalen bij mij thuis tegen een 

redelijk tarief zou in mijn situatie beter aansluiten. Klein afval bv een tandenborstel kun je in 
de winkel kwijt. Ik ga in mijn rolstoel niet een printer naar milieuterrein brengen. 

- Hert rijden zal voor bepaalde groepen niet werken.. Omdat ze geen rijbewijs hebben of 
anderszins Het rijden is ook weer een "geld"zaak. Maar dat je dergelijke altijd weg kan 

brengen vind ik een lumineus idee 
- Het enthousiasme om afval naar het milieuterrein te brengen is erg laag door het feit dat je in 

de rij moet staan en wanneer je er bent, je te horen krijgt dit moet daar en dat moet hier. 
Owee wanneer je het verkeerd doet. Dit alles helpt niet mee om snel naar het milieuterrein te 
gaan. 

- Het is een goede zaak dat we nu niet meer hoeven te betalen voor het brengen van afval naar 

het milieuterrein. 
- Het kan toch niet zo zijn dat ik meer dan 20 km moet rijden om het dit  huishoudelijke afval af 

te voeren. Het brengen naar het milieu terrein is ook niet milieuvriendelijk en is voor ons 
kostenverhogend. Dan moeten er veel meer inleverpunten komen. 

- Het lijkt mij goed dat er voldoende inleverpunten zijn. Indien het milieuterrein te ver weg is 
neemt men niet de moeite om het daar helemaal naar toe te brengen. 

- Het nieuwe tarief voor het wegbrengen van afval met bijvoorbeeld een verbouwing vindt ik er 
hoog. Zeker omdat het soms maar om kleine hoeveelheid gaat. 

- Het zou pas ideaal zijn als het kan worden opgehaald. Een vaste ophaaldag per dorp of wijk, 
maar men moet van tevoren bellen op welk adres men spullen aan de weg zet. Dit behoeft 
niet gratis te zijn. Het gratis mogen wegbrengen klinkt mooi, maar als je geen auto hebt, en 
het milieuterrein niet dichtbij is, kun je er niets mee. 

- Hoe heeft de gemeente het bovenstaande gecommuniceerd met de bewoners? Wat niet weet, 

wat niet gebeurd. 
- Hoezo gratis wegbrengen, ik moet er iedere keer wel 25 km extra voor rijden 
- Ik bekijk de gemeentelijke informatie over afval redelijk goed en toch was ik niet op de hoogte 

van dit nieuwe beleid m.b.t. Gratis wegbrengen van alle huishoudelijke spullen. 
- Ik bracht al mijn recyclebare afval altijd al naar het milieuterrein. Het is met name fijn dat het 

gratis is omdat ik naar verwachting sneller klaar ben. Het zou een tegenstrijdig beleid zijn om 

het milieuterrein gratis te maken en de bakken per gewicht te gaan rekenen. 
- Ik bracht al veel naar het milieuterrein zoals b.v. Verf en elektronische apparaten. 
- Ik breng al veel naar de kringloop. Bovendien is het gemeenteterrein niet naast de deur en 

heb ik geen aanhanger oud om het daar te brengen 
- Ik breng dit altijd reeds naar milieupark 
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- Ik breng het liefst zoveel mogelijk materialen naar de lkringloop of evt, het repair cafe. 
- Ik breng het ook vaak naar de kringloop winkel 
- Ik breng het zeker naar het mulllieuterrein 
- Ik breng spullen die ik niet meer nodig heb voor hergebruik naar de kringloopwinkel (Koudum, 

Lemmer), naar een buurman die oud ijzer inzamelt, of naar het milieuterrein. Ik vind het 
eigenlijk een slecht idee om alles gratis weg te kunnen brengen, er mag best een vergoeding 
tegenover staan als je iets weggooit. Het vraagt toch weer energie om het te verwerken als 
afval en/of voor hergebruik. 

- Ik kan niet altijd beschikken over een auto en al helemaal niet over een aanhangwagen. Indien 
nodig kies ik er dus voor om de grijze container te gebruiken. Ik denk dat, dat voor meer 

mensen geldt. In de vorige gemeente kon je een keer in de zoveel tijd (ik meende 3 maand) 
het grof vuil bij de weg zetten en dat werd dan opgehaald. 

- Ik vind de openingstijden van het milieuterrein wel erg beperkt. 
- Ik vind het erg ver fietsen naar het milieuterrein. Voorheen kon ik snoeiafval hier in de wijk 

wegbrengen, dat kan nu ook al niet meer en de gft container is veel te klein voor al het 
snoeiafval 

- Ik vind het milieuterrein te ver weg en bovendien (voor een werkend persoon)  alleen de 

zaterdagmorgen open. Het milieuterrein zou de gehele zaterdag open moeten zijn. 
- Ik wist niet dat het inmiddels gratis kan, dit is een poos niet zo geweest. Mooi initiatief. Tot 

voor kort hield ik de huishoudelijke spullen zolang mogelijk thuis totdat ik zeker wist waar ze 
terecht konden voor recycling ed. (zeker nu de kerk in Lemmer geen opslag meer heeft voor 
een rommelmarkt, misschien zou de gemeente hierover met de kerk kunnen meedenken).Ik 
zou ze sowieso nooit in de grijze container doen. 

- In het verleden haalde de gemeente op gezette tijden grofvuil op. Dat kon je dan aan de 
wegzetten. Dat was een prima systeem. Nu moet je het zelf naar het stort brengen. Meestal is 
het teveel voor op de fiets. Dan ga je met de auto (slecht voor het milieu). Of moet je een 
aanhangwagen huren. Maar dan moet je wel een trekhaak hebben (en een auto natuurlijk). 
Het oude systeem vond ik veel beter voor het milieu. Nu jakker iedereen met het minste of 
geringste naar het milieuterrein. 

- In het verleden was er binnen gemeente Skarsterlân de Milieubox. Hier kon je kleine spullen in 
bewaren en zodoende meenemen naar het milieuterrein. Wellicht weer introduceren om 
afvalscheiding te stimuleren? Ik gebruik deze nog steeds voor verf en batterijen. 

- In het verleden werd er wel eens een millieubak thuis opgehaald. Jammer dat dit niet meer 
bestaat. 

- Inwoners moeten meer bewust worden gemaakt van het volgende: 1. Is het item te repareren 
en kan ik het dan nog gebruiken? (repair cafés stimuleren) 2. Zo niet breng het dan naar de 

kringloop. 3. Als die het niet willen, dan naar milieuterrein. 
- Je moet wel de mogelijkheid hebben om de zaken naar het milieuterrein te vervoeren. 
- Jullie gaan ervan uit dat een ieder vervoer heeft. Nee dus! Ik ben afhankelijk van jullie dus 

alles gaat in de grijze container!  Prachtig dat grofvuil nu gratis is maar mijn oude bankstel 
past niet achterop de fiets naar het millieuterrein. Er zijn zoveel mensen hier zonder vervoer 
wanneer wordt daar eens aan gedacht?  Misschien 2x in het jaar weer een grofvuil route rijden 

voor deze mensen? Mijn oude bankstel staat al jaren in mijn fietsenhok ik heb niemand die 
hem naar het millieuterrein kan brengen zo zijn er veel meer mensen in de Lemmer met dit 
probleem. De kringloop in Lemmer werd destijds geacht dit op te halen maar heeft vanaf dag 
1 geweigerd bij een ieder om dit te doen en liet de mensen stikken. Waardeloze organisatie 
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dat aan deze groep mensen, zonder vervoer,  niet gedacht wordt. Regel dit eerst maar eens 
en begin dan met akties van beter afval scheiden!! 

- Maak hier een vrolijke reclamecampagne op, en laat het milieuterrein vaak open zijn. Zorg 
voor gezellige sfeer op het terrein en doe er eens een leuke workshop voor schoolkinderen. 

Jong geleerd is oud gedaan. 
- Maar dan mag dit weleens duidelijker worden vermeld op de milieu kalender. Want wat we 

daar uit lezen word dat gene waarvoor je moet betalen alleen maar meer 
- Meer info vooral ook doordat de kosten  duurder worden. Milieuterrein gewoon gratis maken. 
- Meer informatie hierover. Bv door plaatsen van info stickers op de container. 
- Mij is onduidelijk of je ook bijv. Een stoel of klein meubelstuk gratis naar het milieu terrein mag 

brengen. 
- Milieiterrein is perfect geregeld met 1 GROTE UITZONDERING EN KLACHT. IEDEREEN MOET 

DOOR DEZELFDE TOEGANGSPOORT EN ER IS ER MAAT 1. OOK ALS JE GROEN WEGBRENGT 
OF IETS KLEINS. PERFECT MILIEUTERREIN HULDE!!! MAAR MET DEZE ENE ENORME 
ERGERNIS. 

- Milieuterrein is altijd druk (auto's in de file). Bovendien kost het weer geld. 
- Minder kopen! 

- Misschien zou het goed zijn als je kleine huishoudelijke spullen ook in een bak bij Bijv de 
supermarkt kwijt kunt  Nu vind ik het soms te ver rijden naar het milieuterrein voor een klein 
dingetje 

- Moet wel twee keer 11 km met de auto 
- Niet alleen daar door deed ik al 
- Niet iedereen heeft een auto of aanhanger. Daarnaast is al het transport naar het stort ook 

verkwisting van energie 
- Nog beter zou zijn om ook dit met regelmaat op te halen (met bij voorkeur een elektrisch 

voertuig). Stimuleren van zelf brengen naar milieuterrein is een slechte optie. Men doet dit met 
auto's met de daarbij vrijkomende uitlaatgassen. 

- Ok als het nu gratis is zal ik het vaker doen 
- Onze eerste afweging is om dit in te leveren bij de elektronicazaken, kringloop e.d. Wanneer 

dit niet meer voor consumenten bruikbaar is dan gaat het naar de milieustraat. 
- Ook hier ik heb geen auto dus weg brengen wordt moeilijk beter is als de gemeente eens in de 

zo veel tijd grof vuil komt op halen 
- Op de fiets naar het milieuterrein word wat moeilijk. 
- Openingstijden zijn beperkt en vaak lang wachten om het terrein op te kunnen. 
- Plastic en blik 
- Prima maatregel. Was bij mij niet bekend. Vraag er aandacht voor en stimuleer mensen om 

spullen weg te brengen.  Kunnen kringloopbedrijven hier nog iets in betekenen? 
- Ruimer openingstijden milieu terrein . Voor werkenden alleen de zaterdag geschikt en dan sta 

je in de rij van hier tot Tokio . Ook aanmelding via bord is irritant bij gratis spul 
- Ruimere opening tijden 
- Vaak is er geen ruimte om dergelijk materiaal thuis op te sparen. Voor elk klein dingetje ga je 

ook niet naar het milieuterrein, vaak met de auto is dan ook weer niet goed voor het milieu. 

- Vandaag meubelen naar het milieuterrein gebracht en daar € 5 voor betaald. Bij het 
milieuterrein niet duidelijk waar je voor moet betalen. 

- Verwerk de kosten gezamelijk iedereen heeft afval dan wordt er wel gebruik van gemaakt per 
stuk of per kg betalen dan verdwijnt het in de berm of sloot maar niet op een terrein waar je 
het als nog kunt scheiden 



 

Rapportage Inwonerspanel – Gemeente De Fryske Marren – maart 2020 – DUO Market Research  71 

Resultaten Inwonerspanel 

- Voorheen werd dit op gehaald geen auto hoe moeilijk kun je het maken 
- Waarom hoor ik dat nu pas in deze enquête?!! 
- Want alweer milieuonvriendelijk om regelmatig met de eigen auto naar het milieuterrein te 

rijden. Wel zal ik dat doen met kleine (elektronische) apparaten. 

- Wat niet hergebruikt kan worden breng ik naar het milieuterrein , de rest naar de 
kringloopwinkel. 

- We brengen ook veel nog bruikbare spullen naar de kringloop, daar hoor je wel of ze liever 
hebben dat je bruingoed naar de stort brengt 

- Weer in de auto zeer goed voor het milieu vroeger werdt het uitgesorteerd in heerenveen 
maar door de zoveelste ambtelijke dwaling is dat verandert. 

- Wij moeten er iedere keer een behoorlijk eind apart voor rijden om dit af te voeren, op voor 
ons bijna onmogelijke tijden. 

- Wij zijn helaas niet meer zo mobiel. 
- Wist ik niet 
- Zelfde verhaal hoe meer ritten richting het milieu terrein.  Doet men niet op de fiets!   Allen 

gaan met de auto.  Hoe milieu vriendelijk is dit?   Nog meer de auto stimuleren  voor kleine 
boodschappen richting milieu terrein. 

- Zelfs toen het niet gratis was, brachten wij de "huishoudelijke spullen" al naar de milieustraat. 
- Zie eerder: afstand en openingstijden resp. Te groot en te beperkt om goed van het 

milieuterrein gebruik te kunnen maken. 
- Zie mijn vorige antwoord>maak het inleveren gemakkelijker door een vaste locatie in elk dorp 

an te bieden. 
- Zolang ik zelf naar het millieu terrein kan gaan 

- Zonder vervoer kom je niet op het millieuterrein. En mèt vervoer nòg meer auto,s op de weg. 
- Zorg dat terrein in balk vaker open is en laat daar ook weer tractoren toe 
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Vraag 7: Hoe tevreden bent u met deze openingstijden?  
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen bij uw antwoord:  

De meest gegeven antwoorden zijn: 

• Balk moet vaker open. 
• De milieustraat moet op zaterdag langer open. 

• De milieustraat moet ’s avonds langer open. 
• De milieustraat zou elke dag open moeten. 

• Werkenden kunnen nauwelijks terecht bij de milieustraat. 
• Joure kan ruimere openingstijden gebruiken. 

• Op zaterdag is het erg druk bij de milieustraat. 
• Vrijdagmiddag zou een handigere dag zijn om open te gaan. 
 

- De meeste mensen hebben alleen in het weekend tijd ben je lekker aan het opruimen zaterdag 
ochtend rij je naar het milieu terein gesloten moet je weer een week wachten 

- 'S avonds ook eens open 
- ‘s avonds er bij 

- 07:00u tot 16:00u dinsdag t/m donderdag vrijdag en zaterdag open tot 12:00u betreft steke 
lemmer. 

- Alle dagen iepen fan 9 oant 18.00 oere 
- Alleen 's middags is wel beperkt. Een paar ochtenden zou welkom zijn 
- Alleen open tijdens werktijden dus weinig breng mogelijk heden 
- Als je wilt dat mensen goed afval gaan scheiden, dan moeten de openingstijden veel ruimer 

zijn. Met name op zaterdag moet het terrein de hele dag open. 
- Als men wil dat de bewoners meer afval naar milieuterrein brengen moeten de openingstijden 

ruimer worden en ook rekening houden met mensen die werken. Op doordeweekse dagen 
langer open bijv. Tot 17.30 uur. 

- Aparte ingang voor groenafval, dan zou je bv die ingang een ruimere openingstijden kunnen 
geven. Nu staan de auto's met groenafval in dezelfde file als voor ander afval. 

- Balk is te beperkt open 

- Balk is te weinig open. Zeker voor werkenden. En dan is het topdrukte op zaterdag. 
- Balk kan meer open 
- Balk moet groter en meer open 
- Balk moet vaker en langer open 
- Balk ook op vrijdag- of zaterdagmiddag heeft de voorkeur. 
- Balk vaker open 

- Balk zou minstens ook op één middag geopend moeten zijn. 
- Balk zou nog wel wat bij kunnen in de nieuwe situatie 
- Balk zou vaker open moeten, ook voor klein chemisch afval 
- Ben gepensioneerd dus voor mij zijn deze tijden prima 
- Buiten kantoortijden alleen op zaterdag geopend. Dit is voor mensen die werken op 

kantoortijden lastig. 

- Dagelijks open, behalve op zondag. 
- Dat er juist op vrijdag in lemmer niets kan worden weggebracht stoort mij zeer. De vrijdag is 

juist de dag dat mensen de weekendklussen aanvangen. 
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- De dagen dat de meeste mensen vrij zijn, zijn de milieuterreinen maar zeer beperkt open. Op 
de doordeweekse dagen zijn de meeste mensen gewoon aan het werk kan men niet naar een 
milieuterrein. Ik zou zeggen, de openingstijden naar ongeveer 19.00 uur brengen. 

- De gehele dag open, dan kan men er heen als het uitkomt en wordt het scheiden beter 

gestimuleerd 
- De medewerkers daar verdienen een compliment voor hun klantvriendelijkheid. 
- De openingentijden zijn wel beperkt. Ok heb een keer op woensdag met een volle auto voor 

een dichte poort gestaan zodat ik thuis alles er weer uit kon halen. Ook zijn de wachttijden op 
zaterdag wel eens lang 

- De openingstijden mogen wel verruimd worden 

- De openingstijden van balk lijken er op gericht om deze locatie op termijn te sluiten. 
- De openingstijden zijn te kort. Wij gaan naar joure maar de openingstijden zijn onder werktijd 

dus dat werkt niet 
- De openingsuren passen niet echt meer bij de huidige tijd. 
- De tijden zijn krap en zouden niet krapper moeten worden 
- De vrijdag ook open 
- De zaterdag opening is voor ons belangrijk. Wij werken van maandag t/m vrijdag. Ik vind het 

dan ook wel zo prettig dat ik geen (halve) dag atv hoef op te nemen voor het wegbrengen van 
huishoudelijke spullen. Ik hoop dan ook dat de zaterdag opening blijft. 

- Deze openingstijden vergen nogal een planning, zeker als je beiden werkt. Hierdoor is het in 
joure vaak zo druk dat de mensen elkaar bijna te lijf gaan 

- Deze tijden zijn niet echt van deze tijd meer. Veel te beperkt en er mist opening in de avond. 
- Door de week ben ik bijna nooit in de gelegenheid. Daarom ben ik erg blij dat er op zaterdag 

een mogelijkheid is. 
- Door de week hebben de meeste mensen geen tijd om op openingstijden spullen weg te 

brengen, dus sta je op zaterdag heeeel lang in de rij!! 
- Door de weekse tijden zijn geen optie, want dan moet ik werken. Dan moet je op zaterdag 

met het risico dat je niet de enigste ben. 
- Door werk, is alleen de zaterdag een optie, maar die is reeds zeer gevuld met vrijwilligerswerk 

- Doordeweek moeten lemmer en joure ook op zeker 2 ochtenden open zijn. 
- Doordeweeks veel te vroeg dicht. 
- Ee  paar doordeweekse ochtenden zou fijn zijn 
- Een dagdeel is overzichtelijker en zou je (met bijv. Verbouwing/project) een paar keer kunnen 

rijden. Het is ook onder werktijd, wie kan op die tijden komen? 
- Een door de weekse ochtendopening zou ik wenselijk vinden; de zaterdag is vaak erg druk. 
- Een of twee avondopenstellingen zou ik wel handig vinden 

- Elke dag de mogelijkheid hebben om naar milieuterrein te gaan ook om wachttijden te 
voorkomen 

- Elke dag open 
- Elke dag open van 09.00 uur tot 16.00 uur. Daarnaast op zaterdag of een avondopenstelling. 
- En zaterdag is het altijd hartstikke druk, omdat de werkende mensen nu eenmaal niet 

doordeweeks kunnen. Zaterdag de gehele dag lijkt mij een optie. 

- Er blijft niet zoveel keus over voor mensen die werken. 
- Foar gemysk ôffal moatte wy nei de lemmer ta. In ferearming fan it miljeuterrein yn balk 
- Ga er vanuit dat de meeste mensen werken, en wil men ((grof)vuil weg brengen dat dit op een 

zaterdag moet/ mag gebeuren, zaterdag kan men tot 1200 terecht in balk en lemmer, en 1400 
tot in joure en dat is het dan.. Men zou de zaterdag gewoon tot 1800 open moeten zijn net als 
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de rest dienst verlenend Nederland van Nederland.   Helaas is dit een normale verwachting 
anno 2020 in deze wereld. 

- Gelukkig ben ik met pensioen maar werkende moeten zaterdagen gebruiken om van de 
rommel af te komen 

- Gewoon elke dag open. Iedereen heeft zo zijn eigen ritme. 
- Graag een ochtend of avond moment erbij. 
- Graag joure ook open op de woensdag en bijvoorbeeld al vanaf 10 uur 
- Graag milieuterreinen zo toegangkelijk mogelijk maken dus ook ruimere openingstijden> 

stimuleert mensen er gebruik ban te maken. En balk zeker niet sluiten 
- Graag ook een doordeweekse ochtend open in joure en/ of 1  dag in de week langere 

openingstijd ' smiddags 
- Graag tot 18.00 uur open. Voor werkende inwoners 
- Graag zaterdag tot 16.00 en dagelijks van 11.00-16.00 
- Graag zaterdags langer open 
- Had ook liever vrijdagmiddag  het milieuterrein geopend gezien 
- Handiger het milieuterrein in de ochtend ook open. 
- Helemaal niks, moet minimaal elke dag open zijn als je wat wilt. Overeenkomstig winkeltijden 

en een avond opening. 
- Het is heel lastig dat je je chemisch afval in balk niet kwijt kunt! 
- Het is mij volstrekt onduidelijk waarop deze openingstijden op gebaseerd zijn. Ikzelf woon 

nabij balk, het is zeer onvoordelig voor mij om uit te wijken naar lemmer of joure. Dan blijven 
er drie momenten in de week over die ik dan toevallig ook maar vrij moet zijn. En met het 
nieuwe milieuterreintje is het op momenten zo druk dat ik onverrichte zaken huiswaarts keer. 

Dus zeer ontevreden 
- Het milieuterrein in lemmer is te weinig open en niet op handige tijden voor mensen die 

werken. Zaterdag de hele dag en een of meerdere avonden zou veel beter  zijn. 
- Het terrein zou vooral op zaterdag de gehele dag open moeten zijn. 
- Het zal u verbazen maar ik werk de hele dag, maandag tot en met vrijdag heb ik geen bal aan 

deze openingstijden en moet dus het ene weekend klussen en dag het volgende weekend alle 

in een paar uurtje wegbrengen en het meeste kan ik al niet meer kwijt in balk dus moet het 
allemaal naar lemmer brengen 

- Het zou fijn zijn als het milieuterrein bijv. 1 dag per week langer open zou zijn, zodat men op 
de terugweg van werk naar huis langs kan rijden om spullen weg te brengen. 

- Het zou mooi zijn als de tijden op zaterdag ruimer worden, dus tot 16.00 uur i.p.v. 14.00 uur 
- Het zou mooi zijn dat er ook een middag bij de regio balk komt en een ochtend bij de regio 

Joure. Vaak ga je overdag opruimen en aan het eind van de dag de spullen weg brengen. In 

balk kun je dan niet terecht. 
- Het zou slim zijn dat er te alle tijden 1 van de milieustraten geopend zou zijn. Dan kan de 

burger die altijd terecht op 1 van de terreinen.  Tegen sluitingstijd worden de medewerkers er 
niet vriendelijker op. 

- Hoe dichterbij afval weggegooid kan worden, hoe meer stimuans. Dat balk maar zó weinig 
open is, is niet van deze tijd. En zaterdag open van 09.00-16.00u, want mensen hebben vaak 

drukke weekends. Stimuleren! 
- Hoewel het mij logischer lijkt dat lemmer zaterdag middag ook open is. Zaterdag ochtend alles 

opruimen en verzamelen en dan in de loop van de zaterdag wegbrengen. Nu zitten we soms 
een hele week met afval 

- Ieder werkdag een paar uur open zou beter zijn! 
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- Iedereen werkt tot 5 uur we zijn niet allemaal laat een zaterdag de hele dag open dan ipv 
12:00 uur heb je op zaterdag eindelijk je heg gesnoeid en opgeruimd kun je het niet meer 
kwijt omdat het al 12 uur is geweest..... ?? 

- Ik  mis de openings mogelijkheden op vrijdag. Dit is echt een dag om klusjes te doen.liever op 

maandag dicht maar dan op vrijdag open. 
- Ik gok dat de meeste gebruikers hiervan de voorkeur geven aan een volledige zaterdag of 

avonduren 
- Ik kom eigenlijk nooit op een milieuterrein, maar de mogelijkheden lijken me voldoende 
- Ik kom er weinig. 
- Ik mis nadrukkelijk de mogelijkheid om op vrijdag afval in lemmer te kunnen afgeven. 

- Ik vind dat het milieuterrein elke dag open moet zijn van 9.00 tot 17.00 en op zaterdag zoals 
het nu is. Mensen, ik, ruimen op en willen dat dan direct weg hebben of kunnen i.v.m. Werk 's 
middags niet. De neiging om dan de grijze container te gebruiken is dan groot. 

- Ik vind dat men  te allen tijde terecht moet kunnen. Winkeltijden zouden een richtlijn moeten 
zijn. Het wegbrengen van vuil moet niet moeilijker, maar gemakkelijker worden gemaakt. 

- Ik weet het niet . Kom er bijna nooit. Maar voor Joure lijkt mij het ruim voldoende. 
- Ik werk 5 dagen in de week dus dan blijft alleen de zaterdag over en dan is tot twee uur vrij 

beperkt want ik ben niet de enige die alleen op zaterdag kan 
- Ik werk de hele week van 8.00 tot 17.00, kan alleen op zaterdag terecht en zo zijn er veel 

mensen de files die voor het terrein staan zijn abnormaal lang 
- Ik woon in balk en vindt de openingstijden in balk wel erg karig.. 
- Ik zou door de week ook graag op ochtend terecht kunnen en op woensdag. Nu moet je elke 

keer bedenken oja, wanneer kan ik ook alweer terecht om de rit van sint Nicolaasga naar 

Joure te doen. 
- Ik zou er voor kiezen om zeker in Joure, maar het liefst ook in lemmer en balk alle dagen het 

milieuterrein te openen. De tijdstippen waarop de terreinen open zijn, zijn akkoord wat mij 
betreft, maar voor iemand die fulltime werkt, weet ik niet of ze ook nog op een later tijdstip 
open zouden moeten zijn. 

- Ik zou liever zien dat de terreinen elke dag open zijn, ook op zaterdag en wel de gehele dag. 

Ik vind de openingstijden nu te beperkt. 
- In balk kan niet alles ingeleverd worden. 
- In de ochtend ook open is zeer wenselijk! 
- In het bezit van een auto kun je altijd wel ergens terecht. Op zaterdag is het aantal 

openingsuren wel beperkt, zeker voor mensen die doordeweeks overdag werken. 
- In Joure zou er ook doordeweeks een ochtendopening moeten zijn. Bovendien alle dagen, 

behalve de zondag, open. Nu veel te korte openingstijden. 

- In mijn optiek zou het milieuterrein dagelijks open moeten zijn. 
- In winter en zomer zijn dit openingstijden waar ik mee overweg kan. In voor- en najaar is dit 

vooral rond het weekend veel te kort door het aanbod van veel groen afval met vaak lange 
wachttijden. 

- Indeling in Joure vind ik slecht, geen aparte ingang voor gratis. De knop bij de slagboom voor 
groen is een verbetering maar het had beter gekund 

- Jammer dat de woensdag in Joure niet open is 
- Je moet gewoon altijd terecht kunnen bij het milieuterrein. Bepaalde dagen ent tijden is een 

drempel. Kom je daar zit het dicht. Moet je opzoeken wanneer het open is. Als het open is dan 
is het er vaak druk. 
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- Je moet vaak lang wachten omdat het zo druk is, door de beperkte openingstijden. Vooral op 
zaterdag vind ik 14.00 uur sluiten veel te vroeg. Dit omdat mensen vaak op zaterdag 
opruimen/klussen/slopen en dan spullen wegbrengen... 

- Joure is dichtste bij. Gaan niet helemaal naar balk of lemmer rijden. De openingstijden zijn niet 

altijd logisch maar het went wel. 
- Joure langer op zaterdag. Vaak erg druk 
- Joure: zaterdag de gehele dag open. 
- Kan er in Joure ook een avond openingstijd zijn? Mensen die werken kunnen nu alleen op 

zaterdag terecht. 
- Klein chemisch afval ook (weer0 toestaan in balk 

- Langere openingstijden 
- Langere openingstijden 
- Lastig dat men in Joure alleen ‘s middags open is 
- Liever op vrijdagmiddag open en zaterdag tot 14.00 uur doordeweeks week minder vaak open. 

Meeste mensen werken dan en zijn pas in het weekend in de mogelijkheid om het afval weg te 
brengen. 

- Liever open op de ochtend en middag 

- Maak de tijden op de milieuterreinen overal gelijk. 
- Mag in de ochtend wel eens wat vaker open. 
- Mag vaker open 
- Meer openingstijden in balk 
- Meer uren op zaterdag zijn gewenst. 
- Milieuterreinen dienen elke dag open te zijn en dan niet slechts tot 16.00u,                                  

want dat wordt opgevat als:  meer rekening houden met de (werk)tijden van de eigen 
medewerkers dan met die van de inwoners. Die komen -als ze een baan hebben/werken-  later 
thuis en hebben dan geen of te weinig tijd om iets weg te brengen. Gevolg: meer dumping in 
de grijze container! 

- Millieuterreinen zouden iedere dag open moeten zijn 
- Misschien beter afstemmen op 2 verdienende gezinnen met kinderen. Die zijn overdag aan t 

werk en zaterdag smorgens staan ze langs de voetbal velden 
- Misschien dat in Joure of lemmer een avond openstelling mogelijk is? 
- Misschien is er een mogelijkhein de praktijk komt er als je in de tuin bezig bent of aan het 

klussen veel afval vrij op de zaterdag middagid de openingstijden van lemmer op te rekken tot 
14 uur 

- Misschien is het handig 1 avond opening in te stellen zodat je niet alleen op zaterdag buiten 
het werk om terecht kunt 

- Moet 5,5 dag per week open zijn 
- Ook op vrijdagmiddag openstellen 
- Ook op woensdagmiddag open doen 
- Op sneons soe it terrein wol wat langer iepen bliuwe meie, sis oant 16:00. 
- Op zaterdag middag open tot 16.00 uur 
- Op zaterdag zou het erg nuttig zijn als de openingstijd tot circa 16:30 wordt verlengd. 

- Op zaterdag zou wel wat later mogen 
- Op zaterdagmiddag wat langer open zou wel handig zijn 
- Openen om 08.00 uur zou beter zijn op zaterdag 
- Opening zagterdag mag ruimer. En tot later in de avond. Als mensen thuis zijn en in de 

gelegenheid zijn om afval weg te brengen. In eerdere onderzoeken opgemerkt dat 
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ambtenaren niet willen werken volgens klantgerichte tijden. Dus gewoon in de zomer tot 20.00 
avond. En op zondag open. 

- Openingstijden (dagen) balk zijn te beperkt. 
- Openingstijden komen weinig tegemoet aan de werk generatie van tegenwoordig.  Terrein zou 

weekends langer open moeten 
- Openingstijden moeten ruimer zijn! 
- Openingstijden op zaterdag zou minimaal van 8 uur tot 18:00 uur moeten zijn. Dat is de dag 

waarop degenen die belasting opbrengen hun klussen doen en afval weg kunnen brengen. 
- Openingstijden vallen grotendeels (muv zaterdag) binnen reguliere werktijden 
- Overdag voor werkende mensen geen optie tot wegbrengen, zaterdag altijd heel druk! 

- Prima zo 
- Redelijk tevreden, al heb ik wel 2 keer voor joker op een woensdag voor het hek gestaan. En 

het lijkt me ook wel prettiger als de openingstijden worden verlengd tot 17.00 uur 
- Ruimere openingstijden 
- Ruimere openingstijden op werkdagen. Het kan toeval zijn, maar als ik eens naar het 

milieuterrein ga, dan moet ik wel een half uur tot een uur wachten. 
- S middags langer open of op avond in de zomer 

- S'middags langer open 
- S'morgens kun je niet terecht, 
- Staat vaak een lange wachtrij. Door ook in de ochtend geopend te zijn hoef je ook niet langer 

met afval te blijven zitten. Zeker niet met de huidige 24uurs economie en verbouwingen van 
huis of tuin kun je dan gewwon door ipv wachten tot je eindelijk je kar kunt legen 

- Tijden zijn erg beperkt, daardoor vaak druk, m.n. Zaterdag. 

- Tot 17 uur zou beter zijn en ook een paar ochtenden. Zaterdag is veel te kort. Dat is juist!! De 
dag dat mensen in hun tuin en huis zaken opruimen. 

- Uitbreiding van tijden is noodzakelijk 
- Vaak genoeg op zaterdag te druk wat wegbrengen van afval minder interessant maakt. 
- Vaak te lange wachttijd aan de poort in Joure 
- Veel langer open in de lemmer is beter!!! En ‘s avonds voor de werkenden???? Nee dit is veel 

te kort 
- Veel mensen werken rond de openingingstijden, dus gaan de meeste mensen op zaterdag. 

Dus lange wachttijden en onhandig omdat de omgeving niet is berekend op al die mensen die 
dan op zaterdag gaan. 

- Veel te korte openingstijden en waarom de woensdag gesloten? 
- Veel werkende mensen zijn vaak vrij op vrijdag. Misschien een dinsdag of donderdag inleveren 

voor een vrijdag opening voor lemmer? 

- Vier uur is aan de vroege kant. 
- Voor de kerst was het erg druk op het milieuterrein. Er werd gezegd dat er ook mensen uit 

lemmer en balk eo. In joure waren omdat het op de andere terreinen te druk was. Met drukte 
in joure tot gevolg. Is er binnen de gemeente geen verdeling te maken wie van welk terrein 
gebruik mag maken? 

- Voor de werkenden ongeschikt . Op zaterdag veel te kort 

- Voor degenen die een fulltime baan (ma-vr) hebben, zijn de openingstijden voor za (-12 uur) 
niet heel ruim. 

- Voor iemand zoals ik die in ploegendienst werkt zijn tijden onhandig! 
- Voor inwoners van balk toch niet vaak! 
- Voor lemmer juist op de vrijdagmiddag ook open 
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- Voor mij tevreden want ik ben niet meer betrokken bij het arbeidsproces. 
- Voor mij zou vrijdag (vrije dag) de dag zijn om naar het milieuterrein te gaan. 
- Vrijdag is voor meer mensen een niet werkdag i.p.v  maandag en dan is de milieustraat in 

lemmer dicht. 

- Vrijdag open zou ook mooi zijn! 
- Vrijdagavond opening en op zaterdag verruiming van de openingstijden 
- Vrijdagmorgen ook open 
- Vrijdags moet lemmer eigenlijk open zijn,dan maar een andere door de weekse dag dicht. 
- Waarom de woensdag gesloten? Beter bv de maandag 
- Waarom geen avond opening : iedereen werkt overdag! 

- Waarom is in mijn geval de stort in Joure niet normaal in de week ook ,s morgens open. Ik 
vind dit achter haalde tijden. 

- Waarom is lemmer op vrijdag dicht ik snap hier niets van. 
- Waarom niet elke ochtend? 
- Waarom woensdag niet 
- Waarom zijn de openingstijden niet klantvriendelijker, zeker voor werkenden mensen. 
- Wanneer ik vrij heb, is het meestal gesloten, zaterdags erg druk en kort open 

- Wanneer je veel werkende bent is de tijd op de middag midden in het werkproces. In de 
ochtend zou ook fijn zijn zodat je vooraf je werk nog langs kan. Hier zijn wij paar keer tegen 
aan gelopen 

- Wat mij betreft zou het milieuterrein (Joure) gewoon 5 dagen pert week van 09 tot 17 uur 
open moeten zijn plus zaterdagochtend. 

- We doen op vrijdagmorgen meestal boodschappen tussen 8.30 en 11. 00  uur in joure, 's 

middags is geen optie want dan is meestal het brood op.  Openingstijden in Joure zijn alleen 's 
middags. De apparatenbakken in de supermarkten voor klein electronisch afval zijn vaak te 
klein als je een beetje een groter apparaat hebt. Voorstel is de openingstijden zo aan te 
passen dat je een paar ochtenden in alle plaatsen en en paar middagen in alle plaatsen het 
afval kunt brengen, dus wisselen!!! 

- We kunnen alleen in het weekend; voorkeur voor vrijdagmiddag en zaterdagmiddag. 

- Wel erg veel door de week overdag; wij werken beide fulltime dus dan moet je perse op 
zaterdag erheen en dan is het vaak druk! 

- Wij maken gebruik van de milieustraat in Joure. Daar vind ik de openingstijden zeer beperkt en 
lukt het vrijwel nooit om hier gebruik van te maken en wijken we eigenlijk altijd uit naar een 
van onze buurgemeenten, waar de milieustraat wel gewoon alle dagen en de hele dag 
geopend zijn. 

- Winkels moeten iedere dag open . Afval  terrein altijd dicht. 

- Woensdag middag zou in Joure een welkome aanvulling zijn. 
- Zaterdag iets langer open zou wenselijk zijn 
- Zaterdag is de openingstijd tot 12.00 uur te kort 
- Zaterdag is echt te krap! Als je zaterdag wat wil opruimen snoeien etc dan heb je 't niet voor 

12 opgeladen en weggebracht 
- Zaterdag langer open (16:00 uur) 

- Zaterdag langer open bv maandags dicht 
- Zaterdag moet de tijd uitgebreider zijn en woensdag ook open in Joure de resttijden vind ik 

minimaal 
- Zaterdag tot 14.00 uur is te kort. Meest wordt geklust op zaterdag. Opening van 10 tot 16 uur 

zou m.i. Beter zijn. 
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- Zaterdag zou langer open kunnen zijn 
- Zaterdag zou misschien langer kunnen ivm klussers in het weekende 
- Zaterdagmiddag open is juist handig ivm klussen/tuinieren op de zaterdag zelf 
- Zeker op zaterdag langer open ivm tuin afval en werkende mensen icm het afschaffen van de 

tuinafval punten in de dorpen. 
- Zéker op zaterdag te kort open. Zou beter zijn tot 16 uur open. 
- Zeker twee keer extra s'morgen openen om b.v. 08:30 uur. 
- Zie vorige opmerking veel vaker open nu veel te vaak wachten en het aanmeld systeem is niet 

klantvriendelijk. Je staat soms al op de weg te wachten. 
- Zorg dat je de werkende mens wat meer bediend door langere openingstijden. Zodat ik het 

bijvoorbeeld mee kan nemen in de auto, terwijl ik nu dagelijks voorbij het  gesloten 
milieuterrein rijd. 

- Zou de openingstijden zaterdag uitbreiden. Voor meeste mensen toch een vrije dag 
- Zou graag ook ochtend openingstijden willen 
- Zou liever dagelijks ruimere openingstijden zien. 
- Zou mooi zijn als balk er een dag bij krijgt 
- Zou ook 1x in Joure op een ochtend open mogen zijn. 

- Zou wel openingstijden verruimen. 
- Zou wel wat ruimer mogen 
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Vraag 8: Heeft u behoefte aan ruimere openingstijden? Meerdere antwoorden mogelijk. 
 
Ja, op een ander tijdstip, namelijk:  
- 'S avonds een of twee keer 

- 'S avonds en zaterdagmiddag 
- ‘s avonds 
- ‘s middags langer open 
- 08.00 uur op zaterdag 
- 1 ochtend door de week 
- Avond 

- Avond 
- Avond openstelling bijv. 1 of 2 avonden per week in Joure 
- Avond uren 
- Avondopening 
- Avondopenstelling 
- Avonduren op 1 dag 
- Balk zou minstens ook op één middag geopend moeten zijn. 

- Bijv. Di. En do. Ochtend 
- Bijv.op een avond van 17.00- 19.30 
- De gehele vrijdag 
- De vrijdag 
- Doe vrijdag de hele dag 
- Donderdag avond 

- Een avond misschien? 
- Één dag in de week een avond opening voor de mensen die full time werken zou handig zijn. 
- Eén of twee avondopeningen 
- Eens in de week op een avond?   Dat iedereen vrij is. 
- Ergens in de week gedurende de avond 
- Ga een avond op, net als de afdeling burgerzaken. 

- Gewoon elke dag open. Iedereen heeft zo zijn eigen ritme. 
- Kantoirtijden + de hele zaterdag. 
- Langer op werkdagen 
- Langer open 
- Maandagochtend voor balk 
- Middagen 
- Na 18.00 

- Ook eens op avond 
- Ook eind van de middag open of een avondopening 
- Op vrijdag 
- S'middags langer open. Tot 17:00 of 18:00 
- Savonds een x p w 
- Tijdens avond uren 

- Tot 18.00 uur 
- Tot 19.00 uur door de week 
- Tot 6 of 7 open 
- Tussen 16:00 - 19:30 uur bv 
- Voor balk een middag erbij 
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- Vrijdag 
- Vrijdag 
- Vrijdag de hele dag 
- Vrijdag- en zaterdagmiddag open 

- Vrijdagavond 
- Vrijdagavond 
- Vrijdagmiddag 
- Vrijdagmiddag 
- Werkdagen tot 18u of een avond/ middag 
- Woensdag 

- Woensdag (Joure) 
- Woensdagmiddag 
- Zie vorige vraag, een avond in Joure en lemmer 
 
Anders, namelijk: 
- 1 avond in de week bijvoorbeeld 
- Een (enkele) avondopenstelling. 

- Een avond, bijv. Donderdag of vrijdag 
- Elke dag tot 17.00 uur, dus ook zaterdag 
- Heel het weekend open 
- Ik ben zeker tevreden 
- In ochtend en op woensdag open 
- In voor- en najaar ruimere openingstijden. 

- Ook op vrijdag open. De vrijdag is voor velen een zgn. Parttime dag, waarop ook veel in tuin 
en huis wordt geklust. 

- Ook op woensdag open 
- Op vrijdag gewoon open! 
- Op vrijdag hele dag 
- Op werkdagen later dicht 

- Tot 1700 uur ipv tot 16.00 doordeweeks 
- Vrijdag lemmer open verder alles goed, 
- Vrijdagmorgen open 
- Wisselende tijden per terrein 
- Zie suggestie bij vorige vraag 
- Zie vorige vraag 
 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

- Als kantoortijden worden aangehouden, hoef je niet eerst op te zoeken of het terrein wel ooen 
is en hof je je afval bij een klus niet eerst op te slaan. 

- Als mensen thuis zijn. En niet sluiten. Ook tussen de middag niet. Erg ouderwets en 
achterhaald en klantonvriendelijk.  Zal wel weer niks worden. Heb ik al vaker opgemerkt ook 
bij onderzoek naar openstelling gemeentehuis. 

- Betreft Balk 
- De openingstijden zijn duidelijk en staan goed vermeld op de website. 
- Elk milieuterrein open een paar ochtenden en een paar middagen!!! 
- En ook op woensdag graag open 
- Eventueel zou ik graag een uitbreiding willen voor Lemmer op zaterdag net als in Joure 
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- Haal eens in de zoveel tijd grof vuil op 
- In de ochtend kun je niet meer laden omdat de kar in de middag pas leeg kan en het geeft 

minder file vorming. 
- Kan prima vaker open 

- Lager open op middag 
- Langer open zal vast duurder worden. Dus dan is er nu keus genoeg 
- Maandag t.m. Vrijdag van 9.00 - 17.00. Zaterdag van 9.00 - 14.00 
- Misschien 1x per week of maand op een avond open ? Zodat mensen die werken van 8 tot 5 

niet altijd op hun vrije zaterdag erheen hoeven. 
- Misschien een avond ,voor mensen die overdag moeten werken 

- Misschien is het handig om 'S avonds een paar uur te zijn. 
- Nu het gratis is ga ik vaker en hoef ik niet te wachten tot de kar volgepropt is 
- Nu is Joure woensdags dicht. Dat vind ik jammer maar beslist niet onoverkomelijk. 
- Nu kan een werkende op zaterdag net 1 ritje doen. Dat schiet niet op.  Mijn man moet met 

deze openingstijden vrij nemen om iets naar de stort te kunnen brengen. Dat is niet productief 
en slecht voor de economie.  I.p.v. Alle dagen half is 2 of 3 keer de hele dag beter. 

- Op werkdagen moet ik werken!!!!! 

- Openingstijden buiten kantooruren uitbreiden, bijvoorbeeld eind van de middag, een avond 
en/of de zaterdagmiddag toevoegen. 

- Ophaalservice organiseren 
- Straks willen de mensen nog op zondag naar ket milieuterrein kunnen! Hoever wel je gaan? 
- Tijdens winkeltijden 
- Vrijdag ook open zou mooi zijn! 

- Wellicht voor de werkende gezinnen, die zaterdags druk zijn met sportclubjes etc van de kids, 
zou  ruimere openingstijden ( denk aan begin van de avond, of einde middag) wel handig zijn. 

- Woensdag ook open in Joure 
- Zie antwoord bij vorige vraag 
- Zie mijn vorige antwoord. Open op alle werkdagen en op zaterdag. 
- Zie opm. Vorige vraag 

- Zie vorige antwoord 
- Zie vorige opmerkingen 
- Zie vorige vraag 
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Vraag 9: Hoe tevreden bent u over onze dienstverlening op de milieuterreinen van de gemeente?  
De meest gegeven antwoorden zijn: 

• Wisselende ervaring medewerkers. 

• Niet geweest of een tijd niet geweest. 
 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

- Balk smacht naar een ruimere locatie waar ook chemisch afval weer ingeleverd kan worden 
- Balk verbetert binnenkort, werd tijd 
- Ben er een aantal maken geweest en werd alle keren zeer onvriendelijk en ongeduldig 

behandeld. 
- Ben nog niet bekent met .het nieuwemilieuterein 
- Ben tot op heden er nog maar 1 keer geweest. Ik breng mijn nog redelijke spullen ook naar de 

kringloop vandaar. 
- Beperkte ruimte voor opstellen voor de poort. Bovendien staan in de straat ook vaak 

vrachtauto"s geparkeerd wat tot onoverzichtelijke situaties leidt. 
- Betreft huidige en tijdelijke situatie in Balk 
- Bij de poort vaak wachttijden, vooral op zaterdag. 
- Bij het milieuterrein te lemmer is de rijrichting een onlogische; met aanhangwagen zou je 

bovenop moeten keren, om goed met aanhangwagen naast containers te komen.(onefficiënt) 
- De belachelijke verhoging van 7,50 naar 15.00 voor een karretje afval is dan nu hopelijk 

verleden tijd!!!!!!!!!!!!! 
- De doorstroming kan sneller. Nu leidt de toegangsprocedure tot (te) lang oponthoud. Dat 

werkt ook contraproductief. Voer evt. Een speciale pas in of maak gebruik van 
kentekenregistratie (zoals in sommige parkeergarages). 

- De ene is behulpzaam de ander niet. Vaak lang wachten 

- De gang van zaken op het millieuterein is doorgaans goed geregeld 
- De korte openingstijden op zaterdag leveren lange wachttijden op 
- De medewerker zorgt voor de duidelijkheid waar wat precies in worden gegooid. 
- De medewerkers zijn bijzonder hulpvaardig en vriendelijk, de leidinggevende waar ik een 

aantal keer mee te maken heb gehad in het geheel niet. 
- De nieuwe knop om te kunnen doorrijden met groenafval is een sterkte verbetering. 

- De ruimte bij de verschillende afvalsoorten is veel te klein. Als er bijvoorbeeld 3 auto's komen 
met grof afval met aanhanger, dan staat de boel vast ook voor de andere soorten afval. Bij de 
gegeven ruimte lastig op te lossen denk ik. 

- De toegang in Balk(waar ik altijd heen ga) is onhandig: het is vaak geblokkeerd, moeilijk op en 
af rijden met auto's, vooral als er een aanhanger achter zit. 

- De wachttijden zijn wisselend. Op zaterdag en vrijdag vooral in het voorjaar/zomer soms erg 

lang wachten voor je aan de beurt bent. 
- Eerlijk gezegd vinden wij het personeel in Lemmer stukken vriendelijker dan zij in Balk. 

Misschien kunnen zij in Balk op weg geholpen worden zodat ze trots kunnen zijn op hun werk 
en dit ook uitstralen. 

- Er staan hekken voor de containers. Hoe kan ik daar ooit iets over heen krijgen? En de 
mannen daar hoeven toch ook hun rug niet te breken? 

- Er zijn nagenoeg geen wachttijden 

- Erg vervelend, dat mijn man met een trekker en wagen vol met snoeiafval stond en het dan 
niet mocht lozen. Onbegrijpelijk en klantonvriendelijk 
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- Gebruik kentekenherkenning i.p.v. Een slagboom waarbij iedereen uit de auto moet, pinnen en 
dan weer door de poort. 

- Geen idee ben er nog niet geweest 
- Geen idee. Nog nooit geweest 

- Graag een grote afsluitbare papiercontainer, waarin vertrouwelijke papieren kunnen worden 
gestort, die dan door een betrouwbaar bedrijf kunnen worden opgehaald en vernietigd. Sta nu 
soms stapel papier in de vuurkorf te mikken 

- Het betalen met de pin moet sneller. Wellicht een mobiel pinapparaat met een mannetje bij de 
poort!!! 

- Het is geen logisch terrein met gratis bakken en betaalde. Je komt vaak met een aanhanger en 

dan is het erg lastig parkeren veel te weinig ruimte bij de afvalcontainers boven op. 
- Het is niet makkelijk te zien wat in welke bakken moet 
- Het is onverstandig om op zaterdag te gaan, dan is het behoorlijk druk, gelukkig kun je er 

doordeweek prima terecht. 
- Het lijkt me een verbetering als het materiaal voor hergebruik op vaste tijden kan worden 

opgehaald, en meteen op de juiste plek terecht komt, en dat hoeft niet gratis. 
- Het wachten moet je er voor over hebben als het nodig is 

- Ik ben er al langere tijd niet meer geweest. 
- Ik ben er in de loop der jaren 2 keer geweest en die ervaring was niet positief. 
- Ik ben er nog niet geweest. 
- Ik ben nog niet met spullen naar het nieuwe milieutterrein in Lemmer geweest 
- Ik ben nog niet op het nieuwe terrein in Lemmer geweest, zodat ik de huidige situatie niet kan 

beoordelen 

- Ik ben ooit in andere gemeente (stad) geweest, ik kreeg daar gevoel dat men het waardeerde 
dat afval werd gebracht. Dat heb ik in Joure niet 

- Ik ga zelf niet meer naar het milieuterrein, en heb hier dus geen mening over. 
- Ik kom er eigenlijk nooit 
- Ik mocht niet met mijn fiets op het milieuterrein van Joure komen. Ik had spullen van de 

chemobak maar helaas mocht ik niet naar boven om ze te brengen. 

- Ik snap niet altijd direct wat de bedoeling is. Daar worden de mannen brommig van. Een tafel 
van hout met stalen poten, waar gooi ik die in? Wat voor verschillen in hout zijn er wel niet. Je 
moet heen en weer rijden naar div. Containers een soms moet je dan achteruit. FF helpen is 
vaak teveel gevraagd. 

- In Balk op zaterdag lange wachttijden. 
- In Balk vind ik het oprijden chaotischcc 
- In en uitstappen en betalen neemt teveel tijd in beslag. Zou een pinautomaat die door een 

medewerker, toezichthouder, aangeboden tijdens het storten soelaas kunnen bieden? 
- In Joure is de jonge garde heel vriendelijk en behulpzaam. De oude niet zo. 
- In Joure is de ruimte tussen de slagboom en de openbare weg veels te kort. Nu staan er 

voordat de stort open gaat al veels auto,s te wachten aan beide zijden van de weg. En wat 
flexibiliteit zou eens vriendelijker zijn als de mannen werkzaam op de stort wat uit de neus 
zitten te peuteren en er vele auto,s staan te wachten 

- In Lemmer heeft men een onbegrijpelijke logica op het plateau men wil dat u er aan de voor 
kant op en dan de spullen in de gekozen container gooit. Als je de achter kant komt rij je  
achter uit naast de container en zo kunnen alle containers gebruikt worden. 

- In Lemmer vind ik het vriendelijker dan in Joure. En Lemmer is heel ruim en toegankelijk. 
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- Is natuurlijk heel onhandig bij de toegang met een aanrijbaan  Beter bij gratis storten direct op 
een andere rijbaan. Dit voorkomt lange wachttijden en voorkomt dat men het dan maar 
ergens anders stort. 

- Jammer dat er geen tractors meer mogen komen. Nu moeten auto's met aanhangwagens vaak 

rijden. 
- Je zou contant moeten kunnen betalen 
- Kom er nooit 
- Lange rij en helaas int voorjaar zekers op zaterdag 
- Lange tijd niet geweest. Voorheen lange wachttijden en norse medewerkers. 
- Lange wachtrijen op zaterdag! 

- Lemmer heeft een nieuw milieuterrein, hier ben ik nog niet geweest, vandaar de antwoorden 
als 'neutraal'. 

- Medewerkers spreek je eigenlijk nooit, lopen wel rond, maar benaderen je nooit pro-actief. 
Wachttijden zijn soms lang, zie mijn eerdere opmerking over aparte ingang voor groenafval, 
zou de wachttijden verkorten. Ook de betaalterminal op raamhoogte bij de ingang zou schelen, 
dan hoef je niet elke keer uit de auto en eindje te lopen en weer terug. Vooral als het gratis is. 

- Meer actie, ruimere inrit, snellere afhandeling bij de slagboom. Klantvriendelijkheid kan vele 

malen beter. 
- Met ruimere openingstijden m.n. Op zaterdag zullen de wachttijden ook kleiner worden, denk 

ik. 
- Mijn ervaring is, dat je soms wel en soms niet moet betalen en dat ligt er volgens mij gewoon 

aan met welk been de mensen van de afvalscheiding die dag uit bed gestapt zijn 
- Misschien een mogelijkheid om per fiets materiaal te brengen (is ook beter voor milieu) 

- N.v.t. 
- Nog geen ervaring is de Lemmer 
- Nog geen ervaring op nieuwe lemmer terrein. Kom er bijna nooit 
- Nog niet op het nieuwe terrein geweest 
- Nu de toegang geautomatiseerd is (Joure), spreek je heel vaak helemaal niemand meer als je 

op het terrein komt 

- Onhandige opstelling containers op milieuterrein. Bv puincontainer staat nu achteraan ! En het 
kosten zijn per 01 jan met 100% gestegen wat ik abominabel vind. Ik ben zeer tevreden over 
de vriendelijkheid van de medewerkers maar verder ben ik negatief over de bereikbaarheid, de 
wachttijden, de logistiek en vooral de kosten (hiermee bereikt u dat er meer illegaal in de 
natuur zal worden gestort). 

- Ontevreden wachttijden omdat het zaterdag ontzettend druk is. 
- Op de fiets iets komen brengen wordt geweigerd! Je moet met milieu onvriendelijke auto 

komen. ???? 
- Op folder,en op internet wordt niet duidelijk aangegeven wat grof huisvuil is en wat dan wel of 

niet in grijze container kan,er staat op internet zelfs dat kleine appareaten in grijze container 
kunnen!. Verder blijkt glas niet altijd glas te zijn,drinkglazen en vazen en gekleurd glas moet 
dan weer in de grijze container,maar dat vind je nergens aangegeven. Ook lampen is niet 
duidelijk,spaarlampen is kga gewonelampen moeten blijkbaar in grijze container,maar waar 

lees ik dat ? 
- Op zaterdag is het soms erg druk 
- Op zaterdag kan de wachttijd heel erg oplopen 
- Over het algemeen ervaar ik de medewerkers op het milieuterrein (Joure) niet als heel 

klantvriendelijk en behulpzaam. Ik doe graag wat moeite om afval te brengen en ervoor te 
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betalen, maar voel met bijna bezwaard als ik afval breng, door de onvriendelijke houding van 
de medewerkers.  Ik betaal bij de slagboom € 5 voor afval, maar wordt boven op het 
afvalterrein zowat 'afgestraft' omdat ik het betaal bonnetje niet heb meegenomen in de auto. 

- Paar keer problemen gehad met de slagboom die te snel sloot en daardoor het hoofd van de 

medepassagier die had betaald flink raakte! Hier is over gebeld en mogelijk al iets aan gedaan. 
Verder zijn er vaak lange wachtrijen. Het duurt soms behoorlijk lang voor er een auto door de 
slagboom gaat. 

- Prijzen zijn verdubbeld sinds vorig jaar. Erg jammer 
- Ruimte is met aanhanger op milieu terrein beperkt zeker voor de mensen die er niet mee 

kunnen rijden 

- Soms een lach en glimlach is ver te zoeken.   Laatst mee gemaakt dat er mensen 
uitgescholden worden door medewerkers milieu terrein.  Hoe onbeschoft  !!    Omdat mevrouw 
net iets in verkeerde container gooide.   Whoehoe..  Wouw...  Ja als het er niet duidelijk op 
staat.  Tja dan ga je..    Niet iedereen is ZO SLIM ALS DE MEDEWERKERS OP MILIEU 
TERREIN...    Sorry hoor. 

- Soms heb je gewoon pech 
- Toegangsregeling is grote bottleneck. Iedereen moet langs hetzelde poortje ook met groen en 

kleine spullen. Nogmaals perfect milieuterrein met 1 hele hele grote ergernis. 
- Toegankelijkheid en duidelijkheid kunnen echt wel verbeterd worden maar daar wordt ook al 

aan gewerkt volgens mij. 
- Tot nu toe vond ik de chemie-ontvangst prima; de plastic afval ton heb ik voorzien van een 

paar plastic "flessen", daar gaan alle batterijen in, enz enz, kwestie van op de kop en schoon 
istieweer. 

- Veel medewerkers zijn aardig, er zijn er ook die een stuk minder geschikt zijn om hier te 
werken. Wachttijden zijn zo nu en dan echt te lang. 

- Voor groenafval zou een extra rij handig zijn, want je hoeft toch niet te betalen en dan hoef je 
niet achter de anderen te wachten 

- Vriendelijkheid is vaak ver te zoeken, in Heerenveen veel beter 
- Wacht op nieuwe milieuterrein in Balk 

- Wachttijd; kan beter Personeel; ronduit onbeschoft soms 
- Wachttijden wisselen heel erg, maar kunnen soms oplopen tot 45 minuten (vooral op 

zaterdag). Onder andere door het geklooi bij de slagboom (niet iedereen weet hoe dat werkt). 
Dan nog uitladen en weer naar huis en dan ben je al snel een uur verder.  Terrein erg krap bij 
drukte. Helemaal als je met een kar achteruit moet. 

- Wachttijden, geldt alleen in Balk op zaterdagmorgen 
- Wat een gedoe en erg onduidelijk allemaal 

- Wat Joure betreft: Slecht met een aanhanger naast een container te stoppen. Wegens de 
drukte bijna geen ruimte om te manoeuvreren. Personeel is bokkig en weinig behulpzaam wat 
voor mij persoonlijk een extra drempel op smijt om afval op deze manier in te leveren. 

- We hebben nu in Balk een slechte situatie die hopelijk binnenkort verbeterd als het nieuwe 
terrein in gebruik wordt genomen 

- We zijn nog niet op het nieuwe terrein geweest 

- Wij hebben geen auto en komen zelf eigenlijk niet op de milieustraat. Wanneer we spullen 
voor de milieustraat hebben, dan geven we dit aan de buren mee. 

- Zaterdagochtend kan het erg druk zijn. 
- Zaterdags altijd lange rij... 
- Zaterdags in Balk vaak te druk. 
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- Ze zijn altijd behulpzaam. 
- Zie bijna nooit een medewerker op het milieuterrein 
- Zit wel verschil in welke medewerker je treft. De ene helpt mee als het nodig is en de ander 

heeft de handen in de zakken. 

- Zoals reeds vermeld, een aparte ingang voor groen/ gratis 
- Zonder auto slecht te bereiken 
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Vraag 10: Wat heeft uw voorkeur bij kleine elektrische apparatuur die voor u overbodig is 
geworden? Meerdere keuzes mogelijk 

Anders, namelijk:  
 

- Als het kan om de grootte in de supermarkt in het inleverpunt 
- Als het nog werkt naar iemand die het gebruiken kan 
- Als het nog werkt, gaat het naar de kringloopwinkel. Als het kapot is, kan ik het wel 

wegbrengen naar het milieuterrein. 
- Bakken bij de supermarkt zijn handig, net als met de batterijen 
- De kringloopwinkel 

- Ik breng alle kleine electrische apparaten naar een milieuterrein 
- Ik breng kleine elektrische apparaten altijd naar een inleverpunt op een milieuterrein 
- Ik breng kleine elektrische apparaten altijd naar het milieuterrein 
- Ik breng kleine elektrische apparaten meestal naar een inleverpunt bij een supermarkt. 
- Ik lever ze in bij de jumbo 
- Ik neem het mee naar de zaak. Die afvalverwerker neemt het wel gewoon mee. 
- In bak bij bouwmarkt 

- Inleverpunt bouwmarkt. 
- Is iets stuk, geef ik dat bij de winkel af. Als ik nieuw koop. 
- Kringloop 
- Lever in bij een inlevering veelal jumbo Heerenveen 
- Naar de kringloopwinkel 
- Naar de oudijzerboer 

- Neem het mee naar school, eigen inzamelpunt 
- Of neem ze mee naar de bouwmarkt 
- Speciale inzamelpunten in winkel(straat) 
- Tweedehandswinkel 
- Wegbrengen naar de lokale kringloopwinkel 
- Worden afgevoerd via de oud-ijzerhandelaar 

- Ze gaan nu in het grootste deel van de gevallen naar het millieuterein, maar ik doe er vaak wel 
lang over omdat ik de rit moet plannen en dan komt het er niet van. Het zou mooi zijn als het 
opgehaald wordt. 

- Zie onder 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

- 1 of 2 x per jaar zou wat mij betreft voldoende zijn 

- Als het kapot is, dan lever ik het in bij het milieuterrein 
- Als je het apparaat niet bij die winkel hebt gekocht, breng is het daar uiteraard ook niet heen. 
- Breng ze niet meer naar milieuterrein in verband met wachttijden en slechte toegangspoort. 

Dat doe ik ook niet meer met verf enzo. Ben er klaar mee. 
- Dan krijg ik geld 
- Een container bij elektro winkel of supermarkt om klein spul in te leveren. Het is vaak 

gemakzucht om dit in je eigen container te gooien . Inleveren op milieuterrein kost teveel tijd ( 
die je niet veel hebt als werkende) 

- Elektrische apparaten kunnen veelal worden gerepareerd bij het zgn. Repair-cafe !! 
- Grote electrische apparaten (koelkast bijv) worden meegenomen als de nieuwe wordt gebracht 

door de winkel 
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- Grotere apparaten die er niet in passen, hangt af of we het een keer kunnen combineren naar 
een milieuterrein en anders de grijze container. Bruikbare dingen sloop ik er zelf overigens uit 
en af (harde schijven, snoeren, schakelaars etc) 

- Het zou mogelijk moeten zijn dat er meer inleverpunten komen of weer een 

inzamelingsmoment om deze dingen aan de kant van de weg te zetten. Een rode 
afvalacontainer voor chemisch afval staat nu als bewaarbox in de kast of garage. 

- Het zou mooi zijn dat er voldoende inleverpunten worden gecreerd. 
- Het zou wel goed zijn om bijv. 1 of 2 keer per jaar huishoudelijke apparaten op te halen voor 

die mensen die geen auto hebben. Want zonder auto is voor veel mensen in de uitgestrekte 
gemeente best moeilijk om op een milieuterrein te komen. 

- Ik zou graag een container bij de glascontainer hebben voor klein elektrisch apparaten hebben 
ze andere gemeenten ook wel. 

- Inleveren bij een supermarkt lijkt mij handig , daar komt iedereen wekelijks 
- Inleveren elektrische apparaten bij repair cafe´. Wellicht kunne zij nog iets repareren of 

onderdelenopnieuw gebruiken. 
- Inlevering bij electrozaak, zonder aankoop van een nieuw product. 
- Je gaat niet voor één apparaat naar de milieustraat 

- Koop ik daarna gelijk een nieuwe. 
- Net als vroeger. Kwam er regelmatig een milieu auto langs waar je al dat soort goederen kwijt 

kon. Werkte perfect 
- Nu het gratis is, ga ik het wel naar het milieu terrein brengen, maar dat is nog niet aan de 

orde geweest. 
- Of demonteren en zelf scheiden en deels naar ijzerhandel 

- Of weggeefhoek of kringloop 
- Ophalen thuis moet dan wel ook voor meerdere zaken dan zijn. 
- Sinds kort kun je kleine elektrische apparaten en batterijen ook bij de jumbo in lemmer 

inleveren. 
- Stimuleer het inruil effect in winkels; bij een nieuwe aanschaf beloon je met ???  (in nijmegen 

hebben ze soms zakken met humus voor je tuintje)  als je naar de gemeentelijke inzameling 

gaat u als gemeente kan toch ook bij andere gemeenten vragen? Hoe goed iets werkt ? 
- Van electronicazaken weet ik niet af dat die het innemen 
- Voor oudere mensen is het ophalen thuis natuurlijk een uitkomst. En wel gratis. Niet iedereen 

kan nog auto rijden op hogere leeftijd. 
- Voorheen werden deze apparaten door de milieuwagen van huis opgehaald. Iedereen had een 

rode kist. Deze kon je aan de weg zetten.  Ik denk dat dit wel stimulerend werkt, als je weet 
dat het op een bepaalde dag wordt gehaald. Ik weet dat dit bij veel mensen zo werkt. Gemak. 

- Vroeger werd de rode chemische bak opgehaald. Wellicht is deze bak te gebruiken voor 
elektronica e.d. En haal het eens in de 3 maanden op. 

- Wat vroeger in de milieubox kon gaat nu de container in. Lampen, batterijen, elektrische 
tandenborstel, scheerapparaat enz daarmee ga ik niet naar milieuterrein. De rit met de auto is 
schadelijker. Er wordt altijd geroepen dat er bij restafval nog scheiding is van plastic e.d. 
Prima, dan hoef ik daar minder op te letten. Glas, papier en kleding en gft scheiden we 

natuurlijk. , 
- Wederom ik heb geen vervoer. Het wordt echt tijd dat daar wat mee gedaan wordt. 
- Weer iets van milieu auto  hadden ze vroeger ook.  Bv. Eenmaal in de maand of zo?  Komt ie 

door de straat tenminste als er behoefte aan is. 
- Werkt prima zo; kosteneffectief. En ik heb de ruimte om het thuis een poosje te verzamelen. 
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- Zie vorige antwoorden, o.a. Vaste (extra) locatie in dorp op vaste tijden.                                  
Wellicht is een 'ophaalservice' aan huis op vaste dagen/tijden) zo gek nog niet en hoeft niet 
meer te kosten doordat er 'winst' behaald kan worden door het daardoor vermijden van 
'kwalijke' praktijken (zie mijn eerste antwoord) 

- Zijn ze kapot en niet te repareren door bv repair café, dan naar milieu terrein.  Als ze nog 
werken maar ik wil ze kwijt dan naar kringloop. 

- Zo nodig; wij proberen ook ze eventueel om te ruilen bij aanschaffing nieuwe  apparatuur. 
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Vraag 11: Wat is uw voorkeur voor ongeadresseerd drukwerk in de brievenbus thuis?  

 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

- ...Maar ik krijg ze ook niet, omdat ik al zo'n sticker op de brievenbus heb 

- + geen drukwerk 
- Als ik dit niet wil kan ik een sticker plakken 
- Als je geen huis aan huis bladeren wilt ontvangen hoe los je dit op met de gemeente krant? 

Alleen digitaal? 
- De ja / nee sticker werkt wat mij betreft uitstekend. Geen klagen over. Wel vervelend is de 

post, gericht aan de bewoners van de .....straat, nummer 24 (zoals loterijen en ook de 

gemeente wel doen) 
- De jouster courant is hierop een uitzondering, deze wordt zowiezo bezorgd. (niet dat het de 

moeite van het lezen waard is, maar toch...) 
- De jouster krant dfm-nijs wordt zeer onregelmatig bezorgd; dat is jammer. Maar eigenlijk 

werkt op een vast punt afhalen (samen met boodschappen) ook best wel goed. Aan 
reclamedrukwerk heb ik geen behoefte. 

- De post van loterijen mag wel ingeperkt worden. Die versturen veelvuldig en verdwijnen bij mij 

altijd in de papiercontainer. 
- De sticker ja/ ja.  Of nee/ ja is hierin erg helpend. Doe deze bij elk adres door de bus, levert 

vast en zeker wat goeds op 
- Die pakken vol mer reclame gooien de meeste mensen rechtstreeks bij het oude papier. Zeer 

milieuonvriendelijk! 
- Dit is inderdaad niet netjes, maar ik vind het wel fijn reclameblaadjes door te kijken. De 

basisscholen krijgen er wel weer geld voor omdat zij het ophalen 
- Doe het wel allemaal in de papiercontainer 
- Een grote ergernis zijn de vele 'folders-en-ander-ongevraagde-papierhoeveelheid' en dan nota 

bene ook nog 'verpakt' in plastic!   En ons maar vragen om milieubewust te worden/zijn.  Wat 
denkt uzelf hierover? 

- En geen ongeadresseerd drukwerk. 

- En ook ongeadresseerd reclamedrukwerk is welkom. 
- Er zit een aantal folders in het pakket van winkels die we niet eens in lemmer hebben. De 

folders van de winkels waar je boodschappen doet kun je ook een keertje meenemen als je in 
het dorp bent. De rest is overbodig. 

- Even sneupen, no? 
- Goed voor de oud papier ophaal verenigingen. 
- Heb een ja/nee sticker 

- Heb ook een sticker op de brievenbus. Desondanks komt er soms wel drukwerk etc in de 
brievenbus. 

- Het is wel te hopen, dat het oud papier nog iets op blijft brengen t.b.v. Schoolreisjes e.d. 
- Het oud papier wordt hier opgehaald door de plaatselijke school. Zo verdienen zij er ook wat 

aan. 
- Het wordt hier niet gelezen en gaat direct door naar het oud papier. Zonde van het materiaal 

en digitaal is er genoeg te lezen. 
- Hier zijn de stickers nee/nee toch heel goed voor? 
- Ik geef mijn antwoord onder het voorbehoud dat ik mij voeg naar de voorkeur de meerderheid 

van de geënquêteerden  trouwens, welke maatregelen, welk beleid heeft de gemeente achter 
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de hand? N.b. elke inwoner kan altijd nog een sticker op de voordeur plakken met zijn/haar 
wens(en) 

- Ik heb een nee-nee sticker op de deur sinds een aantal weken en wen me er aan om de 
reclame en nieuwsberichten online te lezen. 

- Ik heb een sticker op de brieven bus. Geen reclame wel kranten 
- Ik vind het sneupen vaak wel leuk maar het verleid ook sneller dan wanneer ik t niet zie. 

Eigenlijk zou het beter zijn geen folders te krijgen maar via de app op te zoeken indien nodig. 
Zou voor mij prima zijn 

- Ik wil geen ongeadresseerd drukwerk en geen huis-aan-huisbranden ontvangen maar ontvang 
nu ook niet de joustra courant en het gemeente-blad. Dat vind ik jammer 

- Ik wil wel kranten ontvangen, maar geen ongeadresseerd drukwerk. 
- In dit e-mail tijdperk lijkt me dat bijna overbodig. Leg folders in winkels zodat mensen zelf 

kunnen kiezen. De oudere generatie zal dat nog zeker op prijs stellen. De folderbezorgers 
gooien hun restafval in de papiercontainer, en elke keer weer denk ik, weer een boom naar de 
bliksem.. Zonde! 

- Jammer genoeg ontvangen wij ook een hoop ongewenste reclame omdat de afzender de 
sticker niet respecteert. 

- Je kan je foldertje toch meenemen als je gaat winkelen.. Of je wijzigt je computer gebruik een 
klein pietsie 

- Je krijgt nauwelijks meer reclame, kranten en post. De papiercontainer is veel te groot ! 
- Mar dy kranten krij ik net, ek de “gemeentlike meidielings” komme noait yn de bus en allyksa 

de jouster, dy sjogge wy noait 
- Met sticker is dat goed geregeld. 

- Mijn nee nee-brievenbussticker werkt naar behoren. 
- Mijn optie staat hier niet bij. De plaatselijke krant wordt graag ontvangen.  Reclame ed. Niet. 
- Niet van de ambtelijke postcode loterij 
- Of verplicht de reclamemakers een fatsoenlijke website/app te maken om het op/in te kunnen 

bekijken. 
- Om het oud papier terug te dringen hebben we een ja/nee sticker op de brievenbus. Helaas 

ontvangen we daarmee ook geen sneker nieuwsblad meer. 
- Totale onzin die reclame folders 
- We hebben een ja/nee sticker op de brievenbus 
- We hebben een nee-nee sticker op de deur. 
- Wij hebben de 'ouderwetse' ja/nee sticker op de brievenbus. Dat werkt prima. 
- Wij hebben de ja/nee-sticker op de brievenbus, omdat we wèl een huis-aan-huisblad willen 

ontvangen, maar geen reclamedrukwerk! 

- Wij hebben een ja nee sticker bij het gemeentehuis opgehaald. 
- Wij hebben een nee/nee-sticker op onze brievenbus. Helaas krijgen wij nog steeds reclame. 

Op de envelop staat dan: aan de bewoners van helaas maakt de fryske marren zich daar ook 
schuldig aan. 

- Wij wonen buiten de lemmer het is voor de bezorger vast te ver fietsen wij krijgen geen 
huisbladen enkel een klein zakje reclamedrukwerk. 

- Wonend in dorp zonder enige winkelvoorziening is het prettig dat je je kunt oriënteren voordat 
je naar dorp met wel voorzieningen gaat. 

- Woon afgelegen dus heb niet veel last van ongeadresseerd drukwerk 
- Zie voor papier graag een container verschijnen terwijl de opbrengst wel voor de scholen blijft 
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Vraag 13: Maakt u gebruik van wasbare luiers? 
Anders, namelijk:  
- Nee 
- We hebben dit geprobeerd maar alles was elke keer nat. Zodra de kleine actiever wordt willen 

we dit opnieuw proberennat 
- Wij hebben de eersten 18 maanden wasbare luiers gebruikt 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

- Ik gebruik wel wasbare zwemluier. 
- Ik ken ze niet. Waar kan ik ze krijgen? 

- Ik vind het een vieze stinkzooi. Prijs technische denk ik persoonlijk dat het verschil aanzienlijk 
kleiner is dan hier wordt voorgesteld. Wij kwamen na eigen berekeningen op een veel kleiner 
verschil uit. Aanschaf van de uitwasbare luiers is behoorlijk hoog. 

- Niet voor kinderen maar voor eigen gebruik; niet erg hoor 
- Onzin,    wasbare luiers thuis in de wasmachine.  Poep plas  whahah..   Wasmachine draait 

meer moet uitgekookt worden.  Hoge temperatuur.   Lekker gewone luiers.   Vroeger kon je zo 
nog inleveren scheiden.  Maar ja  daar hield de gemeente weer mee op.   Dan ook maar zelf 

weten.  Dan maar bij het rest afval. 
- Reken dat nog maar eens uit! 
- Zij gebruikt maar 1 pamper per dag sinds ze 1 1/2 is 
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Vraag 14: Kruis hieronder aan welk antwoord voor u van toepassing is:  
Anders, namelijk …… 
 
- Afvalapp overbodig; website geeft alle desbetreffende info. 

- De app moet ge-update worden, oude mik. 
- Er zijn vele mensen die geen computer hebben,moeten ze goed aan denken 
- Heb geen smartphone noch tablet 
- Hij functioneert niet!!! 
- Ik ben nog van de generatie voor de appjes, ik heb dus geen interesse 
- Ik ben op de hoogte, ik krijg de nieuwsbrief (top) en melding op de mobiel 

- Ik erger me groen en geel aan dat gedoe met al die äpps", niet iedereen heeft een mobieltje 
- Ik gebruik geen app, maar een laptop, die heel snel contact maakt met het internet 
- Ik heb de app, maar deze herinnert mij niet aan afvalophalen 
- Ik heb geen smart telefoon 
- Ik heb geen smartphone 
- Ik heb geen smartphone 
- Ik heb geen smartphone en tablet 

- Ik heb geen smartphone of tablet 
- Ik ken hem en heb hem gebruikt. Maar staat alleen oud nieuws en de meldingen gaan niet 

weg. Dus weer verwijderd 
- Ik wilde hem installeren, maar mijn versie van Android wordt niet ondersteund (hoewel niet 

overdreven overjarig) 
- Ik woon er een jaar maar voor mijn postcode is er geen data bekend. 8501hp3 

- Ken app niet,en heb geen smartphone,daar moet meer rekening mee gehouden worden. 
- Niet iedereen heeft een smartfone, 
- Ook op papier 
- Pushmeldingen dat de container morgen geleegd gaat worden? Anders geen interesse 
- Staat wel op afval kalender. 
- Wij bezitten simpelweg de vereiste apparatuur niet en kunnen het ook niet bedienen.nooit 

geleerd. 
 
Vraag 14A: Graag willen we de afvalapp zo optimaal mogelijk benutten. Heeft u suggesties voor 
het verbeteren van de afvalapp of bijvoorbeeld voor het toevoegen van informatie?  
 
- Afvalwijzer toevoegen. Maak inwoners bewust van het nut en de noodzaak van afvalscheiding 

door informatie gedoseerd te zetten op app. Liefst met beelden die elke week/maand 

veranderen. 
- Bemerk in de vraagstelling weinig bereidheid van de gemeente om te investeren in 

afvalscheiding zonder dat alles op de burger wordt verhaald. Servicegerichtheid hierbij is 
matig. 

- Bij de eerste versie kreeg ik een bericht welke container aan de straat moest, bij de nieuwe 
niet meer. 

- De afvalapp werkt bij mij helaas niet naar behoren. Nieuw toestel en de instellingen staan 
goed maar de meldingen komen niet door. 

- De app geeft de nagelezen berichten door maar als je ze hebt gelezen krijg je ze niet weg 
- De reminders werken niet. 
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- Duidelijke instructie over de melding dat afval wordt opgehaald. Krijg nu soms wel en soms 
geen melding (meestal niet) 

- Ek graach yn it Frysk, dus twatalich 
- Helaas geen suggesties. Het doet wat het moet doen. 

- Het melden om middernacht dat de container zal worden geleegd is nutteloos als de 
ophaalwagen al voor achten bij je huis is. Die waarschuwing is nuttiger als deze rond 20.00 
uur wordt gedaan. 

- Het verschil tussen de grijze en de groene stippen is bijna niet te zien.  (Ik gebruik de app op 
de telefoon en ben niet kleurenblind)  Geef een uitgebreidere opsomming van het afval dat 
gratis weggebracht kan worden 

- Ik vind de app nog vrij onhandig en beperkt in informatie. Zo kan ik bv niet vinden wat de 
diverse tarieven zijn (milieuterrein en balie) Graag uitbreiden dus en minimaal een goede 
zoekfuctie plaatsen 

- In de app moet staan in groot detail wat waarheen moet.  Als je in toetst : gloeilamp : dan 
aangeven chemisch afval, breng naar milieuterrein. 

- Info is niet altijd up to date en lastig te vinden. Geen gebruiksvriendelijke app. Verticaal i.p.v. 
Horizontaal op de ipad. Inf 

- Is goed zo 
- Ja, graag de oude berichten automatisch verwijderen. 
- Krijg geen melding welke container aan de weg moet 
- Legen ondergrondse containers graag ook de vaste dag hiervoor vermelden 
- Meer aandacht voor illegale stort en de gevolgen daarvan. 
- Piek tijden, jullie weten precies wanneer het druk is. Vertel dat zodat je daarop evt je moment 

van langskomen kan aanpassen 
- Schermen makkelijker toegankelijk. 
- Teveel invuloefeninen en te administratief 
- Tijdstip van melding afhaaldag wijzigen van 00.00 naar bijvoorbeeld 21.00 dag van tevoren 
- Tot nu toe niet 
- Vermelden welke afvalstoffen op het milieuterrein thuishoren en niet in de containers 

- Volgens mij moet ik elk jaar weer opnieuw instellen om meldingen te krijgen welke container 
aan de weg moet 

- Wanneer een afvalronde komt te vervallen of wordt vervroegd dan graag een melding (push 
notificatie) via de app. Momenteel worden deze meldingen alleen gedaan via social media 
kanalen, maar komt het niet via de app binnen. 

- Wanneer ze een keer geen route rijden zet er dan een reden bij, krijg je meer begrip. 
- Wat opvallender (bijv. Grotere letters of andere kleur) afwijkingen aangeven  bij mij is 

woensdag de afval ophaaldag; afwijking vaak naar de zaterdag 
- Zorg eerst maar dat hij werkt. Ik krijg alleen na herinstallatie 1 keer een bericht wanneer mijn 

container bij de weg moet. Hierna nooit meer. 
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Vraag 15: Welke informatiebron(nen) gebruikt u om te kijken welke container aan de weg moet?  
Meerdere antwoorden mogelijk 
Anders, namelijk: 
 

- Afvallapp werkt niet 
- Als de app werkt geeft ie een seintje. Maar helaas doet hij dat niet 
- Berichten op facebook 
- Containen bungalowpark 
- Dat is toch nog wel zo te onthouden. 
- Doe de containers de dag van tevoren bij de weg; geheid dat de buurt volgt 

- En, bovendien de website. 
- Geen jakender ontvangen, dus ik kijk wanneer de containers aan de weg staan. 
- Gewoon op slaan in mijn kop 
- Heb een hersencapaciteit die groter is dan een mossel de dagen dat de container wordt 

opgehaald is al jaren hetzelfde 
- Heb een ondergrondse container en krijg geen afvalkalender 
- Het is ook wel een heel vast gegeven, dus we kunnen onthouden welke er aan de weg moet. 

Bij uitzonderingen valt het op in de buurt en dan kijk ik even op de app 
- Het oud papier wordt door een school opgehaald. Wij krijgen voor de datum een briefje door 

de bus. 
- Het staat bij mij op de kalender in de keuken en in mijn acalender op mijn mobiel. 
- Het staat op facebook als het op een andere dag is 
- Ik gebruik de app en de papiere afvalkalender 

- Ik gebruik mijn verstand 
- Ik heb het in mijn elektronische agenda staan. 
- Ik kijk in de app, ik kijk of anderen de container buiten hebben, in wij binne sint nyksters 

schrijft een medewerker van de gemeente elke keer een gedicht over het ophalen van 
papier/afval! 

- Ik neem jaarlijks de gegevens van de huis-aan-huis afvalkalender over in mijn 

takenprogramma van mijn pc. 
- Ik onthoud het 
- Lokale website 
- Meestal weet ik het schema wel. 
- N.v.t. Wegens ondergrondse container 
- Niet interessant ivm ondergrondse afvalcontainer 
- Nvt bij ondergrondse container. Wij hebben ook geen afval kalender ontvangen 

- Nvt ondergrondse container 
- Nvt, ondergrondse container 
- Ondergrondse container 
- Ondergrondse container 
- Ontvangen geen kalender, gebruiken ondergrondse container 
- Papieren afvalkalender kan wat mij betreft wel weg. Alles kan je vinden op de app. 

- Social media voor eventuele wijzigingen. 
- We hebben een ondergrondse vuilcontainer 
- Weet zolangzamerhand wel welke container wanneer aan de weg moet! 
- Wij brengen het papier weg, want bij ons komen ze het niet ophalen 
- Wy witte it meastal wol út de holle 
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Vraag 16: Welk antwoord is voor u van toepassing? 

Anders, namelijk:  
 
- Geen afval, maar wel rommel omdat er nergens prullenbakken hangen 

- Ik woon langs een fietsroute van schoolkinderen en die dumpen constant allerlei afval in de 
berm 

- Ik zie heel vaak zwerfvuil liggen 
- Ik zie met grote regelmaat zwerfafval liggen 
- Ik zie regelmatig blikjes, en Mac Donald afval in de berm gegooid, waarschijnlijk uit een auto. 

Hier stoor ik me mateloos aan. 

- Maar Herman Kramer leeft nu niet natuurlijk! 
- Veel klein zwerfafval bij Poiesz lemstervaart door scholieren 
- Zie het af en toe en ruim het vaak ook nog zelf op. Zeker in eigen straat 
- Zoals hieronder aangegeven, dit zijn geen illegale stortingen geweest, de bewoners deden hun 

best, maar de gemeente blijft nalatig. 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  

- Afval in de winkelstraat in Joure wordt wekelijks opgehaald. Hier tegenover zie ik in Balk heel 
veel afval liggen. Met name rond het Haskeplein, de Dubbelstraat etc. Eigenlijk is het geen 
gezicht. Hier wandelen en winkelen heel veel mensen. Waarom wordt deze kant van de Luts 
zo verwaarloosd???? 

- Afval storten moet altijd gratis zijn dan is er ook geen reden om het illegaal te dumpen. 
- Alleen soms op het strand na stranddag als de containers overvol zijn. Verder zie ik wel 

zwerfafval liggen, hier en daar wat. 
- Als het hier al schoon is hoe moet het elders wel niet zijn! Er ligt zo vaak afval op straat (ook 

buiten het centrum). Binnen het centrum is vooral het gebied achter de Lidl/Jumbo richting 
Nieuwedijk vies en vaak vol met zwerfvuil! 

- Als ik illegaal afval zie, doe ik een melding op de app. Blijkt ook dat mensen uit andere 
provincies, in ons geval uitvoeren flevopolder, hier hun afval komen dumpen omdat hetzij hun 

eigen gemeente ‘ te duur ‘ is. Suggestie: gemeenten zouden veel meer eenzelfde beleid 
moeten hebben voor de afvalscheiding. Meer samenwerken, zodat inwoners niet misbruik 
kunnen maken. En nogmaals belonen heeft meer effect dan straffen. 

- Als in balk ook materialen als asbest kunnen worden ingeleverd vind je vanzelf minder 
zwerfafval Nu moet ik met een klein stukje asbest of een blikje verf naar lemmer 

- Als zwerfafval meegerekend wordt, dan zie ik regelmatig illegaal afval liggen: blikjes, zakjes, 
papier en plastic in bermen, bos- en fietspaden. Daarbij ruimen nog steeds een groep 

hondenbezitters de poep van hun hond niet op de juiste manier op. 
- Bedrijfsafval al wordt ook vaak in de ondergrondse containers gedumpt. 
- Ben actief als 'rommelrinner', een groep die tweewekelijks (zwerf)afval ophaalt in Joure. Wij 

komen regelmatig dumpplekken tegen, als ook de gekste voorwerpen die' zomaar' ergens zijn 
neergegooid. 

- Bij dat homo plekje op de weg van Balk-Lemmer liggen complete keukens en bedden 

- Bij de BP benzinepomp aan de Zeedijk 1 liggen altijd ontzettend veel plastic handschoenen in 
de berm. 

- Bij de Carpool plaats boven de A7 bij afrit Oosterzee/Follega 
- Bij de glas- en kledingcontainers naast de Poiesz. 
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- Bij de kledingcontainer tegenover de Poiesz ligt vaak troep. Het waait regelmatig richting de 
Aula. 

- Bij middelgrote parkeer gelegenheden ontbreken i/m optiek prullenbakken. VB Waagplein, 
Parkeren bij Harddraversweg 1, Parkeren Boeresingel, Parkeren Pastorielaan bij RK kerk, Bij 

Brede school. 
- Bij ons in de buurt houden maken wij regelmatig de bermen schoon van een aantal wegen 
- Bij op-, en afritten van snelwegen, 
- Dan bel ik op naar de gemeente. 
- De gemeente dient vaker de volle openbare afvalbakken te legen. 
- De gemeente kan een ophaalservice aanbieden. 

- De gemeenteauto’s dy’t del ride kinne ek wol stoppe om swalkôffal mei te nimmen. Dat dogge 
se noait! 

- De jeugd welke zgn. Zo begaan is met het milieu is dit volgens mij  alleen voor de buhne. (ik 
heb tenminste nog nooit een bejaarde een blikje red-bull zien dumpen)  En schei a.u.b. Uit 
met die verkiezingen van mooiste, schoonste, groenste e.d.  Als je je als gemeente hiervoor 
opgeeft is er een flinke kans dat je een prijs pakt. 

- De kledingcontainers van het L des H stromen nogal eens over, jammer dat die niet vaker 

geleegd worden. 
- De oorzaak is voor een deel de beperkte openstelling van milieuterreinen 
- De verzamelcontainers in de Julianalaan is een schrik, somstijden meer afval naast de 

containers dan er in. 
- Denk aan kleding bij de poiesz. Algemeen bekend denk ik. 
- Dit komt vaak doordat op het millieulterrein moe(s)t worden betaald. Ik keur het echter wel 

ten strengste af. 
- Dit probleem zien we nooit in Zwitserland, hier kan de De Fryske Marren nog wat van leren. 
- Dit zie ik vooral langs de rondweg en andere autoroutes in Lemmer en de op- en afritten. Maar 

ook het centrum en langs het strand zijn van dergelijke plekken. Dan gaat het vooral om 
blikjes, sigarettenpakketjes, mcdonalds afval. Graag zou ik mijn eigen initiatieven om dit op te 
ruimen willen uitbreiden naar iets constructievers met meerdere vrijwilligers. Ook zou ik de 

medewerkers van de gemeente die gras maaien willen verzoeken om eerst blikje ed op te 
ruimen als ze dit zien liggen voordat ze er over heen maaien. 

- Doen ze zelf soms,  vroeger wel geklaagd en oplossingen gegeven.   Wordt niet op in gegaan.   
Vuildumpingen heeft de gemeente WERK VAN !!   Das toch mooi hebben de mannen ook wat 
te doen.   Houdt ons aan het werk zeiden ze toen.   Nah ja,   dan ook maar zelf weten succes!! 

- Eens in de zo veel tijd grofvuil ophalen zal dit ook dalen 
- Er ligt vaak afval bij inzamelpunten van glas en textiel. Als daar een rest container staat kun je 

de rommel die weg waait of stuk valt indoen. Ook veel afval onder de rijen winkelwagentjes. 
Misschien kan de Gemeente de winkeliers daar op aan spreken vooral bij de Lidl. 

- Er moet beter gehandhaafd worden met navenant hogere boetes. De meeste mensen kunnen 
het beste opgevoed worden door ze in de portemonnee te raken, helaas. 

- Er zijn bij de gemeente bekende illegale stortplaatsen 
- Gelukkig is de parkeerplaats langs de weg tussen lemmer en balk afgesloten. Erg jammer dat 

het noodzakelijk was. En wat vreselijk dat mensen zo vervuilend kunnen doen. 
- Gelukkig letten dorpsgenoten goed op of er illegaal afval op de stortplek voor groen en takken 

wordt gegooid en spreken zij de storters er op aan. Dat werkt beter dan waarschuwingsborden 
;-) 

- Gewoon op straat in de Lemstervaart 
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- Graag weer containers voor grof tuinafval in de wijken plaatsen. 
- Gratis maken van het milieuterrein. 
- Het aantal openbare afvalcontainertjes is wel erg beperkt. Vaak zie ik weggegooide 

drankblikjes en -flesjes, met name bij bankjes. Wellicht wordt dit voorkomen door juist daar 

een afvalcontainertje te plaatsen. 
- Het afval wordt van uit de auto's in de bermen gesodemieterd en vooral bij de op- en afritten 

van de A6 bij Oosterzee en aansluiting op de N354. 
- Het betreft klein zwerfafval (zoals Mc Donald’s). In/rond weilanden ook veel landbouw plastic. 
- Het gaat voornamelijk om zwerfvuil (blikjes, flesjes etc.), dus dumpingen of stortingen kun je 

het niet echt noemen 

- Het gemeentelijk beleid op gebied van openbare afvalbakken (inclusief hondenpoepbakken) 
moet op te schop en is nu veel te beperkt. 

- Het gratis inleveren van je grofvuil op het milieuterrein is een goede keuze geweest. Dit 
vermindert in mijn ogen ook het illegaal dumpafval. Maar ook het afval wat je doorgaans 
overal in de bermen/gras etc ziet liggen, wat thuis in de prullenbak zou gaan zie je overal 
liggen.  Misschien is het plaatsen van meer containers, met name op plaatsen waar veel afval 
wordt aangetroffen een optie. 

- Het is te hopen dat dat zo blijft. In andere gemeenten zie je hte toenemen na de persoonlijke 
heffing. 

- Het is wellicht handig om bij glasbakken informatie weer te geven welke soorten glas er NIET 
in de glasbak moeten en iets van een verzamelbak neer te zetten waar dat glas dan in gezet 
kan worden, want vaak staat er naast een glasbak wel iets van glas wat er niet in kon. Een 
winkel in de buurt kan die bak dan misschien regelmatig legen (als mijn informatie klopt, moet 

dat glas bij het restafval). 
- Hoe moeilijker het word hoe meer zwerf afval  b.v carpool plek opviaduc oosterzee 
- Ik keek met grote ogen toen ik las schoonste winkelgebied, hoe vies moet het dan ergens 

anders zijn denk je dan. Ik zie overal rommel liggen omtrent de Jumbo / en andere winkels in 
de lemmer. Zie ook de gemeenlijke schoonmakers wel maar vaak zien ze nog wel iets over het 
hoofd. Er mag vanuit de supermarkt ook wel eens een ronde gedaan worden komt ook ten 

slotte ook bij hun vandaan toch!!. Bij de Poiezs Sluisweg zit in het water in het kleine haventje 
zo veel afval niet normaal meer. 

- Ik verzamel soms zwerfafval, als ik tijd/zin heb: onderweg van Balk naar Bakhuizen (Houtdyk, 
Wyldemerkwei, Leise leane) = 1 fietstas vol uit enkel 1 kant van de berm!  Een enkele keer ligt 
daar wel eens een koelkast of een groot stuk plastic aan het Rijster-einde van de 
Wyldemerkewei. Tip: Meedoen met de 'world clean up day' (19 sept 2020) zie: 
www.worldcleanupday.org 

- Ik wil me niet telkens herhalen. Grosso modo pleit ik voor: meer beloningen en minder 
regelgeving (Onze samenleving stat bol van regels en wetten. Daarmee 'schuiven' politici 
problemen weg/vooruit en hopen ze te 'scoren'.  M.i. Roept zo'n samenleving juist verzet op en 
wordt de waardering voor de politiek erdoor ondermijnd. Gooi het over een andere, 
positievere, boeg. (evt. Met/via  een commissie. Er kan er nog wel eentje bij!) Valkuil: bij (het 
bepalen van) beleid is papier altijd geduldig, de werkelijkheid is weerbarstiger en vraagt om 

meer inleving, fantasie en creativiteit. Ga uit van (het denken van) de inwoners (niveau, 
ontwikkeling, belangstelling, belang, dagelijkse bezigheden/verplichtingen. Laat zien -als 
gemeenteraad en wethouders- dat je er bent namens de inwoners! Dat kweekt begrip en 
acceptatie. 
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- Ik zie af en toe illegaal afval liggen in het Balksterbos. Vervelend als je er met je honden loopt 
en ze zijn los. Je weet nooit wat er tussen zit. 

- Ik zie ook regelmatig zwerfafval liggen, zelfs nadat de gemeentewerkers net langs zijn 
gereden. Zien die dat niet of willen ze het niet zien? 

- Ik zie regelmatig afval liggen naast de verzamelcontainers bij de winkel van Poiesz. 
- Ik zie vaak zwerfvuil liggen. Bijvoord op parkeerterreinen liggen dan plastic drinkflesjes, glazen 

bierflesjes, blikjes en verpakkingsmateriaal van etenswaren. Er staan vlakbij prullenbakken. 
Men is te lui om daar dan naartoe te lopen en het daar in te gooien. Bijvoorbeeld tegenover 
Polem bij het Lemsterstrand. Soms pak ik dat op en doe het in de afvalbak. Ook de 
gemeentemedewerkers ruimen dat op. 

- Ik zie wel heel veel zwerfafval. Als iedereen nou eens 100m rond zijn huis schoon zou 
houden.... 

- Ik zie wel veel zwerfvuil liggen 
- In de bosjes 
- In de duimstraat Echtenerbrug daar ligt regelmatig riet over de straat en trottoirs soms wel 

over een lengte van 100 meter. En wordt niet opgeruimd door de betreffen bedrijf 
(personen)een hele slechte uitstraling geeft dit 

- In het haulsterbos. 
- Indertijd bij of in de plaatselijke containers in de dorpen en wegbermen. U moet als gemeente 

en landelijk veel vriendelijker beleid voeren voor grote dingen zodat dat illegale gedoe 
ophoudt. 

- Je ziet wel rotzooi in het bos soms, en we vergeten vaak een plastic zak mee te nemen om het 
mee te nemen en op te ruimen 

- Juist duurder maken van restafval afvoer zal leiden tot meer zwerfafval 
- Komt ook door de wijze van afvalheffing. Wel zwerfafval van de fastfoodketens. De 

afvalkorven cq blikvangers werken redelijk. 
- Komt u maar eens op het platteland in de bermen kijken, ik schaam me soms dat ik een mens 

ben, schandalig wat maken we er een troep van.  En behalve ik zelf zie ik nooit iemand iets 
oprapen. Gemeenteambtenaren en het waterschap maait hier doodgewoon doorheen. 

- Kon Julianastraat bij de containers 
- Langs de Grietenijdijk tussen Lemmer en Schoterzijl legt regelmatig illegaal afval vooral op 

zondagochtend ( lijkt erg veel op afval van bezoekers van Mac Donald ) 
- Meer handhaving kan geen kwaad en uitzoeken wie de illegale storter is . 
- Meer prullebakken in het buiten gebied ( en dan ook regelmatig lkegen ) 
- Meestal in de Wildhorstersingel 
- Meestal Mc Donalds afval 

- Met de boxing dagen eind december waren er prullenbakken in de midstraat vol zodat er 
dingen naast lagen 

- Met name bij glas containers en bermen 
- Met name schooljeugd gooit blikjes en flesjes ondermeer in de berm 
- Minima zonder auto of aanhangwagen kunnen zelf geen goederen naar het milieu terrein 

brengen en dumpen het dan Een keer per maand grof vuil ophalen door de gemeente lijkt mij 

wel wat 
- Naast illegaal afval is er in mijn ogen ook nog zwerfafval: achteloos laten vallen of weg laten 

waaien, of op een " stoer moment" niet willen bewaren tot een later moment. Je vindt het 
terug is bermen en sloten. Ik ruim in de ruime omgeving van mijn huis wel eens wat op, en er 
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zijn personen die hierin nog verder gaan. Wellicht zou dit nog wat meer focus kunnen 
gebruiken. 

- Nu grof huishoudelijk afval gratis is,kan men niet meer naast dat grofhuishoudelijk afval ook 
nog wat oude planken en bijvoorbeeld wat stenen die al een poos in de weg liggen mee 

nemen. Want voor een kar met 100 procent grof huishoudelijk afval betaal je niets,ligt er  nu 
ook maar een beetje "sloopmateriaal" bij betaal je 15 euro,gevolg zal zijn dat mensen kleine 
hoeveelheden sloop in grijze container doen of in buitengebied storten,voorheen kostte iedere 
kar die men aanvoerde 7,50 euro,ongeacht wat op die kar zat. Het nieuwe systeem lijkt 
eenvoudiger en eerlijker,maar werkt storten in natuur of in grijze container van sloopafval in 
de hand. In een gesprek met een gemeenteambtenaar over deze zaak kreeg ik het idee dat 

daar ook niet goed over nagedacht is. 
- O.a. Langs de oude rijksweg richting Sneek.  Tijdens het recreatieseizoen worden onze eigen 

grijze en groene container door recreanten gebruikt om afval in te dumpen. Dit komt doordat 
onze container voor lediging in de berm staat waar boten worden aangelegd. Passanten zien 
geen verschil tussen een container voor particulier afval en een recreatiecontainer. 

- Onbegrijpelijk dat DFM deze titel kreeg! Erg veel zwerfafval en in het centrum veel te kleine 
vuilnisbakken 

- Overal door de gemeente 
- Papiercontainers hebben in het algemeen kleine vulopeningen. Enkele hebben grotere en daar 

rijd ik dan heen. Meestal bewaar ik het voor het basis onderwijs. Dat moet behouden blijven. 
Moet niet n.a.v dit soort onderzoeken worden gestaakt. Is van belang voor gemeenschapszin. 
Zelf ook oud papier opgehaald toen kinderen naar school gingen. Geen fratsen aub. 

- Rommel wat vanuit de auto's achteloos is weggegooid  zie je heel veel bij op en afritten liggen 

of langs weg door Joure.   Dat is zo asociaal maar dat is gedrag wat veranderd moet worden. 
- Ruim het nu nog op, maar niet meer bij andere inzameling 
- Ruim wekelijks zwerfafval op en doe het in een afvalbak of container. De hoeveelheid afval 

langs de snelweg is schrikbarend en frustrerend omdat het daar niet opgeruimd kan/mag 
worden 

- Soms in het Balkster Bos 

- Soms vuilniszakken met inhoud maar vaak ook klein afval zoals flesjes, blikjes en verpakkingen 
van snacks. 

- Soms zijn de afvalcontainers langs fietspaden overvol. Dan wordt het er toch vaak naast 
gegooid. 

- Stop de "afhaal" producten bij een macd en andere Snacktenten, ik zie regelmatig nabij de 
Bumasluis Lemmer aan de NOP kant; rijen drankflessen, autobanden of wielen, kleding. Moet 
daar de NOP voor opdraaien?? Het is duidelijk dat het van de "Lemster middeenstand" komt; 

ik neem regelmatig een "plastic zak vol" mee naar huis; deels bij sluis en deel om en nabij de 
volkstuin, dump dat thuis in de afvalcontainer, je wordt echter ook "aangekeken" waar maak jij 
je druk over.  Moet ik daar straks ook voor gaan betalen??? 

- Tijdens fietsen in de berm en in natuurgebieden, b.v. Het Easterskâr 
- Toen het nieuwe milieuterrein in Lemmer werd geopend, hebben mijn buurman en ik een stuk 

van de bermen geadopteerd om die schoon te maken. Voorwaarde was toen dat we een 

grijper beloofd werd. Verschillende pogingen om zo'n grijper te ontvangen. We krijgen en 
horen maar niets. 

- Vaak in de buitengebieden. Ik zie daar te weinig afvalbakken 
- Vaak ligt er glas (bijv. Vazen) bij de glascontainer bij Poiesz in Oudehaske. Dit glas past dan 

dus niet door de opening en men dumpt het bij de container. Dit vind ik heel storend, mede 
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omdat er vaak glas gebroken is en er auto's geparkeerd staan. Ook ligt er vaak afval op de 
Jousterweg bij de bushaltes. 

- Volgens mij bezuinigt de gemeente op opruimkosten. De ruimte rondom de stortkokers voor 
glas en papier werd voorheen dagelijks opgeruimd. Nu niet meer. Vindt dit een slecht signaal. 

- Volgens mij kan elke gemeente dit voorkomen om minsten 6 x in de week open te zijn tussen 
08-00 en 17.00 uur. Tevens moet alles gratis zijn,misschien op termijn duurder maar er word 
dan veel minder illegaal gedumd 

- Vooral in de bermen en langs fietsroutes jeugd 
- Vooral in gemeentelijk groen. Meestal tuinafval van een van de omringende bewoners. En van 

Mac Donald in de bermen van de toegangswegen en afritten. 

- Vooral langs opritten van wegen 
- Vooral naast glas en papierbakken 
- Vooral verpakkingen van mc Donalds langs de Sewei 
- Wanneer parkeerplaatsen niet goed worden onderhouden en er 'verloedert' uitzien nodigt dit 

voor sommige mensen uit om ook hun afval daar nog maar eens te storten. Erg jammer... 
- Wat ik het meeste zie is los afval, bv van de Mc Donalds, op plaatsen waar het niet hoort. Hele 

grote hoeveelheden afval zie ik in onze omgeving niet. 

- Wel na het weekend veel papier etc in de Midstraat en overvolle containers 
- Wel valt mij op dat de glascontainers regelmatig vol zitten, en dat er dan een hele stapel lege 

flessen om de container heen staan (bij de Jumbo en soms de LIDL bijvoorbeeld.)  Vaker 
legen?? 

- Wij hebben het in het verleden regelmatig zien liggen op de bedoelde plekken. Schandalig. 
Wel zien we de gezamenlijke containers in het dorp ( textiel, glas en kleding ( rode kruis bijv.) 

) regelmatig overvol staan, met verspreide inhoud in de omgeving.Mijn vrouw heeft 
herhaaldelijk de gemeente daarop geattendeerd, zonder voor haar zichtbaar resultaat.Niet best 
en inspirerend. 

- Wildehornstersingel, Haulsterbos 
- Woon in randgebied oudehaske met heerenveen zie ivm openings tijden daar veel afval 

verdwijnen en omdat heerenveen per kg moet betalen en dat hoor ik van kennissen en 

bekenden die rondrijden met afval zakken in de auto om die bij nannewijd vogelzang 
rotstergaast de heide te kunnen dumpen te treurig voor woorden maar de werkelijkheid is wel 
zo. Iedereen heeft afval laat iedereen betalen dsn heb je de grootste kans dat afval in een 
gecontroleerde omgeving milieu terrein of vuilstortplaats terrecht komt ipv berm of natuur 

- Wordt openlijk getolereerd  heefdt bij de burgemeester ook geen prioriteit zo ook honden 
poep. Elk ander bedrijf dan de mc Donalds zou beboet worden als er zoveel afval zou dumpen  

- Zal niet beter worden met betalen per kilo 

- Zie regelmatig bij sommige containers in Joure afval ernaast liggen omdat container vol is. 
- Zie vaak Rommel in de berm voor mijn huis liggen, van school fietsende kinderen vermoedt ik, 

en ruim dit vaak op aangezien ik de berm ook maai.. Wellicht dat meer blik vangers in de 
buurt van scholen zou helpen.. 

- Zo gauw er een naar gewicht toegekend tarief (DIFTAR) zou worden gestart zal of het illegaal 
dumpen buiten toenemen of mensen proppen afval in andermans containers. Dat is mijn 

ervaring in een vorige woonplaats waar een proef met diftar werd genomen. 
- Zoals ik al eerder zei...logisch...mensen zonder vervoer moeten toch wat met hun huisvuil dan 

werk je illegale dumpingen in de hand. 
- Zolang je zonder extra kosten de grijze container bij de weg kunt zetten willen de meeste 

mensen afval wat op straat ligt wel opruimen en in de container gooien. 
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- Zou het kunnen zijn dat deze verzamelcontainers regelmatig ( te ) vol zijn omdat ze niet 
tijdig/regelmatig-naar-behoefte-en jaargetijde geleegd worden? En wie ziet hier op toe , 
controle , handhaving? 
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Vraag 18: Dit waren de vragen over afvalinzameling. Heeft u zelf nog vragen, opmerkingen of 
ideeën over deze vragenlijst? We horen het graag van u in het veld hieronder.  
 
- 1. In het verleden stonden er op verschillende plaatsen in Lemmer containers voor het groen 

afval. Die zijn weggehaald en werken de illegale dumpingen hiervan in de hand. Want mensen 
reden in het verleden met de kruiwagen naar een container, terwijl men nu het groen in de 
luxe auto naar het milieuterrein moet brengen. 2. Het zou fijn zijn als de gemeente na kerst de 
kerstbomen op komt halen. Want hoe krijg je zo'n boom, die dan enorm uitvalt, naar het 
milieuterrein? 

- Afval moet aan de bron besteden worden. Maar het moet niet zo zijn of komen dat de 

gemeente de inwoners opzadelen met het afval brengen naar milieu terreinen wat voor de 
inwoners weer kostenverhogend werkt. Waarom niet afvalscheiding in compartimenten in de 
containers. 

- Afval per kg betalen lijkt mij geen goed plan. Meer illegale dump Dump in andersmans 
container En gezinnen die het moeite hebben met rondkomen of kinderen hebben worden 
extra gestraft.. Kijk naar het ziekenfonds de één gaat 10x in het jaar naar het ziekenhuis en de 
ander 1x per jaar.. Dat systeem werkt ook goed! Gewoon het huidige hanteren 

- Afvalinzameling ligt ook bij de verstrekkers van onze spullen. Verpak spullen in papier of 
karton. Niet in plastic. Terug naar hervulling van producten. Alles in papier verpakt bij de 
patat,visboer, en van hout gemaakt bestek, geen plastic. De consument wil wel, maar er 
worden nog veel te veel spullen in plastic aangeboden. Daarin heeft hij of zij weinig keus. 
Begin eerst eens bij de fabrikanten, die onze spullen verstrekken. 

- Algemene opmerking: ik denk dat voorlichting heel erg belangrijk is. Niet alleen wat je moet 

doen, maar ook waarom, wat men allemaal kan maken van hetgeen je inlevert. 
- Als jullie al voor perkilo te betalen dan eerst ook even kijken zijn er ook nog zieke mensen dat 

die dan een vergoeding voor kunnen krijgen. 
- Als mijn gezondheid het toelaat wil ik graag meepraten. Vooral het tarief wat gehanteerd 

wordt voor de verschillende voertuigen waarmee men komt (in mijn geval bestelwagen met 
scootmobiel er achterin) in plaats van de HOEVEELHEID afval is me een doorn in het oog!! Als 

ik met een lege bestelauto met een bijna lege  aanhangwagen kom en ik 30 euro kwijt!!! 
- Bij de kledinginzamelpunten in Joure staat wel erg vaak afval, waarschijnlijk omdat het dan 

niet in de container past. Misschien iets vaker legen? 
- Bij de vraag hiervóór kwam ik erachter dat mijn antwoorden NIET bij de gemeente 

terechtkomen. Dat is zeer teleurstellend, want daarin heb ik ook mijn kritische benadering en 
mijn tips en suggesties vermeld. Ik heb mij niet voor nader overleg met de gemeente 
aangemeld, omdat ik daartoe door ziekte niet in staat ben. Met mijn uitvoerige op- en 

aanmerkingen dacht ik alsnog een relevante bijdrage aan een nadere beschouwing te hebben 
gegeven. 

- Bij ons bestaat het meeste restafval uit plastic verpakkingsmateriaal. Plastic om komkommers 
en bakjes tomaten, nutteloos verpakkingsmateriaal bij bouwmarkten e.d. Als dit er minder zou 
zijn was een groot deel van het probleem opgelost. 

- Dat je geen chemisch afval in Balk weg kan brengen, verdwijnt deze in grijzebak? 

- Dat men grote wagens met trekker wèl toelaten om snoeiafval te lozen, want dit is met een 
groot erf niet om te doen om met een aanhanger te brengen. 

- De afvalinzameling moet niet te moeilijk of te duur worden, want dan gaan de burgers andere 
wegen zoeken om het afval kwijt te raken. We willen niet terug naar de viezigheid van de 
jaren 60, dus gemeente, blijf alsjeblieft deze goede service leveren. Dank u. 
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- De aparte inzameling van de fracties plastic en papier mis ik nog in de inwonerspeiling. Of blijft 
dit onveranderd? Papierinzameling door de verenigingen en plastic scheiden achteraf?  Verder 
ben ik benieuwd of de gemeente ook acties heeft voor compostvaten om het keukenafval en 
tuinafval in eigen tuin te composteren en te gebruiken. Dit scheelt veel groenafval. 

- De gemeente zou over een tweetal zaken eens na kunnen denken. 1) Geef ieder huishouden 
een pas, die toegang heeft tot het millieuterrein, eventueel via een legitimatiebewijs. 2) Schaf 
de kostenbijdrage voor huishoudens voor de diverse soorten afval af. Dit voorkomt bermafval. 

- De gemeentemedewerker die met een karretje door ons dorp rijdt om hondenpoepbakken te 
legen, en om  vuil op te vegen, heeft ons gestraft met het niet meer legen van de 
hondenpoepbakken omdat wij de vuil dat in het voormalige sluisje was gewaaid, in de 

hondenpoepbakken hadden gedaan. Hij behoort dat zelf weg te vegen, maar omdat er paaltjes 
staan kan zijn karretje er niet komen. Het gaat hier om drie meter lopen!! Eigenaren van 
poezen en honden zouden veel meer moeten betalen voor het afval van hun huisdieren, onder 
het motto ‘ de vervuiler betaalt’ . Kattendrollen, en helaas soms hondendrollen, liggen nu in 
onze tuin, en ik ruim ze op, en doe ze in de afvalbak. Maar als ik per kg. Moet betalen voor het 
afval, dan is het niet eerlijk dat ik betaal voor de poep van andermans huisdier. Kortom 
honden- en kattenbelasting invoeren. En zorgen voor handhaving en belonen. 

- De papier- en kledingcontainers naast de Poiesz zijn regelmatig zo vol dat er niets meer bij 
kan. Dan neem je het spul weer mee naar huis. Niet iedereen doet dat. Sommigen zetten het 
ernaast. Vaker leggen? 

- De vragen zijn zo opgesteld dat jullie ervan uitgaan dat mensen niet goed hun afval scheiden. 
Hier heb ik mij toch wel een beetje aan gestoord. Wij hebben een huishouden van 4 
(volwassen) personen en kunnen toe met een 180 kilo container. Er zijn dus wel degelijk 

huishoudens die WEL hun afval scheiden. 
- Degene die de berichten op Facebook zet voor het ophalen van het papier mag van mij een 

pluim hebben! 
- Dit was een interessant onderwerp 
- Door de tariefsverhoging bij de milieu terreinen en de steeds afnemende dienstverlening van 

de gemeente, werkt deze dit zelf in de hand. Lege kosten gaan alsmaar omhoog. En de 

dienstverlening steeds verder uitgekleed. 
- Een   kleine groenkliko zou ook niet verkeerd zijn. Vroeg hem aan maar kon hem niet krijgen. 
- Een extra container voor papier, plastic en glas zou de hoeveelheid afval in de grijze container 

verminderen. Papier wordt hier door de school opgehaald maar als het regent, komen ze niet 
en blijf je zitten met een berg natte rotzooi.  Bovendien scheelt het ruimte in mijn garage 

- Een grofvuil route 2x per jaar voor mensen die geen vervoer hebben. Dus alleen bestemd voor 
oude meubels of grote electrische apparaten. Zo voorkom je nog meer illegale dumpingen.  

Misschien ook een kerstbomenroute in januari? 
- Een keer per maand grof vuil ophalen beperkt het dumpen van afval van mensen zonder auto 

of mensen die niet de moeite willen nemen het zelf naar het milieu terrein te brengen. Zelf 
illegaal afval zien dumpen en dit met kenteken auto dader aan de gemeente 
doorgegeven.maar er volgde geen boete omdat de ambtenaar het niet zelf geconstateerd had. 
Slechte zaak.je kan ook op een aangifte melding reageren en een boete geven 

- Eenmaal in de 1 of 2 maanden grof afval ophalen bespaart veel op het milieu vanwege heen 
en weer gereis van auto's. 

- Er wordt geen onderscheid gemaakt tussen wel of niet hebben van transportmogelijkheden 
(auto) Mogelijkheden om huisvuil te bewaren vanwege beperkte of heen ruimte bij huis. 
Mogelijkheden voor ouderen zijn door beperkter wordende mobiliteit alles bij het milieuterrein 
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te brengen.  Huisvuilbestrijding moet bij de bron beginnen, andere of geen 
verpakkingsmateriaal. Recycle baar en modulair opgebouwde huishoudelijke artikelen 

- Erg jammer dat de groeninleverplaatsen zijn opgeheven. Vooral voor mensen zonder auto. 
Ook voor het bereiken van de milieuterreinen is een auto noodzakelijk. Toen het grofvuil nog 

(maandelijks) werd opgehaald was dit voor iedereen veel gemakkelijker... 
- Foar gemysk ôffal moatte wy nei De Lemmer ta. In ferearming fan it miljeuterrein yn Balk. Hjir 

is net de fraach steld oer it ferdûbeljen fan'e prizen foar it stoarten fan ôffal. Dit is mei 100% 
ferhege!! (foarbyld: auto mei karre wie € 7,50 , is no € 15,--). Dit liket nearne nei en wurket 
yllegaal stoarten yn'e hân. 

- Geen 

- Geen 
- Geen 
- Geen opmerkingen. 
- Geen. 
- Gezien de geformuleerde doelstelling is het m.i. Belangrijk voor ogen te houden, dat het 

moelijker en duurder maken voor de burger om zijn afval kwijt te raken het oneigenlijk gebruik 
van verwijdering mogelijkheden en illegaal dumpen in de hand zal werken. Vaste lasten en 

goede service van gemeentezijde zal m.i. Misbruik ontmoedigen. Men dient te bedenken dat 
de gemeente er is voor de burger en niet omgekeerd. 

- Goed. 
- Goede vragen 
- Graach de mooglikheid om de enkête ek yn it Frysk te krijen 
- Graag een uitnodiging dsn hebben we het er verder over  Vr gr M. Eijer 

- Graag plastic apart inzamelen en iets organiseren waardoor bedrijven beboet worden op 
verpakkingsmaterialen. 

- Graag veel meer aandacht voor het inzamelen van het oud papier. Ik weet niet hoeveel oud 
papier in de grijze container belandt. Maar ik zie jongelui met veel gemak het oud papier in de 
grijze container doen. Voorstel: om dit meer te scheiden (te stimuleren) en de verenigingen 
die oud papier ophalen een hogere subsidie te verlenen. (grijs afval is per slot van rekening 

per ton duur!) 
- Graag weer een inzameling aan huis ipv aangewezen zijn op milieuterreinen 
- Groen en etensresten kunnen in de groene container.  Vooral in de zomer  zijn dit stink 

bakken.  En etens resten koeken nog wel eens aan.  Maken een mooi bodempje in de 
container.   Eens in de zoveel tijd een container schoonmaak ronde ??   Heb er best wel een 
paar euro voor over voor een cleaning hoeven we niet zelf staan te boenen.   IDEE ?? 

- Grof vuil in leveren in dorp   naaldjes -- Balk word straks te ver vooral als je ouder word Het 

komt vast anders ,daar moeten ze wat op uitvinden Ze hebben de bakjes ook al uit gevonden 
Bij de dokter zegt U meschien,maar daar komen ze niet weg 

- Heb nog wel wat ideeen 
- Het aantal/aandeel grote en kleine grijze containers kunt u toch gewoon uit uw bestand halen. 
- Het huidige inzamelpunt is te klein en voor verbetering vatbaar. 
- Het introduceren van een kleinere papier- en GFT container! 

- Het is vaker stormachtig weer, durf de restafval container dan niet bij de weg te zetten, i.v.m. 
Omvallen en de rommel wat dat geeft, stabielere containers a.u.b. 

- Het liefst dat de gemeente ook plastic gaat ophalen (aan lantaarnpalen) dat beperkt restafval 
en dan kan dit per gewicht betaald worden er zijn gemeenten waar het restafval in 
(afbreekbaar) plastic zakken moet worden aangeboden die zakken betaalt de inwoner zelf, dus 
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hoe meer restafval, hoe meer zakken de bewoner moetbetalen. Op die manier eerlijk en 
stimulerend om tot zo min mogelijk restafval te komen.   Overigens kan de papierbak ook wel 
1x twee maanden geleegd. 

- Het meer zichtbaar maken van de mogelijkheden voor hergebruik, bijvoorbeeld op scholen of 

in workshops waar men samen iets nieuws leert maken van iets dat al eens gebruikt is. Het 
kan in het kader van het promoten van ambachtelijke vaardigheden. Wellicht kunnen 
leerlingen van praktijkgericht onderwijs hierbij stages lopen, waarin zij zowel ervaring opdoen 
als ook de deelnemers helpen. Wellicht kunnen middelbare opleidingen in de buurt zulke 
workshops gaan mee organiseren en aanbieden in buurthuizen. 

- Het meeste afval wordt gecreëerd in de supermarkten, daar moet de wijze van verpakken 

radicaal om want dat geeft het meeste restafval. 
- Het zou de gemeente sieren zelf het goede voorbeeld te geven. Regelmatig overvolle 

glasbakken en afvalbakken. 
- Het zou fijn zijn als er ook een container voor plastic afval komt. 
- Het zou handig zijn dat er een afvaldepot voor tuinafval bij St.Nyk komt. Nu moeten de 

inwoners daar met hun "bosje snoeiafval" speciaal naar Joure rijden, wat ook niet bepaalt 
milieuvriendelijk is. (bijvoorbeeld alleen op zaterdagmorgen open) 

- Het zou handig zijn wanneer de gemeente naar al zijn bewoners toe zou communiceren 
waarom er in deze gemeente geen gescheiden plastic wordt opgehaald. Mensen denken dat 
we in deze gemeente totaal niet milieubewust bezig zijn, terwijl het juist prima geregeld is. 
Men kan het veel beter bij de omrin uit het huisvuil takelen dan dat mensen zelf toch het 
tussen het huisvuil gooien, niet weten welk plastic waar hoort enzovoort. Draag dat uit als 
gemeente, laat het weten, laat je horen. 

- Het zou leuk zijn als er eens excursies of filmpjes ter voorlichting komen over hoe het afval 
wat bij huishoudens ingezameld wordt verder wordt verwerkt. Ik ben daar wel nieuwsgierig 
naar. Het 'verjaardagspraatje' is vaak dat afval scheiden geen zin heeft omdat de gemeente 
het later toch weer bij elkaar gooit. Het zou goed zijn als een ieder weet wat er met het afval 
gedaan wordt.   Het is fijn dat we jaarlijks compost op kunnen halen bij de gemeente! 

- Het zou prettig zijn dat wanneer we een container buiten hebben staan dat hij dan ook 

geleegd wordt. 
- Hoe kun je middelbare scholieren leren om geen blikjes, flesjes en restafval van Mac. Donald 

in berm of op straat te gooien. 
- Hoort zwerfafval ook niet bij het afvalbeleid? 
- Houd er rekening mee dat gezinnen met kinderen veel meer afval produceren dan een 

bejaarde of een single persoon. Afval ophalen is ene basisvoorziening en moet goed en 
grondig gebeuren. Ontmoedigen door minder vaak de container te legen geeft weer veel 

andere ellende en ergernis. Betalen per kg is ook onzin. We betalen al genoeg belastingen en 
zien daar enkel het afvoeren van afval voor terug. 

- Ik  er graag een oudpapier container bij hebben.  Ik zou graag een ambtenaar met speciale 
bevoegdheden hebben, die toezicht houdt op het opruimen van hondepoep. Deze kan zichzelf 
gemakkelijk terug verdringen. Er ligt steeds meer langs de wandelpaden en op de stoep, er is 
geen toezicht, dus er komen steeds meer mensen die het laten liggen. 

- Ik ben erg benieuwd wat dit nu daadwerkelijk opleverd buiten de kosten van zo n onderzoek 
- Ik ben erg blij met het initiatief van deze vragenlijst en kijk uit naar het vervolg. 
- Ik ben tegen betaling van  gewicht per container. Buren kunnen namenlijk gemakkelijk hun 

afval in mijn container gooien waar ik dan voor betaal. 
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- Ik denk vaak doe eens meer aan voorlichting op scholen wat t voor gevolg heeft dat ze al die 
blikjes en brood en chipszakken maar in de berm gooien. Of doe per school eens een 
Himmelmiddag, kunnen ze hun eigen troep opruimen. Ooit is er bij ons een “ blikvanger” 
geplaatst en die werd na een paar weken gelijk kapotgesneden... Voedt de jeugd van 

tegenwoordig op en maak ze bewust! 
- Ik gebruik ook de sticker op mijn container hoy net yn de kloko ik doch mei - 25%; goede 

actie die wat mij betreft wel meer ondersteuning mag hebben 
- Ik heb alleen de hoop dat de pressie van oa gemeentes deze of andere regering op zeer korte 

termijn de beslissing neemt om op alle plastic en blik statiegeld te heffen en dan niet van € 0 
05 maar zoals in Duitsland € 0,15 op blik en glas € 0,10 . Want onze natuur word vervuild door 

luie donders die niet de moeite nemen om hun afval mee terug te nemen 
- Ik heb zelf geen kinderen, maar als ik hoor van een collega welke oude olie in de container 

gooit, of nog erger, in het toilet, terwijl hij wel kinderen heeft, dan doet mij dat pijn. 
- Ik mis de regels aangaande grof groen !!! 
- Ik mis in deze enquête het chemisch afval. 
- Ik twijfel vaak of iets in de grijze restcontainer mag; de lijstjes op de site van de gemeente en 

Omrin zijn veel te beperkt vind ik.  (voorbeelden: een versleten dekbed/hoofdkussen, kapotte 

tuinstoel, oude vloerbedekking; er staat nergens of dat er in mag....) 
- Ik vind de afvalinzameling in De Fryske Marren prima geregeld. 
- Ik vind de gemeente de Fryske Marren niet bijzonder schoon, vooral in vergelijking met andere 

gemeentes. Er is ongelofelijk veel zwerfafval langs de wegen, in de buitengebieden bij 
sportvelden en scholen. Dit waait in de sloten, en verder. Slecht voor de natuur. Ik zie dat er 
veel kinderen en jongeren van onze eigen gemeente op de sportvelden, en langs de weg naar 

scholen zaken weggooien. Is er structureel geen geld voor vrij te maken, en mensen (niet 
alleen de fantastische vrijwilligers van de Rommelrinners) wekelijks laten opruimen? En ook 
bewustwording kweken bij de jeugd d.m.v. Lezingen op de scholen, hoe lang blijft het 
weggegooide rommel  liggen in de natuur. En straf/boete ( bijvoorbeeld week opruimen)dus 
handhaving strenger. 

- Ik vind het goed dat dit aandacht krijgt; zorg er voor dat de (gemakkelijke)reactie van vaak 

negatieve hoek geen vaste grond onder de voet krijgt; maw het dreigen met extra kosten, 
duurder worden etc  laat dat niet opbloeien  Beter is om te zeggen we hebben nu vivo X 
gehaald mogelijk kunnen we met z'n allen de ... Wel halen 

- Ik vindt het van belang dat er meer poepcontainers in de gemeente komen, nu staan er te 
weinig. 

- Ik zie regelmatig afval langs de weg..... Ik vraag mij dan af waar en hoe ik dit kan melden, of 
is dit al gemeld..... Geen duidelijkheid.... Ik denk dat een makkelijk toegankelijke app hierbij 

handig kan zijn waarbij het mogelijk is een foto te maken. Vaak weet je het adres niet waar je 
op dat moment bent. Daarom deze app niet te moeilijk maken met verplichte velden die 
ingevuld moeten worden. Het moet niet te tijdrovend zijn omdat je immers onderweg bent, of 
juist een ontspannende fietsroute aan het maken bent....  Even snel melden, dan  heb je je 
plicht gedaan... Zoiets. 

- Ik zou graag willen dat zomers de gft container elke week wordt  opgehaald want deze gaat 

erg stinken in de zomer. 
- Ik zou wel een papiercontainer bij huis of in de buurt willen hebben. Moet nu veel sjouwen: in 

en uit de auto 
- Ik zou wellicht overwegen of plastic apart verzameld kan worden. Dit zie je veelal in andere 

gebieden en wellicht dat daar mogelijkheden zitten. 
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- In bermen, slootkanten e.d. Wordt op sommige plekken helaas groenafval gestort. 
- In een aantal gemeentes wordt plastic-afval reeds gescheiden opgehaald in plastic zakken. 

Mijn advies aan DFM is om hier ook mee te starten. 
- In het verleden was er een inzamelingspunt voor luiers en incontinentiemateriaal. Dit is 

zomaar gestopt. Nooit duidelijk geweest wat de reden van stopzetting was. Het inleveren van 
luiers en inco.materiaal scheelt aanzienlijk in de container. Zou wel meer aandacht voor 
moeten zijn.  Jullie advies om wasbare luiers te gebruiken is een slecht advies. Dan liggen de 
gebruikte luiers te stinken om gewassen te worden. De luiers moeten eerst opgespaard 
worden om een volle wasmachine te hebben. Is ook niet zo fris en ook niet energiebesparend. 

- In Lemmer mogen geen trekkers meer komen met afval  dit brengt zwerf afval of branden dat 

neemt toe . Fout dat de trekkers geweerd worden. 
- In onze wijk (Wyldehoarne) zijn geen straatkolken. Al het regenwater vloeit op een natuurlijke 

wijze de sloten in. Dit betekent echter dat ik mijn afvalcontainers niet kan schoonspoelen. 
Mocht ik dat wel doen, dan vloeit het vieze water de sloot in en niet middels de straatkolk de 
riolering in. Hier zou vanuit de gemeente eens over nagedacht kunnen worden. Met name met 
het oog op het schoonhouden van oppervlaktewater. 

- In Ureterp zie ik heel vaak vrijwilligers rondlopen, die zwerfafval ruimen. Een soort himmeldei, 

maar dan elke week. Dat zou best iets zijn voor onze gemeente. 
- In veel gemeenten wordt plastic apart ingezameld. Dit zou een aanzienlijke volume besparing 

opleveren in restafval. Het is bekend dat de Omrin uit het restafval het plastic goed kan 
scheiden maar door plastic apart in te zamelen kan het aantal malen dat de grijze container 
wordt opgehaald worden verlaagd. Een andere maar moeilijk te realiseren optie is de 
plaatselijke supermarkten motiveren om produkten te verkopen waar steeds minder 

verpakkingen voor worden gebruikt. 
- Inzamelen oud papier zou in een container moeten. Helpt nog mee voor het scheiden 
- Is het mogelijk om een centrale plastic inzamel container te plaatsen net als de glascontainers? 
- Kan de gemeente winkeliers ook aanspreken op hun verpakkingsmateriaal? Wijzelf doen dat 

(soms), en vaker over de stickertjes die op iedere appel en peer zitten! Die vinden wij nl terug 
in onze compostbak en 3 jaar lang in de groente tuin 

- Kijk eens naar het beleid in Drachten. Alle plastic gratis afhalen dmv zakken aan de 
lantaarnpalen, dat zou een hoop schelen en daarmee kan de grijze container 4wekelijks 
geleegd winters, gft zou in de wintermaanden ook 4wekelijks kunnen 

- Kleding bakken vaker legen is nu vaak overvol en word er dan naast gezet 
- Kunnen de tarieven van het milieuterrein ook weer dalen? Een stijging van 100% vind ok te 

fors!!! 
- Laat iedereen betalen voor zijn of haar container, ook mensen in de bijstand. Laat hun juist 

bewust worden van afval. Deel een container met je buren, als alleenstaande, maar dan ook 
de helft in kosten. Het is belachelijk dat ik 3 containers bij mijn huis heb staan, waar 2 
vuilniszakken per week in gaan, de groene een beetje tuinafval in de zomer en een bodem met 
oud papier in de blauwe. Dat ik daar zoveel geld voor moet betalen, is niet normaal. Gezinnen 
gooien dan hun afval bij jou in de bak, als ie aan de weg staat. Kom met een ander beleid. 
Meer afval= meer betalen. Minder afval= minder betalen.  1 persoonshuishoudens/ 

appartementen kosten delen met minder containers. Dat klinkt toch logisch ? 
- Laten we vooral de dienstverlening van het nascheiden in acht houdt . Daar betalen we voor 

en ik. Ben er blij mee. Omrin doet dat goed. Verder geen Amsterdamse Femke Halsema 
praktijken aub om Reclame af te schaffen. We leven in een vrij land!! 
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- Maak het makkelijker voor mensen zonder auto, of zonder aanhanger om afval kwijt te raken. 
Doe ook eens een ronde ophalen oude elektro, of tuinmeubilair. Dan verdwijnt dat ook niet in 
de natuur. 

- Maak het voor ouderen en invaliden mogelijk dat afval voor het milieuterrein periodiek of beter 

nog op afroep wordt opgehaald. 
- Meer bekendheid geven aan het zelf composteren en gebruik van eigen koffieprut voor gebruik 

in compost en kweken van oesterzwammen.  Beleid ook richting op aankoopbeleid van de 
inwoners zodat er minder verpakt wordt gekocht en meer aandacht voor hergebruik en zo 
weinig mogelijk afvoeren van eigen erf.  Nieuwe actie voor compostvaten, regentonnen, 
wormen- en paddenstoelen kweekbakken stimuleren en financieel belonen door lagere kosten. 

Geen groene container moet ook financieel aantrekkelijker worden. 
- Meer de mensen de mogelijkheid geven zelf afval te scheiden. We waren in Oostenrijk op 

vakantie daar wordt alle afval bij de bron gescheiden. Voor alle soorten afval was een 
container. Ideaal. In Oostenrijk kan gemeente de Fryske Marren veel goede ideeën opdoen 
hoe je afval bij de bron scheidt. 

- Men wil graag dat er zoveel mogelijk afval gescheiden wordt,maar mensen krijgen 
verschillende informatie over de verwerking ervan,zo meldt de ene gemeente dat de 

afvalverwerker zelf het meeste scheid, dus is dan onduidelijk wat wel en wat niet! Daarnaast 
een niet echt duidelijke afval folder van de gemeente. Daarnaast zijn er allemaal pariculiere 
initiatieven over inzamelen van bijvoorbeeld plasticdoppen,metalen doppen en deksels,en nu 
zelfs ook al kleine electrische apparaten, zo langzamerhand zie je door de bomen het bos niet 
meer wat waar naar toe moet! Val 

- Mensen blijven opvoeden en als gemeente afvalbakken die vol zijn blijven legen. Ook als ze 

van het Fryske Gea zijn! Niet wegkijken , maar samenwerken. En ja, ik pak zelf ook zwerfafval 
op. 

- Mensen kopen wat ze nodig hebben (over het algemeen niet teveel, want daar hebben 
Nederlanders geen geld meer voor) het is niet hun schuld dat alles in plastic verpakt is. Andere 
keuzes hebben consumenten nauwelijks. Het probleem ligt dus bij producenten en, in mindere 
mate, bij winkels. 

- Mensen kunnen meer gestimuleerd worden om zwerfvuil op te ruimen. Misschien kan de 
gemeente hiervoor dagen organiseren 

- Minder vaak groene container ophalen en vaker grijze 
- Misschien algemene containers plaatsen voor plastic! 
- Misschien is het een idee om samen met basisscholen zwerfvuilopruimacties te organiseren. 

Kinderen vinden dat meestal leuk en het is ook nog een stukje opvoeding en 
milieubewustwording.  Al hoewel dit natuurlijk niet direct iets met de afvalinzameling te maken 

heeft. 
- Na het legen door de reinigingswagen, vallen afvalcontainers bij het terugplaatsen 

herhaaldelijk om. In mijn woonomgeving is dat zelfs veelvuldig te zien. Slordig! 
- Nee 
- Nee heb ik niet,het is wel duidelijk. 
- Nee het was prima 

- Nee, ik heb al mijn kruit al bij de vorige vragen verschoten... 
- Om de gft bak zo schoon mogelijk te houden, maken wij gebruik van afbreekbare zakken. Mijn 

ervaring is dat deze niet goed in de container passen. De rand/ bovenkant is te groot/ breed 
om de zak omheen toen met gevolg dat de zak inzakt. Kan er niet over nagedacht worden om 
hier een passende oplossing voor te bieden. Er zullen vast meerder gemeentes zijn die hier 
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behoefte aan hebben, kan dat niet gezamenlijk opgepakt worden. En reageren naar 
leveranciers. Desnoods dergelijke zakken bij de gemeente kopen lijkt mij ook geen probleem. 

- Om minder restafval te kunnen krijgen zou er ter stimulatie ook een verrekening toegepast 
kunnen worden voor het aantal maal dat je de restcontainer buitenzet. Hierdoor hoeft er niet 

gewogen te worden maar wel geregistreerd en verrekend te worden. Bijvoorbeeld een korting 
achteraf, verrekend met de jaarnota van het volgende jaar van 2% bij 5 keer niet buitenzetten 
5% bij 10 keer minder buitenzetten etc. Van de restcontainer. Mogelijk dat ook buren 
gezamenlijk bekijken hoe de afvalverzameling voordeliger kan door samen te 
werken(bewustwording). 

- Omdat de inwoners minder oud papier weggooien krijgt de gemeente minder geld binnen voor 

oud papier. Hierdoor moesten wij als inwoners meer gaan betalen voor het afval. In feite word 
je dus gestraft omdat je minder papier rotzooi hebt weg te brengen. Het is dus slimmer om 
weer gewoon reclame drukwerk te laten komen zodat we meer oud papier hebben om weg te 
gooien. Idiotie van de bovenste plank dus!!!! En we betalen hier al de hoofdprijs voor afval! 

- Ook veel ouderen gebruiken luiers!!!! 
- Over het algemeen ben ik tevreden hoe er in onze gemeente met huisvuil wordt omgegaan. Ik 

heb nog wel de sugestie om de z.g. Kerstbomenroute weer in te voeren na half januari 

- Over zwerfafval: bij de vergunningverlening van bijv MC Donald, tankstations of andere 
bedrijven de verplichting maandelijks afval rond het terrein te (laten) ruimen. 

- Peukenafval is eveneenseen groot afvalprobleem! Hier zou meer aandacht voor moeten komen 
, b.v. In de vorm van informeren, voorlichten en bewust maken van inwoners van de impact 
hiervan op ons milieu. 

- Plastic afval apart inzamelen is dat een aandachtspunt voor de gemeente? 

- Prima initiatief om dit onderwerp zo te peilen bij de inwoners. 
- Regelmatig de vraag waarom scheiden wij het plastic niet?? Ik weet dat omrin dat doet maar 

de meeste inwoners niet, wees duidelijk krijg je meer begrip. 
- Sommigen gemeentes hebben plastic afval gescheiden. Waarom wij niet. Had al eerder een 

mail hierover gestuurd. Nooit antwoord op gekregen 
- Soms gooien buren ongevraagd een zak afval in mijn grijze container, ik vind dat erg 

vervelend, stel dat de gemeente overgaat tot betalen per kg per container, hoe gaat u 
voorkomen dat we betalen voor onze eigen kilo's en niet voor de kilo's die anderen in onze 
container doen?  Nogmaals een hartekreet om plastic los van het andere afval te kunnen 
aanbieden, waar ik eerder woonde werd in aparte doorzichtige plasticzakken (verspreiding 
hiervan gebeurde door de gemeente, of: gratis op te halen bij milieuterrein), werden 1x per 
maand opgehaald 

- Soms wordt er erg ruig met de containers omgegaan. Als ze omvallen bij het terug zetten, en 

ze liggen half op het trottoir worden ze niet weer overeind gezet. Soms kan je dan niet eens 
over het trottoir lopen met een kinderwagen of rollator. Als ze omliggen zou de chauffeur ze 
overeind moeten zetten. 

- Succes  Ga zo door! 
- U heeft het over luiers van kinderen! En incontinentieafval? Of is u dat te precair? Het is 

onredelijk dat 2 mensen het zelfde betalen als 3, 4 of 5 en meer!!! Want dan zijn de cijfers van 

afval per persoon niet correct. + Ook de te betalen prijs is dan onredelijk. Dat zou betekenen 
dat mijn hoofdelijk afvalgewicht omhoog gaat. Maar dit is vast landelijk vastgesteld beleid! U 
zit met de handen in het haar! 

- U zit aan het einde een  van enorme hoeveelheid dagelijks over de consument uitgestrooide 
hoeveelheid  aan afvalproducten.Papier, carton, heel veel dozen( onlineverkoop)in plastic 
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ingepakt voedsel in de supers, etc.etc.etc.vul maar verder in. Laat de overheid s.v.p. Aan de 
top van die berg gaan zitten met vooral effectief werkende maatregelen om die toestanden de 
kop in te drukken. Geef voorlichting, dag in dag uit, hoe de mensheid dreigt te verzuipen,en te 
verstikken in haar eigen geschapen, dikwijls verkwistende consumptiemaatschappij van deze 

tijd. Anders blijft het dweilen met de kraan open tot het einde der dingen. 
- Verhoging dit jaar abnormaal. 
- Waarom wordt de (nog steeds) groeiende afvalberg van verpakkingsmateriaal niet apart 

ingezameld. He neemt nu zo'n beetje de helft aan ruimte in in de afvalcontainer. Winkels 
gebruiken steeds meer plastic verpakking (vooral etenswaren) die gewoon in de grijze 
container moet. 

- Waarom wordt er geen blik apart ingezameld. 
- Wanneer wordt het nieuwe Balkster milieuterrein geopend? Het zou goed zijn om hier open 

over te zijn en dit helder te communiceren naar de Gaasterlanders. 
- Wat mij betreft krijgt ieder huishouden een papiercontainer. Legen kan wel 1 x per maand. Nu 

komen er een stel goedwillende vrijwilligers van een school het papier ophalen. Op 
donderdagavond, en het regent bijna altijd op donderdag (!) Ook waait het de laatste tijd 
behoorlijk, en ik heb al enige malen verwaaid papier (wat niet eens mijn papier is), weer in 

mijn garage gelegd. 
- Wij gebruiken de groene container niet, maar hebben een composthoop. De gemeente zou 

mensen met een groot erf kunnen adviseren een composthoop aan te leggen. Het rijden met 
de afvalwagens is ook niet goed voor het milieu. 

- Wij hebben bewust geen groene gft-container omdat wij alle groenafval zelf composteren. 
Echter het is en blijft frustrerend dat wij dat niet in onze afvalstoffenheffing terug zien. Heb 

hier in het verleden actie op genomen, maar je blijft tegen een ambtelijke muur oplopen. 
Eigenlijk toch wel demotiverend.............. 

- Wij hebben een recreatiebedrijf en onze gasten verbaast het vaak dat plastic niet apart wordt 
ingezameld. 

- Wil nog even zeggen dat ik niet overal het Zwerf afval laat liggen, regelmatig neem ik het mee 
naar de dicht bijzijnde prulbank.  Maar het valt mij nu op nu ik dat regelmatig doe dat ik er wel 

een dagtaak aan kan hebben.  En begin me er steeds meer aan te ergeren dat mens/ jeugd 
zou makkelijk is geworden. 

- Zet op de afval kalender ook wat er wat er waar naar toe moet. Bv. Ik moest goed zoeken om 
mijn versleten schoenen kwijt te kunnen. 

- Zie ook graag als de gemeente mensen ook het vuil meenemen waar er iets aan de weg ligt, 
en er zo niet bij langs rijden (ook een slecht voorbeeld) 

- Zie regelmatig flessen en kleding bij de bakken liggen bij de Poies/Verlaat/Lemmer. Jammer. 

Begrijp niet dat men dat niet mee terug neemt. 
- Zoals al vermeldt, verder scheiden met extra containers, plastic, tetra pakken, en blik 

bijvoorbeeld. 
- Zorg dat de kosten omlaag gaan. Leg verplichtingen op aan de supermarkten voor minder, of 

recycleerbaar verpakkingsmateriall 
- Zorg ervoor dat er zoveel mogelijk afval wordt opgehaald met milieuvriendelijke voertuigen. 

Ontmoedig het brengen van afval op milieuterreinen want al die individuele voertuigen zijn 
veel belastender voor het milieu dan bijv. Een elektrisch voertuig wat ophaalt. 

- Zou wel een papiercontainer willen hebben. 
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5.4 Introductie e-mail en vragenlijst 

 

E-mail introductie 

Onderwerp: afvalinzameling, waar gaat uw voorkeur naar uit? 

 

Beste inwoner, 
 
Graag nodigen wij u uit voor een nieuw onderzoek voor het inwonerspanel van gemeente De 
Fryske Marren.  

Het onderwerp van deze peiling is afvalinzameling en afvalscheiding, iets waar we allemaal bijna 
dagelijks mee te maken hebben.  
Daarbij spreken we steeds vaker over grondstof in plaats van over afval, omdat veel materialen 
hergebruikt kunnen worden. Goed afval scheiden is daarom steeds belangrijker. 
 
Verminderen van restafval 

Gemeente De Fryske Marren wil de hoeveelheid restafval graag verminderen, samen met u. In de 
afgelopen 5 jaar is de afvalproductie per inwoner al flink gedaald, namelijk van 167 kg per jaar 
naar 129 kg restafval per inwoner in 2018. Ten opzichte van andere Friese gemeenten scoort De 
Fryske Marren hiermee best goed. Maar het kan nog beter. Er komen nog steeds veel materialen 
onnodig in de grijze (rest)container terecht, materialen die gerecycled hadden kunnen worden. We 
betalen daardoor nog onnodig veel geld aan het verbranden van restafval. Dit merkt u in de 

afvalstoffenheffing. 
 
Doelstelling is om in De Fryske Marren in 2020 nog maximaal 100 kg restafval per inwoner over te 
houden.  
De landelijke doelstelling voor 2025 is zelfs 30 kg restafval per inwoner. De Fryske Marren sluit aan 
bij de ontwikkeling om minder restafval te verbranden en meer in te zetten op hergebruik van 

grondstoffen.  
De gemeente is benieuwd naar uw mening over de beste aanpak hierbij. 
 
Uw input gebruikt de gemeente voor het nieuwe afvalbeleidsplan 2020-2024 

Restafval wordt in Nederland op veel verschillende manieren verwerkt en verrekend. De vraag is 
wat de beste aanpak is voor De Fryske Marren om minder restafval per inwoner te realiseren. Dit 
zijn belangrijke keuzes, omdat de belasting op het verbranden van restafval de komende jaren flink 

zal stijgen. Dat heeft invloed op de gemeentelijke kosten voor afvalinzameling en dus ook op de 
afvalstoffenheffing die u jaarlijks betaalt.  
Als in De Fryske Marren het doel van 30 kg restafval per inwoner behaald kan worden, bespaart dit 
iedereen veel kosten én werken we samen aan de circulaire economie. 
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Meedenken over verbetering 

Er zijn verschillende manieren om de afvalinzameling anders te organiseren en waar mogelijk te 
verbeteren. In deze vragenlijst legt de gemeente u daarom een aantal vragen voor. Ook heeft u de 
ruimte voor suggesties en ideeën. De gemeente gebruikt uw reacties bij het opstellen van het 

nieuwe afvalbeleidsplan in 2020. In de eerste helft van 2020 organiseert de gemeente 
bijeenkomsten voor inwoners over de toekomstige afvalinzameling. Dit is een vervolg en verdieping 
op deze vragenlijst. Hier kunt u ook aan meedoen. Aan het eind van deze vragenlijst kunt u dit 
aangeven.  
 
Het invullen van de vragenlijst zal circa 10 minuten duren. Natuurlijk is de deelname volledig 

vrijwillig en DUO Market Research verwerkt uw antwoorden anoniem. U kunt met het onderzoek 
starten door op de onderstaande link te klikken:  
[!LINK!] 
 
Voor eventuele vragen kunt u contact opnemen met ondergetekende. Dit kan via de e-mail 
(a.van.grootheest@duomarketresearch.nl) of telefonisch (030-2631085). 
 

Mede namens gemeente De Fryske Marren wil ik u hartelijk danken voor uw medewerking.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Onderzoeksbureau DUO Market Research 
Aart van Grootheest  
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Vragenlijst 

 

Vraag 1 

Welk antwoord is voor u van toepassing voor uw dagelijkse, huishoudelijke afval?  

1. Ik heb thuis een grijze restcontainer en groene gft-container van de gemeente. 
2. Ik maak gebruik van een gezamenlijke / ondergrondse container voor mijn adres. 
3. Anders, namelijk: …. 

 
Vraag 2  

Bij gebruik van een standaard 180 liter grijze restafvalcontainer, betaalt u het laagste tarief voor 

afvalstoffenheffing (namelijk € 210,- per jaar). Voor de grotere restafvalcontainer van 240 liter 
betaalt u het hoogste tarief (dit is € 267,- per jaar). U bespaart per jaar € 57,- op uw 
afvalstoffenheffing door de restafvalcontainer van 240 liter om te wisselen voor een 
restafvalcontainer van 180 liter, als u deze nog niet heeft. De omwisselkosten zijn eenmalig € 30,- 
(en omwisselen is gratis binnen 3 maanden na een verhuizing). 
 
Waar gaat uw voorkeur naar uit? 

1. Ik wil mijn grijze restafvalcontainer van 240 liter omwisselen voor een restafvalcontainer van 
180 liter. 

2. Ik wil mijn grijze restafvalcontainer van 240 liter houden. 
3. Ik heb al een grijze restafvalcontainer van 180 liter. 
4. Anders, namelijk: ……………………………… 
5. Weet niet/kan geen keuze maken 

 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
 

 
 
 
 

 
Vraag 3 

Voor energie betaalt u precies voor de hoeveelheid energie die u gebruikt: 'de gebruiker betaalt'. 
Ook bij afvalinzameling is dit een mogelijkheid: je betaalt voor het gewicht dat je weggooit. Voor 

iedere geleegde grijze container betaalt u dan per kg afval (of per zak, als u die in een 
ondergrondse container gooit). Dit in plaats van het vaste tarief van € 210,- of € 267,- dat u nu per 
jaar betaalt.  
Met 'betalen naar gebruik' wordt afvalscheiding gestimuleerd: immers hoe minder restafval u 
overhoudt in de grijze container, hoe minder u betaalt. Echter de totale kosten voor 
afvalinzameling gaan omhoog door investeringen in weegapparatuur en tijd, zodat u waarschijnlijk 

een hogere afvalstoffenheffing betaalt. Vervolgens worden de kosten wel eerlijker verdeeld, 
namelijk naar gebruik. De verwachting bij deze keuze is dat de kosten per inwoner gemiddeld 
omhoog gaan, maar eerlijker worden verdeeld.  
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Waar gaat uw voorkeur naar uit:  

1. Voor restafval betaal ik liever precies voor het aantal kilo's dat ik weggooi, ook al gaan mijn 
kosten dan iets omhoog. 

2. Ik betaal liever een vast bedrag voor de grootte van mijn restafvalcontainer*. 

3. Anders, namelijk :……………………………… 
4. Weet niet/geen voorkeur 
* huidige situatie 
 
 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen bij uw antwoord:  
 

 
 
 

 

Vraag 4  

Er zijn ook gemeenten die de containers aan huis minder vaak ophalen. Ook dit is een manier om 
afvalscheiding bij inwoners te stimuleren. Immers, u moet dan langer doen met dezelfde grijze 
restcontainer (bijvoorbeeld drie weken in plaats van twee), zodat u materialen waarschijnlijk beter 
gaat scheiden en/of vaker naar het milieuterrein brengt (denk aan groenafval, textiel, hout, 
bloempotten). 
 

Welk antwoord is voor u van toepassing als de container minder vaak wordt 

opgehaald?  

(1 antwoord mogelijk).  

1. Ik zou zeker mijn afval beter gaan scheiden. 
2. Ik zou waarschijnlijk mijn afval beter gaan scheiden. 
3. Ik zou misschien mijn afval beter gaan scheiden. 

4. Ik zou mijn afval denk ik niet beter gaan scheiden. 
5. Ik zou mijn afval zeker niet beter gaan scheiden. 
6. Weet niet/ik kan geen inschatting maken 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen bij uw antwoord:  
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Vraag 5 

Speciaal voor groenafval verstrekt de gemeente een biobakje voor thuisgebruik. Bijvoorbeeld op 
het aanrecht.  
Dit biobakje (of gft-bakje) is onder meer voor etensresten, brood, schillen, resten van groente en 

fruit, koffiefilters, koffiepads en theezakjes. Heeft u geen biobakje (meer), dan kunt u deze gratis 
ophalen bij één van de milieuterreinen. Of misschien heeft u zelf al ergens een biobakje gekocht en 
in gebruik. Beide is mogelijk.  
 
Wat is voor u van toepassing? Maak uw keuze:  

1. Ik heb een biobakje en dat gebruik ik regelmatig.  

2. Ik heb een biobakje en dat gebruik ik af en toe.  
3. Ik heb een biobakje en dat gebruik ik niet of nauwelijks.  
4. Ik heb geen biobakje, maar ik zou er wel één willen hebben.  
5. Ik heb geen biobakje en ik heb er geen behoefte aan.  
6. Anders, namelijk: …………………………… 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
 

 
 
 

 

Vraag 6  

Veel huishoudelijke spullen die bij het opruimen thuis gemakkelijk in de grijze container terecht 
komen, horen eigenlijk thuis op het milieuterrein of bij andere inleverpunten, zodat ze hergebruikt 
kunnen worden. Denk aan speelgoed, textiel, gereedschap, kleine (elektronische) apparaten, 
boeken, bloempotten, hout etc. Al deze spullen kunt u gratis wegbrengen naar het milieuterrein. 
Om te stimuleren dat er meer afvalsoorten op de milieuterreinen komen, kunt u met ingang van 

januari 2020 namelijk alle huishoudelijke spullen en grof huisvuil (zoals meubilair) gratis naar de 
milieuterreinen brengen.  
 
Nu u weet dat u deze spullen gratis kunt wegbrengen naar het milieuterrein, wat is 

voor u dan het meest van toepassing?  

1. Ik breng daardoor waarschijnlijk meer materialen naar het milieuterrein. 

2. Ik blijf denk ik vooral mijn grijze container gebruiken voor het weggooien van huishoudelijke 
materialen.  

3. Anders, namelijk: ……………………… 
4. Weet niet/geen voorkeur 
 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
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Vraag 7 

We zijn benieuwd naar uw mening over de openingstijden van onze drie milieuterreinen. Die zijn 
nu als volgt: 
  
Joure 

maandag, dinsdag, donderdag, vrijdag: 12.30-16.00 uur  
zaterdag 9-14 uur 
 

Balk 

maandag, vrijdag, zaterdag: 9-12 uur 
 

Lemmer 

maandag, woensdag, donderdag, vrijdag: 13.00-16.00 uur 
zaterdag: 9-12 uur 

 
 

Hoe tevreden bent u met deze openingstijden?  

1. Zeer tevreden 
2. Tevreden 
3. Neutraal 
4. Ontevreden 
5. Zeer ontevreden 
6. Weet niet/geen mening 

 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen bij uw antwoord:  
 

 
 
 

 

Vraag 8 

Heeft u behoefte aan ruimere openingstijden? Meerdere antwoorden mogelijk. 

1. Ja, op werkdagen eerder open. 
2. Ja, vaker open op werkdagen. 

3. Ja, zaterdagmiddag langer open. 
4. Ja, op een ander tijdstip, namelijk: …………….. 
5. Anders, namelijk ……………..  
6. Nee, ik heb geen behoefte aan ruimere openingstijden. 
7. Weet niet/geen mening 
 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
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Vraag 9 

Hoe tevreden bent u over onze dienstverlening op de milieuterreinen van de 

gemeente?  

Graag per onderdeel uw tevredenheid aankruisen. 

 

 zeer 
tevrede
n 

tevrede
n 

neutraa
l 

ontevrede
n 

zeer 
ontevrede
n 

weet 
niet/ 
geen 
menin
g 

1. Klantvriendelijkhei
d medewerkers 

O O O O O O 

2. Toegankelijkheid O O O O O O 

3. Duidelijkheid wat 
in welke container 
moet 

O O O O O O 

4. Wachttijden O O O O O O 
 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
 

 
 
 
 

 

Vraag 10 

Kleine elektrische apparaten (alles met batterij, accu of snoer) kunt u gratis inleveren op onze 
milieuterreinen of  
- bij aanschaf van nieuwe apparaten - ook bij elektrozaken. Op deze manier worden de apparaten 

gerecycled.  
 
Wat heeft uw voorkeur bij kleine elektrische apparatuur die voor u overbodig is 

geworden?  

(meerdere keuzes mogelijk) 
1. Ik gooi kleine elektrische apparaten meestal in de grijze container voor restafval. 

2. Ik breng kleine elektrische apparaten meestal naar een inleverpunt op een milieuterrein.  
3. Ik breng kleine elektrische apparaten meestal naar een elektrozaak. 
4. Ik zou graag willen dat kleine elektrische apparaten bij mij aan huis worden opgehaald.  
5. Anders, namelijk: …………………………. 
6. Weet niet/geen mening 
 

Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
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Vraag 11 

De meeste huishoudens ontvangen wekelijks ongeadresseerd drukwerk in hun brievenbus. Denk 
aan gratis 
huis-aan-huisbladen (kranten) en reclamefolders. Dit draagt bij aan de hoeveelheid oud papier. 

 
Wat is uw voorkeur voor ongeadresseerd drukwerk in de brievenbus thuis (1 antwoord 

mogelijk):  

1. Ik wil wel huis-aan-huisbladen zoals kranten ontvangen. 
2. Ik wil wel ongeadresseerd reclamedrukwerk ontvangen. 
3. Ik wil wel huis-aan-huisbladen en ongeadresseerd reclamedrukwerk ontvangen. 

4. Ik wil geen ongeadresseerd drukwerk en geen huis-aan-huisbladen ontvangen. 
5. Weet niet/geen mening 
  
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
 

 
 

 

 
Vraag 12 

Heeft u op dit moment één of meer kinderen die luiers gebruiken? 

1. Ja → vraag 13 

2. Nee → vraag 14 

 

Vraag 13 

Wasbare luiers zijn goed voor het milieu. Gewone luiers komen terecht in het restafval. De wasbare 
luier levert per kind een besparing op van ongeveer € 500,- tot € 700,- per jaar. Dit is inclusief 
waskosten. Bijkomend voordeel van wasbare luiers is dat kinderen gemiddeld 6 tot 12 maanden 
eerder zindelijk worden.  
 

Maakt u gebruik van wasbare luiers? 

1. Ik gebruik al wasbare luiers. 
2. Ik gebruik geen wasbare luiers, maar ik wil ze graag proberen. 
3. Ik gebruik liever geen wasbare luiers. 
4. Anders, namelijk: …………… 
5. Weet niet/geen mening 

 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
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Vraag 14 

Gemeente De Fryske Marren heeft een app voor informatievoorziening aan haar inwoners. Deze 
app is geschikt voor smartphone en tablet. In deze app vindt u onder meer nieuws vanuit de 
gemeente, openingstijden van balies en milieuterreinen én kunt u een melding openbare ruimte 

doen. Onderdeel van de app is ook de 'afvalapp' met daarin een afvalkalender voor uw woonadres. 
We zijn benieuwd naar de bekendheid en het gebruik van deze afvalapp. 
 

Kruis hieronder aan welk antwoord voor u van toepassing is:  

1. Ik ken de gemeentelijke afvalapp en ik gebruik deze ook. �door naar vraag 14A. 

2. Ik wist van het bestaan af van de afvalapp, maar ik gebruik deze niet of nauwelijks.  
3. Ik wist niet dat de gemeente een afvalapp heeft, maar ik ben hier wel nieuwsgierig naar. 
4. Ik ken de afvalapp niet en ik heb ook geen interesse. 
5. Anders, namelijk …… 
 
 

 

14A Graag willen we de afvalapp zo optimaal mogelijk benutten. Heeft u suggesties 

voor het verbeteren van de afvalapp of bijvoorbeeld voor het toevoegen van 

informatie?  
 

 
 

 
 
 

 

Vraag 15 

Voor het inzamelen van afval aan huis gebruiken we verschillende containers: de restcontainer met 
het grijze deksel, de gft-container met het groene deksel én een aantal huishoudens hebben een 
papiercontainer  
(met een blauw deksel). Van maandag t/m vrijdag rijdt de gemeente verschillende afvalroutes.  
 

Om de juiste container op de geplande inzameldag aan de weg te plaatsen, kunt u gebruikmaken 
van verschillende informatiebronnen:  

• de papieren afvalkalender die de gemeente jaarlijks huis-aan-huis verspreidt; 
• de digitale afvalkalender op de website van de gemeente (hier kunt u uw postcode en 

huisnummer invoeren); 

• de kalender in de afvalapp van de gemeente (deze app is geschikt voor smartphone en tablet), 
met daarin uw persoonlijke afvalkalender. 
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Welke informatiebron(nen) gebruikt u om te kijken welke container aan de weg moet?  

(meerdere antwoorden mogelijk) 

1. Ik gebruik de papieren afvalkalender van de gemeente.  
2. Ik kijk bij mijn buurtgenoten / in de buurt om te kijken welke container aan de weg moet.  

3. Ik gebruik de afvalkalender op de gemeentelijke website om te kijken welke container wordt 
opgehaald.  

4. Ik gebruik de afvalapp van de gemeente (op mijn smartphone of tablet) om te kijken welke 
container aan de weg moet. 

5. Anders, namelijk: …………... 
 

Vraag 16 

De Fryske Marren is winnaar van de landelijke titel 'Middelgrote gemeente met schoonste 
winkelgebieden' in de verkiezing 'Schoonste winkelgebied 2019'. Hier zijn we trots op en we willen 
hier natuurlijk graag een vervolg aan geven. Toch komen er ook in De Fryske Marren nog 
regelmatig dumpingen / illegale stortingen van afval voor, bijvoorbeeld op parkeerplaatsen, in de 
berm of bij/naast verzamelcontainers. Meestal is dit afval dat naar het milieuterrein gebracht moet 
worden. 

 
Welk antwoord is voor u van toepassing? 

1. Ik zie erg vaak illegaal afval liggen.  
2. Ik zie regelmatig illegaal afval liggen. 
3. Ik zie af en toe illegaal afval liggen. 
4. Ik zie weinig illegaal afval liggen. 

5. Ik zie nooit illegaal afval. 
6. Anders, namelijk: ……….... 
 
Ruimte voor suggesties en opmerkingen:  
 

 
 

 

 
Vraag 17 
In het eerste halfjaar van 2020 gaan we met geïnteresseerde inwoners verder praten over 

afvalbeleid. Wilt u aanwezig zijn bij zo'n bewonersbijeenkomst, dan kunt u dit hieronder alvast 
aangeven. U ontvangt dan te zijner tijd via e-mail een uitnodiging met de datum en locatie. Als u 
geen interesse heeft, dan kun u deze vraag overslaan (opmerking: alleen de onderstaande 
gegevens worden aan de gemeente doorgegeven, uw antwoorden vanzelfsprekend niet). 
Naam: 
Adres: 

E-mailadres: 
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Vraag 18 

Dit waren de vragen over afvalinzameling. Heeft u zelf nog vragen, opmerkingen of ideeën over 
deze vragenlijst? We horen het graag van u in het veld hieronder.  
 

 
 
 
 

 
 

 

HEEL HARTELIJK DANK VOOR UW MEDEWERKING! 
 




